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Uspeπna udeleæba Menine na 
mednarodnem pogrebnem sejmu BEFA

Od 13. do 15. maja je v Düsseldorfu potekal mednarodni sejem po-
grebne opreme BEFA 2010. Na sejmu, ki ga vsako leto obiπËe okrog 
10.000 obiskovalcev iz vse Evrope, Rusije in ZDA, se je predstavilo tudi 
kamniπko podjetje Menina. Razstavilo je 13 svojih izdelkov srednjega 
in visokega cenovnega razreda in ekskluzivne izdelke. Med razstavlje-
nimi krstami je najveË zanimanja poæela krsta Diamant.

VeË o predstavitvi na sejmu, proizvodnji in poslovanju na 
4. strani.
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Predsedstvo Skupnosti obËin

O problematiki 
sprejemanja 
obËinskih 
prostorskih 
naËrtov

Glavna tema sreËanja Predsedstva 
skupnosti obËin Slovenije, ki se je 
25. maja odvijalo v prostorih Golf 
Arboretuma, je bila problematika 
sprejemanja obËinskih prostorskih 
naËrtov, ki æe veË let predstavljajo 
trn v peti Kljub velikemu angaæiranju 
strokovnih delavcev na obËinah in 
strokovnih izvajalcev se zaradi teæav 
z Ministrstvom za prostor zadeve od-
vijajo zelo poËasi. Brez sprejetja OPN 
pa gradnja novih objektov v obËinski 
lasti (npr. vrtcev) ni mogoËa. 

VeË na 3. strani.

V ObmoËni obrtno-podjetniπki zbornici Kamnik so izvolili nove organe zbornice za man-
datno obdobje 2010-2014 - nove Ëlane skupπËine, upravnega in nadzornega odbora ter pred-
sednika.  VeË na 4. strani.

Dragi bralci, Kamniπki obËan bo ponovno med vami v 
Ëetrtek, 24. junija. Rok za oddajo Ëlankov je petek, 18. junija; 
oglasov in zahval pa v ponedeljek, 21. junija, v uredniπtvu v 
Kamniku, Glavni trg 23 (stavba med obËino in sodiπËem), 
tel.: 01/83 91 311, 041/662-450, fax: 01/83 19 860, e-naslov: 
sasa.mejac@siol.net

©olsko leto se izteka in v torek, 8. junija, je æupan 
Anton Tone Smolnikar v Domu kulture Kamnik 
podelil posebna priznanja - knjiæ ne nagrade naj-
boljπim uËencem in dijakom v πolskem letu 2009/
2010. Ob tem je Ëestital 37 najboljπim iz osnovnih 
in srednjih πol v kamniπki obËini in jim namenil 
spodbudne misli na poti πirjenja znanja z mislijo ≈ni 
nemogoËih poti«, kar je tudi naslov knjige-avtobi-
ografije alpinista Tomaæa Humarja, ki so jo prejeli 
nagrajenci. Ekipa Doma kulture Kamnik je pripravila 
nekoliko drugaËno scensko postavitev in dvorano 
spremenila v prijetno kavarno, za kavarniπke mizice pa 
so se posedli uËenci in dijaki πol. Povezovalca Alenka 
RibiË in Vid ValiË, ki ga seveda vsi poznajo iz pravkar 
zakljuËenega TV πova Slovenija ima talent, sta z odliËno 
interpretacijo programa zabavale zbrane v dvorani.

Letoπnji nagrajenci so: iz O© F. Albrehta: Ves-
na BlagojeviÊ, Janja Kepec, Gregor Boπtic, Jernej Ju-
riË, Miha Jemec; iz O© Toma Brejca: Eva Vrhovnik, 
Gregor Koπir, Klemen Æagar ; iz O© Marije Vere: 
Vida Maver, Polona Zabret, Nika Marolt, Petra Ber-
toncelj, Domen Pleπko; iz O© Stranje: Sara PanËur, 
Eva BalantiË, Gregor Spruk; iz O© ©martno v Tuhin-
ju: Larisa VrtaËnik, Marinka ©arc, Primoæ Zore; iz 
O© 27. julij Urπa MoËnik in Erik Novak; iz Glasbe-
ne πole Kamnik: Natalija Baumann, Timotej Koπir, 

NAJBOLJ©I U»ENCI IN DIJAKI PREJELI KNJIÆNE NAGRADE

Slovesnost ob dnevu dræavnosti
24. junija ob 18. uri, Glavni trg

Slavnostni govornik bo Karl Erjavec, predsednik stranke Desus

V kulturnem programu bodo nastopili Mestna godba 
Kamnik, Meπani pevski zbor Mavrica in Maæoretna 

skupina Veronika.

Sledila bo Kamniπka noË z zabavnim programom

Vabljeni!
ObËina Kamnik

Novo izvoljeni Ëlani skupπËine ObmoËne obrtne zbornice Kamnik. 
Novi predsednik OOZ Kamnik je Marko Vrhovnik (drugi z desne 
zadaj).

Novo vodstvo v ObmoËni obrtno-
podjetniπki zbornici Kamnik

Ob tesni referendumski zmagi v dræavi 

V obËinah Kamnik in Komenda 
proti arbitraænemu sporazumu

Nedeljski referendum o potrditvi arbitraænega sporazuma o do-
loËitvi meje s Hrvaπko je prinesel tesno zmago zagovornikov arbitraæ-
nega sporazuma. Ob 42-odstotni udeleæbi je za sporazum glasovalo 
51,5% volilcev. Razlika odstotka in pol med zagovorniki in nasprotniki 
je relativno majhna, nedvomno pa je vpraπanje meje med Slovenijo 
in Hrvaπko naπo dræavo politiËno razdelilo na skoraj enako moËna 
politiËna pola. 

»e je v dræavi arbitrtaæni sporazum zmagal, pa so ga volilci na Go-
renjskem in tudi na obmoËju obËin Kamnik in Komenda, ki spadata 
v 10. volilni okraj 1. volilne enote, veËinsko zavrnili. Po neuradnih 
rezultatih je v kamniπko-komendskem volilnem okraju ZA arbitraæni 
sporazum glasovalo 5.720 volilk in volilcev, kar pomeni 47,70%. 
PROTI arbitraænemu sporazumu je bilo oddanih 6.269 glasov ali 
52,30%. Volilna udeleæba je bila nekoliko nad dræavnim povpre-
Ëjem - 44,33%.

Sporazum, po katerem bodo mejo s Hrvaπko po njenem vstopu v 
Evropsko unijo (Ëe se dræavi æe prej ne sporazumeta sami) doloËal 
senat petih arbitrov, je dobil najveËjo podporo v VolËjem Potoku 
(64,8%), na Duplici (63,71%) in in v juænem delu Kamnika (voliπËi 
Gasilski dom, O© Toma Brejca - 62%), najveËje nasprotovanje pa na 
Gozdu (83%), v Motniku (73%), ©martnem (72%), Vranji PeËi (72%) 
in Tunjicah (70%).                SA©A MEJA»

Poslanska skupina Socialnih demokratov

V torek, 22. junija, vas ob 19. uri

vabim na poslanski veËer

v Kavarno Marjanca v Kamniku.

Gosta poslanskega veËera bosta poslanca DZ RS 
Renata Brunskole, æupanja obËine Metlike in 

Tomaæ Tom Menciger, æupan obËine Jesenice. 

Vljudno vabljeni!

mag. Julijana Bizjak Mlakar, poslanka

Bor Prezelj, Nina Smrekar, Zala Ternovec; iz ©CRM; Valter Bergant, Rok Jemec, 
Barbara Vode, Jakob Frontini, Alenka Juhant, Tanja Ropas, Aleπ Seπek, Anæe Jamnik 
ter iz CIRIUS-a Nataπa Romih, Boris ©migoc in Tjaπa Urbanc.

Iskrene Ëestitke iz uredniπtva Kamniπkega obËana ter uspeπno na 
nadaljnji poti, saj znanje odpira marsikatera vrata!

Urednica Saπa MejaË
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Letni bazen odpira svoja vrata
To soboto, 12. junija, bodo na svoj raËun priπli vsi ljubitelji ≈mo-

krih« poletnih dogodivπËin, saj zaËne delovati zunanji kamniπki ba-
zen, kopanje pa bo ta dan prav za vse brezplaËno.

Plavalni klub Kamnik, ki bo tudi letoπnje poletje upravljalo let-
no kopaliπËe ≈Pod skalco«, tako æe zgodaj zaËenja kopalno sezono. 
Klub z ObËino Kamnik æe vrsto let uspeπno sodeluje, z roko v roki pa 
omogoËata πtevilnim obËanom Kamnika in prebivalcem πirπe okoli-
ce plavanje in druge uæitke na bazenu v poletnih mesecih, mnogim 
πportnikom in tekmovalcem pa treninge v domaËem kraju.

Stara knjiga za nov nasmeh 
Knjiga je nepogreπljiva sopotnica v naπem æivljenju in njenega me-

sta ne morejo izpodriniti niti sodobni elektronski mediji. ©e posebej 
v letoπnjem letu, ko je Ljubljana razglaπena za svetovno prestolnico 
knjige, je pozornost namenjena knjigam in bralni kulturi. Zato so se 
v UniCredit Bank, kjer so æe uspeπno izpeljali akcijo zbiranja igraË ter 
potrebπËin za πolo in prosti Ëas, odloËili, da tokrat zberejo knjige, ki 
jih naπi otroci ne potrebujejo veË, bodo pa omogoËile lepo doæivetje 
novim malim bralcem. 

Kot pravijo sodelavci UniCredit Bank, je knjiga res najlepπe darilo in 
verjamejo, da bodo otroci Zveze prijateljev mladine veseli novih pri-
dobitev. »e znate tudi vi prisluhniti in pomagati, vas prijazno vabijo, 
da zdruæimo moËi in prinesemo veselje otrokom z manj priloænostmi. 
Knjige zbirajo v vseh poslovnih enotah UniCredit Bank, tako tudi v 
Kamniku na Ljubljanski 4/b.

Rekonstruirana cesta  
v Tunjicah Ëaka le πe na asfalt

SANACIJA NAJ  
BI ODPRAVILA  
SMRAD V 
OKOLICI 
SVILANITA IN 
ETE

V prejπnjih tednih sem pre-
jel posamezne telefonske klice 
krajanov z opozorilom, da se v 
okolici podjetja Svilanit in Eta 
obËasno πiri neznosen smrad. 
Takoj sem posumil, da gre po 
vsej verjetnosti za slabo ali pa 
neustrezno delovanje njihove 
Ëistilne naprave. Skrb je bila 
toliko veËja, saj se obe podjetji 
nahajata v srediπËu mesta, ki 
je preteæno stanovanjsko na-
seljeno.

Vpraπanje je bilo najprej za-
stavljeno generalni direktorici 
podjetja Svilanit Mojci ©ubic. 
Pojasnila mi je, da se zavedajo, 
da je obËasno prihajalo do mo-
tenj pri delovanju Ëistilne na-
prave, ki je trenutno v fazi pre-
nove. Sanirali bodo bazen, prav 
tako pa nameravajo zamenjati 
tehnologijo, ki bo bolj prijazna 
do ljudi in okolja. V naslednjih 
tednih nameravajo opraviti te-
stiranja delovanja. Vsa dela naj 
bi zakljuËili v mesecu juliju, ko 
bo opravljena tudi temeljita 
analiza poizkusnega delovanja 
celotne Ëistilne naprave. Sicer 
pa so teæave najprej obËutili 
tudi sami, posebno ob slabem 
vremenu in nizkemu zunanje-
mu tlaku, dodaja direktorica, 
zato æelijo stanje Ëimprej sa-
nirati.

Na mojo proπnjo se je odzval 
tudi inπpektor za okolje Bojan 
©traus. Pojasnil je, da v pred-
pisih o varstvu okolja vonjave 
niso zakonsko opredeljene, 
zato o njih ne more odloËati. 
V zvezi s ËiπËenjem odpadnih 
voda druæb Svilanit in Eta na 
skupni Ëistilni napravi pa je 
inπpekcija za okolje ukrepala 
v februarju letos. Ugotovljeno 
je namreË bilo, da sta odpadni 
tehnoloπki vodi, ki nastajata v 
druæbah in se pred izpustom 
v kanal Centralne Ëistilne na-
prave Domæale-Kamnik zdru-
æita, prekomerno obremenjeni. 
Zato je bilo druæbama odreje-
no, da uskladita odvajanje od-
padnih voda s predpisi. Rok za 
izvedbo πe ni potekel.

V naslednjih dneh si bom 
sanacijo skupaj z direktorico 
podjetja Svilanit tudi sam ogle-
dal. O poteku in zakljuËku del 
pa bomo bralce tudi obvestili.

RUDOLF PFAJFAR

ObËina Kamnik se je v zvezi s Ërpanjem evrop-
skih sredstev po Operativnem programu razvoja 
okoljske in prometne infrastrukture za obdobje 
2007-2013, ki se zakljuËi leta 2015, regijsko po-
vezala tudi s sosednjimi obËinami, o Ëemer smo æe 
pisali. Na projektu ≈Odvajanje in ËiπËenje odpadne 
vode na obmoËju Domæale-Kamnik«, ki predvide-
va nadgradnjo Centralne Ëistilne naprave(C»N) 
in izgradnjo kanalizacije, sodelujemo s sedmimi 
obËinami, medtem, ko se pri projektu« Oskrba s 
pitno vodo na obmoËju Domæale-Kamnik« zdruæu-
jemo πe s petimi sosednjimi obËinami.

Za projekt vodooskrbe v regiji, ki ga vodi naπa ob-
Ëina, je bila æe v zaËetku aprila 2010 oddana vloga za 
pridobitev sredstev sofinanciranja iz Kohezijskega 
sklada na Ministrstvo za okolje in prostor (MOP), 
zato usklajujemo πe zadnje potrebne aktivnosti za 
dokonËanje priprave projekta za pridobitev OdloË- 
be za dodelitev sredstev sofinanciranja. Hkrati pa 
pripravljamo vse potrebno za izvedbo javnih na-
roËil za gradnjo, skladno s smernicami FIDIC, ki 
se morajo uporabljati za projekte, sofinancirane s 
sredstvi Kohezijskega sklada.

Nekoliko drugaËno stanje je na projektu odva-
janja in ËiπËenja, kjer vlagamo veliko naporov pri 
usklajevanju z MOP. Projekt vodi obËina Domæale 

ob naπi aktivni udeleæbi, saj smo do pred kratkim 
loËeno vodili aktivnosti na delu projekta odvaja-
nja oz. kanalizaciji. Vedno nove usmeritve s strani 
MOP-a in s tem povezane ciljne vrednosti in ocena 
upraviËenosti izgradnje so nam vzeli veliko Ëasa. 
Kljub naπi dobri volji in pripravljenosti πe vedno 
usklajujemo katera obmoËja so (glede na πtevilo 
populacijskih enot) upraviËen stroπek sofinancira-
nja Kohezijskega sklada glede na situacijo aglome-
racij na obmoËju predmetnih sedmih obËin.

Zavedamo se, da so nepovratna sredstva kljuËne-
ga pomena pri izvedbi investicije, saj bomo morali 
v nasprotnem primeru nameniti veË sredstev iz 
proraËuna, kot tudi vsi ostali, ki se bodo na takπen 
sistem prikljuËevali!

Trenutno je zelo pomembno, da pridobimo vse 
potrebne sluænostne pogodbe na posameznih tra-
sah, kjer bo izgradnja potekala, saj se bomo morali 
v nasprotnem primeru nekaterim obmoËjem izo-
gniti, kar pomeni tudi spremembo investicijskega 
projekta in tehniËne dokumentacije.

Upam na razumevanje posameznih lastnikov, saj 
lahko samo z njihovim sodelovanjem doseæemo ci-
lje trajnostnega razvoja, zaπËite in kakovostnejπega 
æivljenjskega okolja tudi v naπem okolju. 

RUDOLF PFAJFAR

»as res hitro teËe, kar vidimo 
tudi po tem, da je pred nami æe 
druga letoπnja krvodajalska ak-
cija, ki bo v Domu kulture Kam-
nik potekala 21., 22. in 23. junija 
med 7. in 13. uro. Upamo, da se 
je boste udeleæili v Ëim veËjem 
πtevilu, saj so nas iz Zavoda RS 
za transfuzijsko medicino ob-
vestili, da so se zaloge koncen-
triranih eritorcitov zmanjπale 
na mejo sedemdnevnih zalog, 
zato so priËeli z izvajanjem do-
datnega klicanja krvodajalcev 
posameznih krvnih skupin 
(zlasti RhD negativne KS, ter 
krvodajalce KS O- RhD poz in 
A- RhD poz), nas pa pozvali, da 
πe dodatno motiviramo krvoda-
jalce za darovanje krvi.

Krvodajalec je lahko vsak, ki 
je star 18 let, ima veË kot 50 kg, 
pred odvzemom se mora po-
Ëutiti zdravega, zauæiti MORA 
lahek, nemasten obrok, po od-
vzemu pa zauæiti malico, ki jo 
pripravijo transfuzijci, s seboj 
na odvzem mora prinesti velja 
osebni dokument s fotografijo

Dejavni v tednu 
RdeËega kriæa

Æe pred priËetkom tedna 
smo vsem naπim osnovnim 
πolam dostavili gradiva za uËi-

Pridobivanje sluænosti na trasah 
kanalizacijskega in vodovodnega omreæja

Vi spraπujete, æupan odgovarja

B. M. iz Kamnika spraπu-
je, kdaj ima Direkcija RS za 
ceste v naËrtu ureditev ceste 
proti Stranjam (odsek pri 
tako imenovanem Velikem 
jezu), kjer je æe dalj Ëasa eno-
smerna zapora?

Kot smo æe nekajkrat zapi-
sali, je na dræavni cesti R1-225 
Kamnik-Stahovica pri podjetju 
KIK zaradi neustrezne nosilno-
sti propusta Direkcija Republi-
ke Slovenije za ceste (DRSC) iz-
vedla poloviËno zaporo ceste, 
kar predstavlja dodatne teæave 
v prometu, saj promet na tem 
odseku poteka izmeniËno eno-
smerno ter s tem predstavlja 
nevarnost za udeleæence v pro-
metu. ObËina Kamnik je DRSC 
v lanskem letu pozvala, da v 
letu 2010 zagotovi potrebna 
finanËna sredstva za realiza-
cijo projekta in ureditev ceste, 
na omenjeno problematiko pa 
sem osebno veËkrat opozoril 
tudi g. Gregorja Ficka, direk-
torja Direkcije RS za ceste.

V marcu smo s strani DRSC-
ja prejeli dopis o naËrtovanih 
aktivnostih na obmoËju ob-
Ëine Kamnik v letu 2010, kjer 
so poleg rekonstrukcije ceste 
pri Velikem jezu, ki je v celoti 
investicija direkcije, vkljuËene 
tudi skupne investicije DRSC-ja 
in ObËine Kamnik. ObËina je 

namreË v lanskem letu z DRSC-
jem na podlagi medsebojnega so-
delovanja podpisala dogovor 
o skupnih investicijah v viπini 
416.000 (od tega 175.000 evrov 
DRSC, 241.000 evrov ObËina 
Kamnik), ki vkljuËuje izgradnjo 
ploËnika in javne razsvetljave v 
Sp. Stranjah, izgradnjo ukrepa 
za umirjanje prometa na vsto-
pu v naselje, ureditev brvi Ëez 
Stranjski potok ter izdelavo pro-
jektne dokumentacije za izved-
bo brvi za peπce in kolesarje Ëez 
Kamniπko Bistrico. Tudi v pri-
meru, da direkcija z deli ne bo 
priËela v naËrtovanem roku, ima 
obËina v naËrtu gradnjo ploËni-
ka vse do ukrepa za umirjanje 
prometa. 

Na obËini smo kljub prejete-
mu dopisu predlagali sreËanje 
s predstavniki DRSC-ja na temo 
rekonstrukcije ceste pri Velikem 
jezu, ki je potekalo 27. maja v 
njihovih prostorih. Na sreËanju, 
katerega sta se udeleæila mag. 
Matjaæ Srπa z oddelka za gospo-
darske javne sluæbe ter Karla 
Urh, predsednica KS Kamniπka 
Bistrica, je bilo ugotovljeno, da 
znaπa skupna vrednost omenje-
ne investicije 300.000 evrov in 
da je razpisna dokumentacija 
za izbiro izvajalca del v celoti 
pripravljena. 

Razpis bo v naslednjih dneh 

objavljen na portalu javnih 
naroËil. Kot so povedali pred-
stavniki direkcije pa to πe ne 
pomeni, da bo ta premostitveni 
objekt zgrajen v letoπnjem letu, 
kajti ne gre pozabiti na obËut-
no krËenje dræavnih sredstev, 
saj bo DRSC z vladnim predlo-
gom rebalansa ob kar 154 mio 
evrov, kar poslediËno pomeni 
manjπanje sredstev tudi za æe 
naËrtovane investicije. Ko bo 
rebalans potrjen, kar bo znano 
v roku enega meseca, bo zna-
na tudi finanËna situacija za 
omenjeno investicijo. 

V okviru medsebojnega so-
delovanja obËine in DRSC-ja pa 
naj bi 28. junija v KS Kamni-
πka Bistrica predstavili projekt-
no dokumentacijo za izvedbo 
mostu za peπce in kolesarje 
preko Kamniπke Bistrice. 
Reπitev je izdelana v treh vari-
antah in bo tako konec junija 
ustrezno predstavljena v pros-
torih osnovne πole v Stranjah.

ANTON TONE SMOLNIKAR
ÆUPAN

O UREDITVI CESTE PROTI STRANJAM

Darujmo kri, pomagajmo!
DRUGA LETO©NJA KRVODAJALSKA AKCIJA 
BO 21., 22. IN 23. JUNIJA

telje, prvoπolËkom pa broπure, 
iz katerih so s pomoËjo uËiteljic 
ugotovili, kdo smo, kaj smo in 
kaj delamo. ©e posebej aktivne 
so bile uËiteljice O© ©martno, 
uËenci 2., 3. in 4. razreda so 
pripravili kulturno prireditev, 
prav tako so se uËenci 2. in 3. 
razreda udeleæili delavnice prve 
pomoËi, kjer so se marsikaj ko-
ristnega nauËili.

Tudi na naπe najmlajπe nismo 
pozabili. Skupaj s Heleno iz MC 
— Kotlovnice in reπevalcem Si-
monom iz Zdravstvenega doma 
Kamnik smo ≈bibam« v MatiËni 
knjiænici Kamnik pripravili ≈bu-
balanto«, kjer smo pozdravili 
njihove bolne igraËe, reπevalec 
Simon jim je razkazal reπeval-
no vozilo in jih popeljal okrog 
stavbe.

Za naπe starostnike, ki jesen 
æivljenja preæivljajo v Domu sta-
rejπih obËanov v Kamniku. pa 
smo z uËenci O© Frana Albrehta 
iz Nevelj — kar 43 jih je bilo, pri-
pravili krajπi kulturni program, 
v katerem se je pelo, plesalo. Da 
bi jim naπ obisk ostal v spomi-
nu, smo vse starostnike obdarili 
z diπeËimi srËki iz blaga, ki so 
jih izdelali uËenci matiËne πole 
Frana Albrehta. Da je vsakoletna 
proslava res prijetna, je bilo raz-

vidno z obrazov prisotnih, tudi 
podæupana Braneta Golubovi-
Ëa, ravnatelja O© Frana Albrehta 
Rafka Laha in direktorice DSO 
Marije Rems.

Ker pa je socialna dejavnost 
eno naπih najpomembnejπih 
podroËij, v Ëasu recesije pa pri-
dobiva πe nove razseænosti, smo 
naπim socialno ogroæenim ob-
Ëanom v Tednu RdeËega kriæa 
pomagali s pomoËjo v prehram-
benih artiklih, kar sicer poËne-
mo vsak mesec v letu. 

Seveda pa nismo izpustili niti 
rednega meseËnega merjenja 
krvnega sladkorja, trigliceridov, 
holesterola in krvnega tlaka, ki 
ga æe veË let vsak prvi torek v 
mesecu izvajamo v Druπtvu 
upokojencev Kamnik. ©e veË, 
prav na Svetovni dan RdeËega 
kriæa smo izvajali tudi merjenja 
krvnega sladkorja v Mercator 
centru Kamnik. Odziv je bil nad 
priËakovanju, saj se je odzvalo 
preko sto obiskovalcev. 

Naj zakljuËimo s povabilom 
NA KRVODAJALSKO AKCIJO 
21., 22. in 23. junija med 7. in 
13. uro v prostorih Doma kul-
ture Kamnik!

OZ RK Kamnik

Na ObËini Kamnik so v maju priËeli z rekonstrukcijo lokalne ceste 
v Tunjicah (Tunjice—Vrhovje), ki bo z asfaltiranjem predvidoma za-
kljuËena v prihodnjem tednu. Celoten projekt zajema rekonstrukcijo 
v dolæini 1.250 metrov, v tem letu pa bo izvedena prva faza izgradnje 
na najbolj izpostavljenem odseku v dolæini 200 m. ObËina je za inve-
sticijo v letu 2010 namenila sredstva v viπini 40.000 evrov. 

KonËana izgradnja ploËnika 
na Poti 27. julija

V teh dneh pa so se peπci razveselili novega ploËnika ob obËinski 
cesti Pot 27. julija v bliæini Titanove brvi. Ker v tem delu poteka ≈varna 
πolska pot«, bo novi ploËnik zagotovo pripomogel k veËji prometni 
varnosti na tem odseku. ObËina je za investicijo namenila sredstva v 
viπini 50.000 evrov. 
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Mednarodna skupina tekaËev, ki v okviru 
svetovnega πtafetnega teka -Teka svetovne 
harmonije teËejo skozi veË kot sto dræav na 
πestih celinah s poslanstvom mednarodnega 
prijateljstva in razumevanja, je v torek, 25. maja, 
na poti po Sloveniji pritekla tudi v naπe mesto. 
V zadnjem delu poti do Glavnega trga so se jim 
pridruæili Ëlani Kluba gorskih tekaËev Papeæ 
in s tem izkazali podporo teku in mednarod-
nemu projektu. 

Na Glavnem trgu je æupan Tone Smolnikar 
izrekel dobrodoπlico tekaËem in iz njihovih rok 
prevzel goreËo plamenico. 

Na svoji poti, ki so jo priËeli februarja na Ir-
skem, bodo pretekli preko 48.000 kilometrov, 
zakljuËili pa jo bodo septembra v Moskvi. Po 
besedah organizatorjev je Tek svetovne har-
monije najveËja in najdaljπa peπpot za mir. Od 
svoje ustanovitve je plamenica obiskala 140 dræ-
av sveta. Na poti plamenice se ljudje v tisoËih 
skupnostih - od otrok do upokojencev, od na-
vadnih ljudi do svetovnih voditeljev - pridruæijo 
tekaËem Teka svetovne harmonije in ponesejo 
plamenico nekaj korakov ali nekaj kilometrov. 
Plamenico so med drugim v rokah dræali tudi 
Nelson Mandela, Mati Tereza, Muhammad Ali 
in dvakratni dobitnik zlate olimpijske medalje 
Carl Lewis. SA©A MEJA»

Najdaljπa svetovna peπpot za mir se je ustavila 
v Kamniku

Na letni konferenci Omreæja obËin ≈Povezanost v Alpah«

O turizmu v Ëasu 
podnebnih sprememb 

Kamnik je 4. in 5. junija gostil 14. redno konferenco ObmoËja ob-
Ëin ≈Povezanost v Alpah«. Pozornost je bila namenjena podnebnim 
spremembam in njihovem vplivu na turizem. 

Kako obvladovati podnebne spremembe v turizmu, ki predstavlja-
jo danes za alpski prostor resen izziv, in kakπno vlogo imajo pri tem 
lokalne in regionalne skupnosti, so bile glavne teme konference. 

Omreæje obËin ≈Povezanost v Alpah« (Dynalp), ki zdruæuje alpske 
obËine in regije iz sedmih dræav (leta 2006 se jim je pridruæila tudi 
obËina Kamnik), je za podlago in obenem vodilo za dosego traj-
nostnega razvoja v alpskem prostoru izbralo Alpsko konvencijo. Ta 
mednarodna pogodba poleg okvirne konvencije vkljuËuje podroËja, 
ki se dotikajo urejanja prostora in trajnostnega razvoja, varstva na-
rave in urejanja krajine, hribovskega kmetijstva, gorskega gozda, 
turizma, energije, varstva tal in prometa. Osnovni cilj Omreæja obËin 
≈Povezanost v Alpah« je delovati z lokalne ravni, zato je pomembna 
vloga lokalnih skupnosti-obËin in regij. 

Udeleæence konference so pozdravili Rainer Siegele, predsednik 
Omreæja obËin ≈Povezanost v Alpah, Igor Roblek s Stalnega sekre-
tariata Alpske konvencije, Anton Tone Smolnikar, æupan obËine 
Kamnik, ter Jernej Stritih, direktor sluæbe vlade RS za podnebne 
spremembe. Vsi so bili enotni, da je izvajanje Alpske konvencije 
na regionalni ravni osrednjega pomena, saj le tako lahko obmoËje 
ohranimo kot edinstven naravni in kulturni prostor v Evropi. Po 
besedah Igorja Robleka bodo tudi v prihodnosti strmeli k πirjenju 

izvajanja Alpske konvencije s ciljem, da se Ëlanstvo obËin, vkljuËenih 
v Dynalp, poveËa na Ëetrtino vseh obËin, ki leæijo na alpskem pros-
toru. Jernej Stritih je pohvalil delo, ki ga opravljajo znotraj Omreæja 
obËin Povezanost v Alpah, æupan Tone Smolnikar pa je izpostavil 
nekatera prizadevanja ObËine Kamnik na podroËju okoljevarstva, 
ob tem pa omenil tudi problematiko pri pridobivanju mnenj so-
glasodajalcev za izdelavo obËinskih prostorskih naËrtov, s katero se 
sreËuje veËina slovenskih obËin. Udeleæenci so drugi dan konference 
obiskali Veliko planino, eno izmed najbolj zanimiv turistiËnih toËk 
v naπi obËini, kjer si prizadevajo, da planina ostane ≈zelena« tudi 
s pomoËjo obratovanja nihalne æiËnice, ki predstavlja eno izmed 
najbolj ekoloπkih poti na planino. 

V nadaljevanju konference je sledila predstavitev primera dobre 
prakse iz πvicarskega mesta Engadin Scoul, kjer so bili ob negotovih 
zimah, zmanjπevanju zanimanja za smuËanje ter veliki konkurenci 
prisiljeni preoblikovati in obogatiti turistiËne produkte ter se osre-
dotoËiti na prednosti in posebnosti kraja, kar danes tvori pomemben 
del turistiËne ponudbe. 

Dr. Andreja Eræen, direktorica Agencije za razvoj turizma in pod-
jetniπtva v obËini Kamnik, je na primeru kamniπke obËine predstavila 
vpliv evropskega znaka EU Marjetica na razvoj lokalnega turizma.

Sledila je konvencija æupanov na temo ≈lokalni deleæniki v boju 
proti globalnim spremembam« in redna skupπËina Ëlanic.

Nika Vrhovnik
Odnosi z javnostmi, ObËina Kamnik

Spremembe zakona konec 
lanskega leta so sicer zagotovile 
nekatere spremembe, vendar ne 
reπujejo vse problematike. Pred-
stavnik MOP Damijan Uranker je 
razloæil, da do Ëasovnih zamikov 
pri sprejemanju prostorskih ak-
tov prihaja predvsem zaradi ka-
drovskih teæav, pa tudi zaradi im-
plementacije evropskih direktiv 
na podroËju varËne energije.

≈Nenehno spreminjanje pred-
pisov s strani dræave v preteklih 
letih ter nov Zakon o pros-
torskem naËrtovanju, ki ga je 
vlada sprejela v aprilu 2007, so 
povzroËili, da so morale obËine 
ob oblikovanju prostorskih ter 
drugih podlag za pripravo Ob-
Ëinskega prostorskega naËrta le-
te nekajkrat spreminjati« je po-
tek priprave tega dokumenta na 
ObËini Kamnik obrazloæila mag. 
Marija Tadeja Jeæek, vodja od-
delka za urejanje prostora. Nov 
zakon je tako prinesel novo 
klasifikacijo prostorskih ak-
tov, ob tem pa vsem 210 slo-
venskim obËinam naloæil, da 

Na seji Predsedstva Skupnosti obËin Slovenije 

NajveË besed okoli problematike 
sprejemanja obËinskih prostorskih naËrtov

Glavna tema tokratnega sreËanja Predsedstva skupnosti 
obËin Slovenije, katerega Ëlan je æe vrsto let tudi kamniπki 
æupan Tone Smolnikar, ki se je v torek odvijalo v prostorih 
Golf Arboretuma, je bila problematika sprejemanja obËinskih 
prostorskih naËrtov, ki æe veË let predstavljajo trn v peti. Kljub 
velikemu angaæiranju strokovnih delavcev na obËinah in stro-
kovnih izvajalcev, se zaradi teæav z Ministrstvom za prostor, za-
deve odvijajo zelo poËasi. Brez sprejetja OPN pa gradnja novih 
objektov v obËinski lasti (npr. vrtcev) ni mogoËa. 

do 1. 1. 2011 opravijo javno 
razgrnitev ObËinskega pros-
torskega naËrta. 

Na predlog OPN-ja, ki ga ob-
Ëine pripravijo in posredujejo 
ministrstvom, morajo ministr-
stva pripraviti svoje smernice 
in mnenja, kjer pa se zadeva 
ustavi, saj je, tudi po besedah 
Damjana Urankerja, vodje sek-
torja za prostorsko naËrtovanje 
na lokalni ravni na MOP-u, glav-
ni razlog pomanjkanje kadra na 
ministrstvih, ki bi v predpisa-
nem roku 30 dni posredovala 
potrebne smernice in mnenja. 
Po besedah Urankerja ima do 
danes le 13 od 210 slovenskih 
obËin sprejet ObËinski prostor-
ski naËrt, seznanjen pa je tudi s 
situacijo v kamniπki obËini, ko 
po preteklih 7 mesecih na Ob-
Ëini πe vedno niso prejeli vseh 
potrebnih smernic s strani pri-
stojnih organov. 

Æupan Tone Smolnikar do-
daja, da so na ObËini Kamnik po 
dobrih 3 letih priprave OPN-ja 
πe vedno v mrtvem teku. Zakaj 

Kot svojo skupno identiteto 
Razvojno partnerstvo srediπËa 
Slovenije, ki deluje od leta 2006, 
prepoznava znamko Srce Sloveni-
je, ki geografsko zdruæuje obmoË- 
je v obliki srca z geometriËnim 
srediπËem Slovenije GEOSS kot 
srediπËno toËko. V razvojnem 
partnerstvu srediπËa Slovenije se 
povezujejo obËine Kamnik, Lu-
kovica, MoravËe, Litija, ©mart-
no pri Litiji, Dol pri Ljubljani, 
Zagorje in RadeËe, sedaj pa πe 
obËini Domæale in Mengeπ. Na 
celotnem obmoËju tako æivi 
preko 125.000 prebivalcev.

Minister Henrik Gjerkeπ 
je pozdravil delovanje obmoË- 

Razvojno partnerstvo srediπËa Slovenije  
za enakomeren razvoj znotraj regije

S slovesnostjo na geometriËnem srediπËu Slovenije - GEOSS-
u sta se 28. maja Razvojnemu partnerstvu srediπËa Slovenije 
pridruæili obËini Domæale in Mengeπ. S tem sta naπi sosednji 
obËini tudi formalno vstopili v interesno povezovanje obËin 
na obmoËju Srca Slovenije. Prisotnost vseh desetih æupanov 
vkljuËenih obËin, med katerimi je tudi naπa obËina, je potrdilo 
pravilno usmeritev delovanja obmoËnega razvojnega partner-
stva, s svojo prisotnostjo pa so dogodek, na katerem so dvig-
nili tudi zastavo Srca Slovenije, poËastili visoki predstavniki 
slovenske vlade, med njimi minister za lokalno samoupravo 
in regionalno politiko Henrik Gjerkeπ ter minister za okolje 
in prostor Roko ÆarniÊ.

nih razvojnih partnerstev ter 
izpostavil njihovo pomembno 
vlogo danes, ki bo, po njegovih 
besedah, v bodoËe πe veËja. Ob-
moËna razvojna partnerstva, kot 
je Razvojno partnerstvo srediπËa 
Slovenije, bodo skrbela za enako-
meren razvoj znotraj regije. Ob-
moËje razvojnega partnerstva, ki 
deluje kot prava regija, je v vseh 
teh letih preraslo naËrtovane ok-
virje, prizadeva pa si predvsem 
za dvig ustvarjalnega potenciala 
prostora in kakovosti bivanja v 
njem. To je prepoznal tudi mini-
ster Gjerkeπ in poudaril pomen 
razvojnih partnerstev in Ëestital 
ObmoËnemu razvojnemu part-

Æupani MoravË, Lukovice, Kamnika in Domæal so se na geometriËnem 
srediπËu Slovneije ∑ GEOSS-u sreËali z ministrom za okolje in prostor 
dr. Rokom ÆarniÊem in ministrom za lokalno samoupravo in regionalno 
politiko dr. Henrikom Gjerkeπem. (foto: Matej Povπe)

nerstvu srediπËa Slovenije za nje-
govo πiritev.

Na rednem delovnem sreËanju, 
ki je sledilo sveËanemu dogodku, 
so æupani in obËinski koordina-
torji spregovorili o pomenu lo-
kalne samooskrbe in spodbujanja 
træenja lokalno pridelanih kmetij-
skih pridelkov na lokalnem trgu. 
Program lokalne samooskrbe na 
obmoËju Srca Slovenije izvaja za-
druga Jarina, ki uspeπno uveljav-

lja pristop ≈iz regije za regijo«. 
Predstavniki obËin so se strinjali, 
da je poveËanje deleæa lokalne sa-
mooskrbe s prehranskimi proiz-
vodi v interesu vseh. Kmetijskim 
gospodarstvom omogoËa doda-
ten zasluæek, na drugi strani pa 
krajπe transportne poti vplivajo 
na kvaliteto hrane za prebivalstvo 
in zmanjπujejo negativne vplive 
na okolje.

SA©A MEJA»

je temu tako, pa se vedno bolj 
spraπujejo tudi obËani. ≈Lahko 
reËem, da bo to vsekakor ≈raz-
vojna blokada« v prihodnjih 
treh, πtirih letih. ObËine bodo 
po tem, ko bo predvidoma ko-
nËno v prihodnjem letu sprejet 
OPN za celotno obËino, morale 
za posamezna obmoËja sprejeti 
πe OPPN (ObËinske podrobne 
prostorske naËrte), kar pomeni 
ponovno leto ali veË, ko bo ta 
postopek konËan« dodaja æu-
pan Smolnikar. 

Tone Perπak, æupan obËine 
Trzin in podpredsednik SOS-a, 
je poleg zamud na ministrstvih 
izpostavil tudi problem neuskla-
jenega delovanja ministrstev ob 
podajanju smernic. 

»lani Predsedstva so izposta-
vili tudi teæave z Ministrstvom 
za kmetijstvo na tem podroËju - 
kritike so se pojavile predvsem v 

zvezi s spreminjanjem namemb-
nosti kmetijskih zemljiπË, ki so v 
neposredni bliæini æe obstojeËe 
infrastrukture, pa tudi v zvezi z 
zapostavljenim poloæajem obËin 
na prednostni listi za nakup za-
zidljivih zemljiπË. Ministrstvo za 
kmetijstvo, gozdarstvo in pre-
hrano se sicer zaveda zamud, 
vendar si prizadevajo, da bi 
uspeli vse urediti v roku, hkrati 
pa so izpostavili, da je dræavna 
prioriteta varovati temeljna kme-
tijska zemljiπËa, Ëeprav ne æelijo 
zavirati razvoja. Predsedstvo 
Skupnosti obËin Slovenije se je 
zavezalo za vodenje konstruk-
tivne komunikacije s pristojnim 
Ministrstvom in skupnim iska-
njem moænih reπitev za hitrejπe 
sprejemanje OPN.

Nika Vrhovnik,
Odnosi z javnostmi

ObËina Kamnik

ObËina Kamnik na podlagi 6. Ëlena Pravilnika o dodeljevanju 
proraËunskih sredstev za odstranjevanje azbestne kritine (Ur. list 
RS, πt. 22/2009) objavlja

RAZPIS
za dodelitev proraËunskih sredstev  
za odstranjevanje azbestne kritine  

v letu 2010
Sklep o razpisu in obrazec vloge sta objavljena na spletni strani 
ObËine Kamnik www.kamnik.si v rubriki ≈javna naroËila in razpisi«, 
oziroma sta dosegljiva v sprejemno informacijski pisarni ObËine 
Kamnik (soba πt. 1 v pritliËju). 

Prosilci lahko dobijo dodatne informacije o razpisu na Oddelku 
za gospodarske javne sluæbe ObËine Kamnik (kontaktna oseba: 
Mihela Veternik, soba πt. 59, tel. πt. 8318-248, e-poπta: mihaela.
veternik@kamnik.si).

Rok za predloæitev vlog je 28. september 2010.

Anton Tone Smolnikar
ÆUPAN

                             - Izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljanska cesta 3/a.
Odgovorna urednica Saπa MejaË, univ. dipl. ekon. Na podlagi mnenja 
Ministrstva za kulturo sodi Ëasopis med proizvode informativne narave. 
Medij Kamniπki obËan je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo 
za kulturo RS, pod zaporedno πtevilko 333. Kamniπki obËan izhaja dvakrat 
meseËno v nakladi 15.000 izvodov in ga prejemajo gospodinjstva obËine 
Kamnik brezplaËno. Naslov uredniπtva: Kamnik, Glavni trg 23 (zgrad-
ba med obËino in sodiπËem), tel.: 01/83-91-311, 041/662-450, fax: 
01/83-19-860, e-mail: sasa.mejac@siol.net Uradne ure: ponedeljek in 
petek od 9. do 15. ure, sreda od 9. do 12. in od 13. do 17. ure. NenaroËenih 
Ëlankov in fotografij ne honoriramo. Tisk Set d.d., 10. 6. 2010.



4 10. junij 2010 GOSPODARSTVO IN RAZVOJ

NOVO VODSTVO V OBMO»NI 
OBRTNO-PODJETNI©KI 
ZBORNICI KAMNIK

V ObmoËni obrtno-podjetniπki zbornici Kamnik so izvolili nove 
organe zbornice za mandatno obdobje 2010-2014. Volitve so po-
tekale od 17. do 19. maja na sedeæu OOZ Kamnik ter v Komendi. 
Izvoljeni so bili novi Ëlani skupπËine (25 Ëlanov), upravnega od-
bora (13 Ëlanov), nadzorni odbor in predsednik. 

Na 1. redni volilni seji skupπËine, ki je bila sklicana v novi in 
stari zasedbi, se je poslovil dosedanji predsednik Emil GrzinËiË, 
ki je svojo funkcijo opravljal tri mandate. Obrtno dejavnost klju-
ËavniËarstva je prepustil sinu in se upokojil. 

Kandidata za novega predsednika sta bila Marko Vrhovnik in 
Janez Repanπek. Na podlagi tajnega glasovanja je bil z veËinsko 
podporo na mesto predsednika za πtiriletno mandatno obdobje 
izvoljen Marko Vrhovnik, lastnik in direktor podjetja Lestor d.o.o. 
V obrtniπtvu je dejaven æe preko 20 let, uspeπno vodi podjetje pro-
izvodnje pohiπtva in opreme za trgovinske in poslovne prostore. 

Novo izvoljeni predsednik je imenoval upravni odbor za man-
datno obdobje 2010-2014 v sestavi: Juh Marjana s.p. , frizerstvo, 
Kremæar Franc s.p. , domaËa in umetnostna obrt, Bodlaj Rudi 
s.p., avtomehanika, Lap Tina s.p., cvetliËarstvo, Volovπek Joæe, 
Lesmont Plus d.o.o., mizarstvo, Toni Matjaæ s.p., izdelovanje 
gostinske opreme, Mlakar Janez s.p., gostinstvo, Jeraj Rudi s.p., 
mizarstvo, Schaffer Jerman Darinka s.p., modno oblikovanje, Re-
panπek Janez s.p., izdelovanje okvirjev, Hrovat Bernarda, Pekarna 
Hrovat d.o.o., predsednik — Vrhovnik Marko, Lesmont d.o.o. in 
sekretarka Irena Tonin. Dosedanja podpredsednika Marjana Juh 
in Franc Kremæar nadaljujeta svojo funkcijo tudi v mandatnem 
obdobju 2010-2014.

Novo izvoljeni Ëlani organov bodo imeli vrsto nalog in odgo-
vornosti v smislu zastopanja interesov Ëlanstva, realizirani cilji 
bodo odvisni od dobrega povezovanja, vztrajnosti in konkretno 
zastavljenih zahtev za izboljπanje pogojev poslovanja drobnega 
gospodarstva tako na lokalnem kot dræavnem nivoju. 

Irena Tonin 

Praznovanje ob obËinskem prazniku so v obËini Komenda sklenili 
slovesno. Med πtevilnimi prireditvami v maju, ko so med drugim na 
slavnostni seji podelili tudi obËinska priznanja, gasilci Komende in 
Kriæa pa so dobili novi gasilski vozili, so zadnjo soboto v maju odprli 
tudi prenovljeno Glavarjevo cesto in nove hleve Konjeniπkega kluba 
Komenda. 

S prenovljeno Glavarjevo cesto je srediπËe Komende zaËelo dobivati 
novo podobo, skupaj z izgradnjo hlevov pa se zaËenja gradnja centra 
Komende. Stare hleve bodo podrli, v Glavarjevo cesto pa so vgradili 
kanalizacijo, vodovod, javno razsvetljavo in ostalo infrastrukturo. 
Urejen je tudi zavijalni pas oziroma dostop v novo srediπËe s trgovino, 
poslovnimi dejavnostmi in stanovanji v srediπËu Komende. 

≈Za Menino je ta sejem izjem-
no pomemben, saj se odvija le 
vsakih pet let. Poleg tega se sejem 
odvija na nemπkem træiπËu, kjer 
Menina proda pribliæno 40 od-
stotkov svojih izdelkov,« je pove-
dal Joæe Homar, direktor podjetja 
Menina. ≈Sejma se udeleæujemo 
tudi zato, da svoje obstojeËe in pa 
tudi potencialne kupce seznani-
mo z naπimi novimi izdelki. Le-
tos smo razstavili krste nemπkih 
in italijanskih oblik ter eksklu-
zivne modele.« 

Dogajanje na sejmu so sprem-
ljali razliËni mediji iz ©panije, 
NemËije, Francije, Belgije in 
drugih evropskih dræav. NajveË 
pozornosti je vzbudila Meninina 
prestiæna krsta DIAMANT. Krsto 
so v Menini oblikovali leta 2007 
za razstavo, ki so jo pripravili ob 
55-letnici podjetja. Izdelana je iz 
masivnega topolovega lesa v barvi 
mahagonija z visokim sijajem in 
je v sprednjem delu zaobljena. 
Zgornji del pokrova je prevleËen 
z rumenim usnjem v obliki jadra, 
kar simbolizira odhod v veËnost. 
Na sprednjem delu ima pritrjeno 
bruπeno steklo v obliki diamanta. 
Tovrstna oblika ter barve pona-
zarjajo nasprotje med svetlobo in 
temo oziroma med æivljenjem in 
smrtjo.

≈Odzivi obiskovalcev so nam 
potrdili, da je naπa pot razvoja, 
kot smo si jo zaËrtali, pravilna. 
Vtise s sejma πe vedno zbiramo, 
vendar lahko æe sedaj reËemo, 
da je bil sejem za Menino zelo 
uspeπen,« je πe dodal Joæe Homar. 
≈Opazili so nas tudi tuji mediji. 
V nemπkem Ëasopisu Express je 

V Sloveniji prevladujejo æar-
ni, v tujini klasiËni pokopi

Kamniπko podjetje Menina d.d. 
je eno izmed vodilnih evropskih 
proizvajalcev pogrebne opreme. 
Pogrebna in pokopaliπka dejav-
nost sta specifiËni, saj ju sprem-
lja moËna zavezanost tradiciji, pa 
tudi visoka raven poslovne mora-
le, ki je v tovrstni dejavnosti πe po-
sebej pomembna. Kamniπki Me-
nini se je uspelo s prilagajanjem 
povpraπevanju, s kakovostnimi 
izdelki ter z niæjimi cenami, ki jih 
dosega z avtomatizacijo proizvod-
nje, prebiti med najbolj uspeπne 
in priznane evropske proizvajalce 
pogrebne opreme.

Trg pogrebe opreme se je izka-
zal za perspektiven trg, Menina 
je bila najveËja tovarna pogrebne 

træiπËa in spremeniti svojo træno 
strategijo. Vztrajnost in prizadev-
nost podjetja se je izplaËala, saj 
je leta 1993 imela Menina æe 65-
odstotni træni deleæ na zahtevnih 
evropskih trgih. 

V zadnjih tridesetih letih v Me-
nini opaæajo spremembe v odno-
su Slovencev do tradicionalnega 
pokopa v krstah. Za razliko od Ev-
ropejcev in tudi AmeriËanov smo 
Slovenci zelo hitro in mnoæiËno 
sprejeli upepelitev pokojnika in 
æarni pokop. Med æarnimi poko-
pi smo v evropskem vrhu. Med 
pokopi na podeæelju je skoraj 
polovica æarnih pokopov, v ur-
banih okoljih pa se je ta odstotek 
poveËal na skoraj 90 odstotkov. 
V tem pogledu smo edinstveni 
v evropskem prostoru. Marsi-
kje po Evropi (tudi na obmoËju 
nekdanje Jugoslavije) in v ZDA 
πe vedno prevladujejo klasiËni 
pokopi. V Italiji, na primer, πe 
vedno opravijo 85 odstotkov kla-
siËnih pokopov. Razloga, zakaj se 
Slovenci bolj odloËamo za æarne 
pokope, sta verjetno tudi v tem, 

da na pokopaliπËih primanjkuje 
prostora. Na te spremembe se je 
bilo seveda treba prilagoditi in 
Menina danes 75 odstotkov svo-
je proizvodnje izvozi v evropske 
dræave, zlasti v NemËijo, Francijo, 
na Hrvaπko in Madæarsko. 

Najhitreje raste prodaja na 
francoskem trgu

Tudi pogrebna dejavnost je 
podvræena trænim silnicam in 
gospodarsko πibko leto 2009 je 
bilo prelomno tudi za to gospo-
darsko panogo. KonËni kupci se 
vse manj odloËajo za nakup izdel-
kov iz viπjih cenovnih razredov, 
kazalniki pa kaæejo na to, da se bo 
tudi v prihodnje nadaljeval trend 
povpraπevanja po Ëim cenejπih iz-
delkih. Kot najbolj obetaven se v 
tem trenutku kaæe francoski trg, 
kjer je koliËinska prodaja Meninih 
izdelkov v lanskem letu narasla 
za 23 odstotkov. Uspeh na fran-
coskem trgu je Menina dosegla 
predvsem z upoπtevanjem æelja 
kupcev. Z razvojem novih izdel-
kov, prilagojenih povpraπevanju 

Uspeπna udeleæba Menine na mednarodnem pogrebnem sejmu BEFA

NajveË zanimanja je poæela 
prestiæna krsta Diamant

Od 13. do 15. maja je v Düsseldorfu potekal mednarodni se-
jem pogrebne opreme BEFA 2010. Na sejmu, ki ga vsako leto 
obiπËe okrog 10.000 obiskovalcev iz vse Evrope, Rusije in ZDA, 
se je predstavilo tudi kamniπko podjetje Menina. Razstavilo je 
13 svojih izdelkov srednjega in visokega cenovnega razreda 
in ekskluzivne izdelke. Med razstavljenimi krstami je najveË 
zanimanja poæela krsta Diamant.

Ekipa Menine se je na nedavnem mednarodnem sejmu pogrebne opreme v Düsseldorfu sreËala s poslovnimi 
partnerji.

opreme v nekdanji Jugoslaviji, ki 
je skoraj vso svojo proizvodnjo 
(97 odstotkov) prodala kupcem 
v drugih republikah. Z razpadom 
Jugoslavije je Menina izgubila ve-
Ëino svojih trgov. Skoraj Ëez noË 
se je morala preusmeriti na druga 

Najbolj prestiæna med izdelki kamniπke Menine — krsta Diamant.

Hlevi Konjeniπkega kluba Komenda so med najlepπimi v Sloveniji in 
tudi pri sosedih onkraj meje.

Sodobne hleve so odprli - od leve proti desni: æupan Tomaæ Drolec, pred-
sednik kmetijsko gozdarske zbornice Slovenije Ciril Smrkolj, generalni 
direktor direktorata za varno hrano Ministrstva za kmetijstvo, goz-
darstvo in prehrano Matjaæ KoËar in predsednik Konjeniπkega kluba 
Komenda Alojz Lah.

Iz Komende

Prenovljena Glavarjeva 
cesta in novi hlevi 

bila med vsemi razstavljavci 
krst omenjena le Menina, novi-
nar pa je bil tako navduπen, da 
je zapisal, da je DIAMANT med 
razstavljenimi krstami to, kar 
predstavlja prestiæni Bugatti med 
avtomobili.«

Hlevi imajo poleg boksov za 16 konj tudi tuπe in druge pomoæne 
prostore ter ob klubski pisarni tudi dvorani za sreËanja, sestanke in 
razliËne prireditve med sejmi, konjeniπkimi in drugimi prireditvami 
ter dogajanji. Gradnja hlevov oziroma objekta je Konjeniπki klub 
Komenda, ki uspeπno organizira tako razne konjeniπke prireditve 
kot tradicionalni kmetijski sejem, veljala dobre pol milijona evrov, πe 
nekaj veË pa tudi obËino. 

AŽ

na trgu, je Menina za francoski 
trg poveËala predvsem ponudbo 
v viπjem razredu. ZaËeli pa so so-
delovati tudi z novimi kupci na 
Poljskem, v Italiji in ©vici, zato se 
bo Menina v prihodnje usmerila v 
razvoj izdelkov za italijansko, πvi-
carsko in francosko træiπËe.

Avtomatizirana proizvod-
nja krst

V Menini, ki zagotavlja delo 
113 zaposlenim, stavijo na ino-
vativnost, kakovost in prilaga-
janje æeljam kupcev. To je kljuË 
do uspeha, saj na posameznih 
evropskih trgih kljub krizi dose-
gajo rast prodaje. Zaradi pritiskov 
trga podjetje veliko vlaga v lastni 
razvoj proizvodnje. Tako je danes 
veËji del proizvodnje avtomatizi-
ran. Lani so v proizvodni proces 
dodali πe robota za lakiranje krst 
viπ jega cenovnega razreda. Vpelja-
li so tudi πifrirni sistem, v katerem 
je vsaka krsta oznaËena s svojo 
Ërtno kodo. Sistem oznaËevanja 
in πifriranja omogoËa natanËno 
evidenco nad stanjem zalog, hkra-
ti pa olajπa naËrtovanje prodaje in 

s tem proizvodnje. Avtomatiziran 
proces proizvodnje, podprt z 
uËinkovitim informacijskim siste-
mom, Menini omogoËa, da lahko 
izpolni naroËila v krajπem Ëasu v 
primerjavi s konkurenco. »e je 
bil pred desetimi leti Ëas izdelave 
enega izdelka mesec in pol, se je 
ta Ëas danes skrajπal na dva do pet 
dni. Zmanjπujejo se tudi koliËine 
posameznega naroËila. Danes se 
naroËa veË razliËnih serij z manj-
πimi koliËinami krst.

V letu 2009 so za proizvod-
njo krst porabili za πtiri olim-
pijske bazene lesa

V letu 2009 so za izdelavo krst 
porabili skoraj 10.000 m3 æagane-
ga lesa, ivernih ploπË in drugih 
lesnih materialov, kar znaπa toliko 
lesa, kot bi ga potrebovali, da bi z 
njim napolnili πtiri olimpijske ba-
zene. V proizvodnji krst se je zelo 
poveËala uporaba topolovega 
lesa. V Menini danes najveË krst 
proizvedejo iz topolovega lesa, 
sledita hrastov in smrekov les. 
VeËino lesa Menina pridobiva v 
Srbiji, kjer je leta 2002 ustanovila 
svoje hËerinsko podjetje Menina 
d.o.o. Ruma, kjer proizvaja masiv-
ne topolove ploπËe, ki jih s tovor-
njaki dostavlja v ©marco. 

©irok izbor izdelkov in za-
nesljiva dobava sta konkurenË-
na prednost Menine

Kot je povedal direktor Joæe 
Homar, v Menini izdelujejo pribli-
æno 300 modelov krst. Prav πirok 
asortiman modelov in zanesljiva 
dobava sta kljuËna konkurenËna 
prednost Menine pred ponudniki 
iz drugih dræav s cenejπo delovno 
silo, poleg tega pa je Menina zara-
di sodobne proizvodnje sposob na 
hitre odzivnosti na naroËilo. Ob-
like krst so odvisne od tradicije. V 
letu 2009 je Menina skupaj proiz-
vedla nekaj manj kot 50.000 krst 
razliËnih oblik. V proizvodnji 
prevladujejo krste nemπke oblike, 
sledijo italijansko-francoske krste 
in krste standardnih oblik. Na leto 
v povpreËju prodajo 350 krst iz 
prestiæne kolekcije, ki je znotraj 
strokovne javnosti prepoznavna 
v svetovnem merilu.

Saπa MejaË
Tina LazoviÊ

10. KULTURNI POLETNI FESTIVAL 

STUDENEC 2010

Studenec

Studenec

Studenec

Studenec

Sobota
12. junij 2010 ob 21. uri

MUZIKAL - zadnja poslovilna predstava

MOJE PESMI MOJE SANJE

Izvajalci: Delavnica muziké in Prešernovo gledališče Kranj      

Petek
18. junij 2010 ob 21. uri

KONCERT

JAN PLESTENJAK

Sobota
19. junij 2010 ob 21. uri

Nedelja
20. junij 2010 ob 21. uri

KONCERT

PERPETUUM JAZZILE

Sobota
26. junij 2010 ob 21. uri

KONCERT

AVSENIKOV VEČER
Ansambel Saša Avsenika, Grega Avsenik - kitara, 
Ansambel Kranjci, Skupina Sester Trobec Žagar, 
igralec Konrad Pižorn Kondi in TV voditeljica Maja Oderlap
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Informacije in nakup vstopnic po telefonu:
051 / 61 61 51 in  051 / 61 41 41

Informacije in nakup vstopnic preko spleta:
www.drustvo-miranjarc.si
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TuristiËno druπtvo Tuhinjska dolina 
vabi v soboto, 19. junija, na

5. VZPON Z GORSKIMI KOLESI
TERME SNOVIK ∑ VELIKA PLANINA 2010
Veliki vzpon, πtart ob 10.00: trasa Terme Snovik-Osredkar- 
Poljana-»rnivec-Kaπna planina-Kranjski Rak-Ravni-Marjanine njive-
Uπivec-MaËkin kot-Velika planina-Zeleni rob, dolæina 28 km, viπinska 
razlika proge 1.500 m, 
Mali vzpon, πtart ob 11.00: trasa Terme Snovik-Osredkar-Poljana-
»rnivec, dolæina proge 10 km, viπ. razlika 880 m

Otroπka tekma poteka po okolici Term Snovik s πtartom ob 11.30
Razglasitev rezultatov in podelitev nagrad bo v Termah Snovik.
VeË informacij na www.td-tuhinjskadolina.si

Dobrodelna predstava 
Fotr je veË kot uspela

Leo klub Kamnik je 1. junija pripravil dobrodelno predstavo Fotr 
v Domu kulture Kamnik. Predstava, v kateri nastopa Lado BizoviËar, 
obËasno pa se mu na ekranu pridruæi Katarina »as, je bila veË kot 
uspeπna, saj smo prodali skoraj vse karte, obiskovalci pa so z dvorane 
odhajali nasmejani in dobre volje. Ni lepπega kot sprostiti ljudi na 
dobrodelnem dogodku.

NA GRADU ZAPRICE TUDI LETOS 
MUZEJSKA POLETNA NO» 

Spomladanski del sezone v MedobËinskem muzeju Kamnik bomo 
po odprtju odmevne razstave Fosili iz okolice Kamnika okronali s 
tradicionalno - sedmo Muzejsko poletno noËjo v prijaznem hladu 
idiliËnega okolja na vzpetini, kjer domuje naπa institucija. 

V soboto, 19. junija, bo muzej ponovno na πiroko in brezplaËno 
odprl svoja vrata in povabil tudi tisto obËinstvo, ki sicer le redko zaide 
v muzejske prostore, na niz prireditev in na sproπËeno druæenje pred 
odhodom na teæko priËakovane poËitnice. Muzejske zbirke si boste 
lahko ogledali brezplaËno, vstop bo prost tudi na vse prireditve. Za-
Ëeli bomo ob petih popoldne, ko nas bodo na dvoriπËu gradu Zaprice 
tradicionalno razveselili Otroπki pevski zbor VrabËki in Cicibani pod 
vodstvom zborovodkinje Marine Aparnik. Pol ure pozneje bo sledil 
nastop kamniπke Male impro πole, ki jo vodi Goran Zavrπnik, s svoji-
mi zabavnimi domislicami. Travnik ob gradu bo ob πestih popoldne 
postal prizoriπËe æivopisanih iger in πtevilnih skrivnosti, vabljivih za 
celotne druæine - spet bodo z vami Ëlani legendarnih RECIKLARJEV: 
Urπa, Tinka in Primoæ. 

Sledil bo vrhunec dogajanja, ki ga tradicionalno za vas pripravi Dru-
πtvo glasbenikov Slovenije. Po lanskem odmevnem nastopu kamniπke 
pevke Irene Vidic in tria kamniπkega pianista Gregorja FtiËarja bodo 
letos ob devetih zveËer zaigrali prekaljeni glasbeni maËki v zasedbi 
ALE© RENDLA SEKSTET. Sestavljajo ga ugledni glasbeniki, Ëlani Big 
Banda RTV Slovenija: kitarist Primoæ GraπiË, pihalca Primoæ Fleischman 
in Blaæ TrËek, basist Aleπ Avbelj, ponovno z nami pianist Gregor FtiËar 
in vodja zasedbe bobnar Aleπ Rendla. Pridruæila se jim bo πe posebna 
gostja - pevka Neæa Trobec. Pred zaËetkom koncerta ob pol devetih 
zveËer bomo odprli tudi priloænostno razstavo slik nenavadnih oblik 
slikarja RADA DAGARINA.

Skratka, imate veliko razlogov, da se v soboto, 19. junija, name-
nite na grad Zaprice v Kamniku. Vstop v muzej bo brezplaËen, naπe 
publikacije pa si boste lahko omislili za dvajset odstotkov manj od 
obiËajne cene. PriËakujemo vas med deseto in trinajsto uro dopoldne 
ter od petih popoldne pa vse do polnoËi. 

MMK

Z dobrodelno predstavo Fotr, v kateri nas je nasmejal Lado BizoviËar, 
smo pomagali osemËlanski druæini iz okolice Kamnika.

IzkupiËek predstave smo namenili osemËlanski druæini iz okolice 
Kamnika, v kateri je zaposlen samo oËe. To pomeni, da druæina ne 
mora pokriti niti osnovnih stroπkov, zato bo 2000 evrov, ki smo jih 
zbrali s tem dogodkom, druæini vsaj nekoliko olajπalo æivljenje in 
polepπalo poletne mesece. Hvala vsem, ki ste si ogledali predstavo in 
pomagali druæini v stiski, kamniπkim Lionsom, ki so priπli v velikem 
πtevilu, naπim donatorjem in Domu kulture Kamnik za pomoË. 

Minuli petek, 4. junija, pa smo na charter night kamniπkih Lion-
sov prodajali fotografije Klemna Brumca in s tem pomagali naπim 
Lionsom.

Leo leto se poËasi izteka, predstava Fotr je bila naπ zadnji projekt. 
Upamo, da se naslednje leto spet vidimo in se skupaj nasmejemo ter 
pomagamo.

©PELA KRALJ

Obiskovalci so si z zanimanjem ogledali fotografije Velike planine. V 
sredini Mira Papeæ, ob njej najboljπa gorska tekaËica Lucija KrkoË in 
Tomo ©arf, predsednik odbora za gorske teke pri AZS ter Ëlan izvrπnega 
odbora Svetovne zveze za gorske teke. (Foto: Ivan Leskovπek) 

ABONMA
sezona 2010/2011

gledališki
izbrane predstave slovenskih gledališč

koncertni
vrhunski koncerti klasične glasbe

glasbeno scenski
zabavni trenutki med glasbo, kabarejem,
gledališčem in plesom

filmski
večne klasike in filmi, ki so zaznamovali 
festivalska platna v zadnjih letih

vpis abonmajev od
9. do 22. septembra

Kulturni dom Franca Bernika
Ljubljanska 61, 1230 Domžale
t. 722 50 50
www.kd-domzale.si

Do zaËetka svetovnega prvenstva v gorskih tekih, ki bo na spo-
redu 5. septembra, je πe slabih 100 dni. Organizator, Klub gorskih 
tekaËev Papeæ, je s pripravami na dogodek v polnem teku. Prva 
prireditev v okviru svetovnega prvenstva se je zgodila v Ëetrtek, 
27. maja, v osnovni πoli Stranje, kjer so organizatorji ob pomoËi 
πtevilnih fotografov in prijateljev pripravili odprtje fotografske 
razstave z naslovom Velika planina skozi Ëas. 

Velika planina je visokogorska kraπka planota in bo 5. septem-
bra cilj najboljπih gorskih tekaËev sveta. Planina je æiva v vseh let-
nih Ëasih; poleti se na njej pase æivina, pastirji izdelujejo razliËne 
mleËne izdelke, pozimi, ko je pokrita s sneæno odejo, pa tu vlada 
spokojnost, ki se je skuπajo nauæiti pohodniki in smuËarji. Veliko 
planino skozi vse letne Ëase in v obdobju zadnjega stoletja skuπajo 
prikazati razstavljene fotografije, ki so jih prispevali Duπan Markuπ, 
Janez Ravnikar, Boris ©tupar, Primoæ Hieng, Ivo Leskovπek, Ivan 
Nagy, Vilko Rifel, Klemen Brumec, Jaka Jeπe, Milan Zupan, Nejc 
©trajhar in Mira Rifl. Fotografsko razstavo, ki bo na ogled do konca 
septembra, dopolnjujejo razstavljene pastirske palice, piπËali, buπe 
(lesene kravice), glinaste latvice za kisanje mleka, trniËi, cokli ter 
makete bajt iz Velike planine, ki so delo Toneta Podjeda.

V bogatem kulturnem programu ob odprtju razstave so nastopili 
Stranjska godba, ljudski pevki Vida Vetterazzi in Fani Klemenc, vo-
kalno-instrumentalna skupina pod vodstvom zborovodkinje Karle 
Urh, Franci Puπnik je zapel himno prvenstva. V Ëasu programa je 
trniËe izdelovala Rezka Mali, Peter Erjavπek pa je rezljal pisave. 

Fotografska razstava 
Velika planina skozi Ëas
Prvo dejanje svetovnega prvenstva v gorskih tekih

Æupan Tone Smolnikar je ponovno izrekel podporo obËine 
Kamnik organizaciji prvenstva, saj gre za velik πportni dogodek, 
ki bo pomembno prispeval k promociji Kamnika, Velike planine, 
obËine in Slovenije. Z njim se je strinjal tudi Ëlan upravnega odbora 
Atletske zveze Slovenije in sveta Evropske atletske zveze Janez 
AljanËiË in spomnil, da je podporo organizaciji prvenstva izrekel 
tudi predsednik dr. Danilo Türk, ki je sprejel tudi predsedstvo 
Ëastnega organizacijskega odbora. Potek priprav na prvenstvo in 
formo naπih tekaËev sta predstavila Duπan Papeæ, predsednik 
KGT Papeæ, in Tomo ©arf, predsednik odbora za gorske teke pri 
AZS ter Ëlan izvrπnega odbora Svetovne zveze v gorskih tekih. Rav-
natelj O© Stranje Boris Jemec v dogodku vidi veliko priloænost 
predstaviti Veliko planino naπim najmlajπim ter povezati dogodek 
s krajem in obËino v celoto. 

NINA KLISARI»

KOLEDAR PRIREDITEV

TuristiËno-informacijski
center Kamnik
tel: +386 1 831 82 50,
www.kamnik-tourism.si

AGENCIJA ZA TURIZEM IN PODJETNI©TVO
www.kamnik-tourism.si
sobota, 12. junij, od 10. do 19. ure ∑ Glavni trg, Mali grad, 
Trg svobode

SREDNJEVE©KI DAN V KAMNIKU
sobota,12. junij, ob 20.30 - Trg prijateljstva, Kamnik
CARMINA BURANA
Scenska kantata v izvedbi MPZ Andechs (NemËija), MPZ Cantemus (Kamnik) 
in MPZ Odmev (Kamnik) z instrumentalno zasedbo in pevskimi solisti

nedelja 13. junij, ob 11. uri - Trg prijateljstva, Kamnik
CARMINA BURANA
Scenska kantata v izvedbi MPZ Andechs (NemËija), MPZ Cantemus (Kamnik) 
in MPZ Odmev (Kamnik) z instrumentalno zasedbo in pevskimi solisti.

ß

MATI»NA KNJIÆNICA KAMNIK
http://www.kam.sik.si
Sreda, 16. junija, ob 19. uri v Ëitalnici MatiËne knjiænice Kamnik
Kamniπki obËan v digitalizirani obliki: 
kako od doma dostopamo do starih πtevilk Kamniπkega obËana in kako 
iπËemo Ëlanke?
Predstavitev projekta digitalizacije in uporabe preko svetovnega spleta v sode-
lovanju z Mestno knjiænica Ljubljana in dLib ∑ slovensko digitalno knjiænico.

ß

MEDOB»INSKI MUZEJ KAMNIK
www.muzej-kamnik-on.net
Muzejska poletna noË v Kamniku
sobota, 19. junij, med 10.-13. uro in 16.-24. uro
Prost vstop na vse prireditve.

17. uri - dvoriπËe gradu Zaprice
Otvoritev s koncertom Otroπkega pevskega zbora VRAB»KI in Otroπkega 
pevskega zbora CICIBANI pod vodstvom zborovodkinje Marine Aparnik

17.30 - dvoriπËe gradu Zaprice
Nastop male impro πole Kamnik 
pod vodstvom Gorana Zavrπnika

18. uri - travnik na gradu Zaprice
Grajske igrarije za vse generacije
Igramo se z RECIKLARJI
http://www.kiberpipa.org/~reciklarji/

18. uri - prvo nadstropje gradu Zaprice
Javno vodstvo po naπi novi razstavi FOSILI OKOLICE KAMNIKA
Po razstavi vas bosta popeljala najditelja najstarejπih fosilov morskih ko-
njiËkov na Zemlji dr. Jure Æalohar in Tomaæ Hitij.

20.30 - pritliËje gradu Zaprice 
Otvoritev razstave: Rado Dagarin - SLIKE

21. uri - dvoriπËe gradu Zaprice
Jazzovski koncert: Aleπ Rendla Sekstet + gostja
Aleπ Rendla ∑ bobni, Primoæ Fleischman ∑ pihala, Blaæ TrËek ∑ pihala, 
Gregor FtiËar ∑ klavir, Primoæ GraπiË ∑ kitara, Aleπ Avbelj ∑ bas 
in posebna gostja: Neæa Trobec ∑ vokal
(koncertni cikel JazzZaprice 2010 v sodelovanju z Druπtvom glasbenikov 
Slovenije)
»e bo slabo vreme, bo koncert v salonu gradu Zaprice. 

ß

DOM KULTURE KAMNIK
www.domkulture.org
Ponedeljek, 14. 6., ob 18. uri
VALETA OSNOVNE ©OLE MARIJE VERE
ZakljuËena prireditev

Torek, 15. 6., ob 18. uri
VALETA OSNOVNE ©OLE TOMA BREJCA
ZakljuËena prireditev

»etrtek, 17. 6., ob 20. uri
Slovenski komorni zbor, Prvo slovensko pevsko druπtvo Lira Kamnik 
in solisti
JAZ BOM PA TEBI VEDNO PESEM PEL
Zborovski koncert
Vstopnina: 5 ¤

Sobota, 19. 6., ob 20. uri
Koprodukcija KD Priden Moæic in skupine ©tajn
OTVORITEV PROJEKTA: ©UTNA ∑ DNEVNA SOBA KAMNIKA
Projekt opremljanja starega mestnega jedra v okviru EU razpisa Mladi v akciji

Nedelja, 20. 6. ob 20. uri
REDNA LETNA PRODUKCIJA KUOD BAYANI
Orientalski ples
Vstopnina: 8 ¤

Ponedeljek, torek in sreda, 21., 22. in 23. 6. , od 7. do 13. ure
ObmoËno zdruæenje RdeËega kriæa Kamnik
KRVODAJALSKA AKCIJA

»etrtek, 24.6. ob 17.uri
PODELITEV SPRI»EVAL GLASBENE ©OLE 
ZakljuËena prireditev

ß

ZZB NOB Kamnik 
Tel. 01 831 82 06
nedelja, 13. 6. 2010 ob 10. uri ∑ »eπnjice v Tuhinju
Spominska slovesnost
Slavnostni govornik bo naËelnik generalπtaba general major Alojz ©teiner.

ß

TURISTI»NO DRU©TVO GORA SV. MIKLAVÆ
©martno v Tuhinjski dolini, tel. 041-223-631
(g. Joæe Koroπec) in æupnijski urad ©martno
vabita:
Ob dnevu dræavnosti v Ëetrtek, 24. junija:
PriËetek sv. maπe za domovino ob19. uri pri sv. Miklavæu. 
Blagoslovitev in otvoritev novega straænega stolpa. Pozdrav domovini s tradi-
cionalnim kresom in kulturnim programom.
Organiziran bo tudi pohod ob 17. uri iz Potoka (pri Smoletu).
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Zelo prijetno se je bilo pogovarjati z ministrom 
za zunanje zadeve Samuelom Æbogarjem, ki sem 
ga konec maja povabila na poslanski veËer. Mini-
stra smo spoznali kot zelo izobraæeno, odgovorno 
in strokovno osebo, ki se spozna na delo, ki ga 
opravlja. Hkrati pa smo ugotovili, da je minister 
skromen Ëlovek, obËutljiv tudi do teæav drugih lju-
di. Svoje sposobnosti in poloæaj se trudi uporabiti 
tudi v humanitarne namene. 

Pogovor z ministrom za zdravje o novi zdravstveni 
zakonodaji

S poslancem Andrejem Magajno sva se sestala z ministrom za zdravje 
Dorijanom MaruπiËem in ga seznanila z zahtevami treh poslancev Dræav-
nega zbora glede sprememb predloga Zakona o zdravstveni dejavnosti. 
Gre za pomemben zakon, ki bo dolgoroËno vplival na bodoËo usmeritev 
zdravstva. 

Novi minister se je pokazal kot strokoven in kompetenten za reπevanje 
obstojeËih teæav v zdravstvu. Upam, da bo upoπteval predloge, ki sem jih 
oblikovala s poslancema Magajno in ÆnidarπiËem. Sicer bomo poslanci 
skuπali vplivati na ustrezne spremembe zakona s svojimi amandmaji v 
Ëasu, ko bo zakon v parlamentarnem postopku.

Pomanjkanje solidarnosti
Nezaposlenost in revπËina sta morda vzroka, da je med obËani in ob-

Ëankami, ki se oglasijo v moji poslanski pisarni, vse veË tistih, ki imajo 
teæave zaradi nezmoænosti plaËil. Le te napotim na ustrezne naslove. 
Revnim, ki imajo spore na sodiπËu, svetujem, kako priti do brezplaËne 
pravne pomoËi, ki jo revnim nudi dræava. 

Najbolj pa me je razæalostilo, ko sem ob obisku druæine z majhnimi 
otroki, ki je nedavno prejela kljuËe neprofitnega obËinskega stanovanja, 
ugotovila, da zdravje otrok in odraslih ogroæa plesen. Ta se je kmalu po 
vselitvi druæine v sveæe prepleskano stanovanje prikazala izpod ometa in 
se razlezla po dveh stenah kuhinje. Upam, da bodo lastniki stanje sanirali 
in bodo otroci iz te druæine lahko kmalu zaæiveli v bolj zdravem okolju.

Samozavest je upraviËena
UpraviËena je samozavest vseh, ki so na nedavni prireditvi v O© Stranje 

uspeπno zdruæili tradicijo, kulturo in πport. »estitke æupanu za posluh, 
organizatorjem jesenskega 26. svetovnega prvenstva v gorskem teku Veli-
ka planina 2010 pa za pogum pri organizaciji tega zahtevnega projekta.

Zakon o obvezni delitvi dobiËka bo spet na 
preizkuπnji

»eprav smo poslanci (veËinoma SD) enkrat æe izglasovali zakon o ob-
vezni delitvi dobiËka, bomo o tem zakonu morali ponovno glasovati. 
Dræavni svetniki so namreË dali veto na ta zakon. VeËina svetnikov in 
tudi nekateri poslanci se namreË ne strinjajo, da so do dela dobiËka 
upraviËeni tudi zaposleni.

»e bi tak zakon veljal æe pred leti, danes verjetno ne bi imeli toliko 
tajkunov. Mnogim so namreË prav zaposleni s preseæno vrednostjo, ki so 
jo ustvarili s svojim delom, pokrili sredstva, s katerimi so novi kapitalisti 
postali lastniki prej druæbenih podjetij. »e bi se volivci bolj zanimali za 
to, kako o pomembnih vpraπanjih glasujejo tisti, ki so jih izvolili, bi se 
lahko volivci bolj kompetentno odloËali o tem, koga prihodnjiË voliti. 
Izvoljeni poslanci in svetniki pa bi bolj pazili, kakπna je vsebina zakonov, 
za katere glasujejo. mag. Julijana Bizjak Mlakar, poslanka DZ RS

Iz poslanske pisarne

Letoπnja akcija je presegla vsa 
priËakovanja snovalcev akcije in 
javnosti. Podobno kot drugod po 
Sloveniji, je bilo tudi v Kamniku. 
Prostovoljcev je bilo veliko, tako, 
da smo komaj zmogli vse ustrezno 
opremiti z rokavicami in vreËami. 
Zato je bilo tudi zbranih odpadkov 
ogromno, πtevilka se je ustavila pri 
neverjetnih 166 tonah odpadkov. 
NatanËnejπi podatki so naslednji: 
91 ton meπanih odpadkov, 28 ton 
avtomobilskih gum, 26 ton kovi-
ne, 21,4 ton lesa in πe 11, 960 kg 
azbestne kritine. 

Glede na to, da v Kamniku tradi-
cionalno organiziramo Ëistilne ak-
cije, smo oËitno æiveli v zmoti, da 
je odpadkov manj ter da smo veËi-
no Ërnih odlagaliπË æe odstranili. 
Stanje je prav gotovo boljπe kot je 
bilo, k Ëemur pripomore reden od-
voz odpadkov iz vseh gospodinj-
stev v obËini, loËeno zbiranje, ko-
sovni odvoz in organiziran odvoz 
nevarnih odpadkov. Vendar pa je 

Akcija ≈OËistimo Slovenijo v enem dnevu« je za nami

Nujna je odgovornost do okolja - tako dræave 
kot lokalne skupnosti in vseh obËanov
Ker je od akcije minilo æe nekaj Ëasa lahko o njej razmislimo s 
Ëasovne distance in usmerimo pogled naprej. Koliko tovrstnih 
akcij bomo morali πe organizirati, da obËino oËistimo vseh 
Ërnih odlagaliπË in v koliko letih nam bo to uspelo? 

mnoæiËna akcija ≈pobrisala prah« z 
nekaterih pozabljenih odlagaliπË. 
Gre za odlagaliπËa, ki so nastajala 
desetletja in sluæila za odlaganje 
odpadkov, preden je bil njihov 
odvoz organiziran kot je danes. 

Æe pred akcijo je bilo jasno, da 
veËine popisanih odlagaliπË ne bo 
mogoËe odstraniti in bodo Ëaka-
la na naslednje akcije. Zato bom 
sama predlagala, da si za naprej 
zastavimo terminski plan v koliko 
letih bomo odstranili vsa odlaga-
liπËa iz narave. Takπna usmeritev 
bo zahtevala veË finanËnih sred-
stev za pokrivanje stroπkov akci-
je ter za odlaganje odpadkov. To 
pomeni, da se pred vsako akcijo 
pripravi spisek nekaj odlagaliπË, 
kamor potem usmerimo veË pros-
tovoljcev ter potrebno mehaniza-
cijo ter opremo za odstranjevanje 
nevarnih odpadkov (npr. azbestni 
odpadki).

KlasiËnim Ëistilnim akcijam, kot 
smo jih poznali doslej, se seveda 

prav tako ne moremo odpoveda-
ti, saj poveËujejo odgovornost do 
okolja v najoæji lokalni skupnosti 
in angaæirajo vse skupine prebi-
valstva. 

Digitalni spisek odlagaliπË, ki je 
nastal v okviru letoπnje akcije, se je 
pokazal za zelo uporabnega in ga 
bomo dopolnjevali tudi v naprej. 
Nekatera odlagaliπËa bodo zapisa-
na kot odstranjena, vanj pa bomo 
æal vpisovali tudi nova. 

Na letoπnji akciji me je presene-
tila pripravljenost udeleæencev, 
da en dan posvetijo odstranjeva-
nju odpadkov iz narave, ki so jih 
tja odloæili drugi. S svojo udeleæbo 
na akciji so pokazali svoje nestri-
njanje s takπnimi dejanji, prav tako 
pa so izrekli kritiko dræavi ter lo-
kalnim skupnostim, ki ne uspejo 
reπiti problema Ërnih odlagaliπË. 
Dræava v resnici ta problem jem-
lje kot nekaj zelo obrobnega. In 
zato je πe toliko bolj pomembno, 
da se ga v lokalnem okolju lotimo 
sistematiËno, kar vkljuËuje od-
stranjevanje Ërnih odlagaliπË po 
doloËenem vrstnem redu, oznake 
na oËiπËenih odlagaliπËih, kontrola 

poËiπËenih odlagaliπË, odkrivanje 
posameznikov, ki odlagajo od-
padke v naravo in podobno. Tudi 
dræava bi morala ukrepati z ustrez-
nim in uËinkovitim inπpekcijskim 
nadzorom in kaznovalno politiko 
in z urejenimi moænostmi za od-
laganje npr. gradbenih odpadkov. 
Nujna pa je tudi odgovornost vseh 
obËanov. Ne gre le za to, da se dræ-
imo pravil o loËenem zbiranju od-
padkov in poskuπamo proizvesti 
Ëim manj odpadkov. Odgovornost 
se kaæe tudi v tem, da nimamo veË 
posluha za posameznike, ki odlo-
æijo svoje odpadke v bliænji gozd 
ali ob cesto. Kajti na koncu mora 
tudi to nekdo odstraniti, stroπki 
pa so poravnani iz obËinskega 
proraËuna. 

Po mojih informacijah so se 
na nekaterih priljubljenih mestih 
odpadki, ki so bili v zadnji akciji 
odstranjeni, ponovno pojavili. Od-
govor na moje zaËetno vpraπanje o 
tem, kdaj bomo odstranili vsa Ërna 
odlagaliπËa, je zato prestavljen v 
prihodnost. Vendar nas to ne sme 
odvrniti od delovanja in ukrepov 
danes.  Mateja Poljanπek

Vloga poslancev, zdravstvo in drugi komen-
tarji (Kamniπki obËan, 27. maj 2010)

Gospod D. K. se je v svojem komentarju dotaknil 
veË podroËij. 

1. O vlogi in moËi ukrepanja poslancev na obËin-
skem nivoju sem v Kamniπkem obËanu æe pisala. 
Zato odgovarjam le na kratko o vplivu poslanca v 
obËini tedaj, kadar se nanj obrnejo obËani s teæa-
vami, ki so reπljive na nivoju obËine. Javni usluæ- 
benci in funkcionarji oziroma javne institucije so 
poslancem Dræavnega zbora RS po zakonu dolæni 
odgovoriti na njihova vpraπanja. Tudi neposred-
ni pogovor z obËinskimi funkcionarji ali uradniki 
pogosto reπi kakπno teæavo. NajveËjo moË reπeva-
nja problemov obËanov pa nam daje naπe javno 
delovanje. S pomoËjo javne besede, ki jo izrazim 
npr. v Kamniπkem obËanu, izreËem na televiziji, v 
parlamentu ali v drugih javnih medijih, pa tudi s 
pomoËjo moralne avtoritete, mi pogosto uspe reπiti 
nekatere probleme obËanov in obËank (ne vseh), ki 
bi sicer ostali nereπeni ali pa bi bili postopki brez 
moje intervencije daljπi. VeËino problemov, s kate-
rimi se obËani obrnejo name, se da namreË reπiti 
na obËinskem nivoju.

2. Povsem se strinjam s Ëlankom mag. Beskove 
v zadnjem Kamniπkem obËanu o zanimivem in 
æivahnem poslanskem veËeru s poslancem mag. 
Francem ÆnidarπiËem. Po skoraj dveh urah raz-
pravljanja s poslancem so namreË æeleli prisotni 
pogovor πe kar nadaljevati.

3. Poslanci imamo to sreËo, da so nam na raz-
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polago usposobljene strokovne sluæbe in lahko zelo 
hitro pridobimo informacije od najbolj kompetent-
nih oseb v dræavi. Ker v Kamniku gradimo novo 
πportno dvorano, bi veljalo razmisliti o takπnem 
πportnem objektu, da bodo v njem moæne tudi med-
narodne tekme. 

4. Strinjam se, da so Ëakalne vrste predolge tudi v 
kamniπkem zdravstvenem domu. Gre za teæave, ki 
so vse bolj pereËe od leta 1992 dalje, ko se je priËelo 
zdravstveni sistem privatizirati in komercializira-
ti. Tudi kamniπki zdravstveni dom je glede zdrav-
stvene dejavnosti danes æe veË kot polovico spriva-
tiziran. O tem procesu se je veËinoma odloËalo na 
obËinski ravni, na predloge æupanov pa so dajali 
ministri za zdravje soglasja. Privatizacijo obËutijo 
ljudje z vse veËjimi doplaËili za zdravstvene storit-
ve, kadar zbolijo ali se poπkodujejo in z vse manjπo 
dostopnostjo zdravstvenih storitev - torej z daljπimi 
Ëakalnimi vrstami. Procesa privatizacije in komer-
cializacije sta bila v letu 2006 razloga moje pobude 
za ustanovitev Gibanja za ohranitev in izboljπanje 
javnega zdravstva, s katerim nam je uspelo oba 
procesa moËno upoËasniti. Gibanju se je tedaj pri-
druæilo veË kot 74.000 oseb. Letos sem uspela kot 
poslanka DZ v sodelovanju s Ëlani Gibanja in z 
novinarko Dela prepreËiti prodajo treh bolniπnic. 
Delo, ki ga opravljam v korist prebivalstva na po-
droËju zdravstva, so prepoznali tudi uporabniki 
svetovnega spleta, ki so me nedavno izglasovali za 
drugo naj-poslanko Dræavnega zbora RS. 
mag. Julijana Bizjak Mlakar, poslanka DZ RS

Dne 1. junija bo minilo 15 let 
od ponovne uvedbe notariata v 
Republiki Sloveniji, ko je na teme-
lju imenovanja Dræavnega zbora 
priËelo z delom prvih 30 notar-
jev. Notarsko mesto v Kamniku je 
bilo v skupini prvih tridesetih no-
tarskih mest, ki so zaorala ledino 
na podroËju, ki ga je povojna ob-
last ukinila kot samostojno dejav-
nost. Pristojnosti notariata, kot ga 
je poznala predvojna Jugoslavija 
in ki je bil kot samostojni poklic 
uveljavljen in spoπtovan tudi po 
vojni v vseh dræavah demokra-
tiËne Evrope, so bile po drugi 
svetovni vojni porazdeljene med 
sodiπËa, dræavno upravo in odvet-
nike. Notariat, ki je bil po mnenju 
oblastnikov sinonim za privatno 
lastniπke ekonomske odnose, v 
Ëasu kolektivizacije in druæbene 
lastnine za socialistiËno dræavo 
ni bil sprejemljiv. Enake usode je 
bil notariat deleæen tudi v veËini 
vzhodnoevropskih socialistiËnih 
dræav, kjer se je prav tako, kmalu 
po padcu berlinskega zidu, po-
novno uveljavil kot nepogreπljiva 
samostojna dejavnost, ki naj zago-
tovi kar najveËjo pravno varnost 
vsem dræavljanom v novih, zaseb-
no lastninskih druæbeno ekonom-
skih odnosih. Zasebna lastnina in 
varstvo Ëlovekovih pravic sta v 
ustavi RS izpostavljeni kot temelj-
ni ekonomski in pravni kategoriji, 
izvedba teh ustavnih naËel pa je 
bila zaupana novoustanovljeni 
oz. obnovljeni pravni instituciji 
- notariatu. 

15 let ni dolga doba za institu-
cijo, ni pa kratka z vidika ljudi, ki 
smo delali v njej in jo izgrajevali. 
Pomanjkanje virov, ki bi lahko 
sluæili kot strokovna opora za 

15 let notariata
kar najbolj celovito in uËinkovi-
to vzpostavitev notariata, je bilo 
mogoËe nadomestiti le z iskanjem 
izkuπenj v dræavah z dolgoletno, 
nepretrgano notarsko pravno 
prakso, kjer smo bili od stanov-
skih kolegov deleæni velikih sim-
patij in tudi materialne pomoËi. 
Tudi teoretiËna pravna stroka se 
je soËasno z nami uËila in sproti 
nudila pomoË zakonodajni veji 
oblasti pri vzpostavljanju celo-
vite zakonske podlage za delo 
notariata. Aktualna oblast pa pri 
tej svoji nalogi vedno le ni bila 
najbolj uspeπna, pogosto zara-
di parcialnih politiËnih in tudi 
politikanstih interesov. Komaj 
dobro vzpostavljeni instituciji je 
bila kmalu, tudi zaradi eskapad 
posameznih notarjev, povzroËe-
na teæko popravljiva πkoda. Priza-
det je bil ugled vseh notarjev, ki 
mora biti atribut njihovega stanu 
in dela. Vendar pa kriva pot po-
sameznika ne sme ostati trajen 
madeæ na celi druæini. Zato smo 
z delom nadaljevali in veËji del 
javnosti prepriËali v to, da nam 
gre zaupati, tako po osebnostni 
kot po strokovni plati. Obdr- 
æali smo se kot zaupanja vredna 
pravna sluæba, ki s svojim fidu-
ciarnim odnosom do strank in s 
strokovnostjo zagotavlja ljudem 
najveËjo moæno pravno varnost 
na delovnem podroËju, ki ga no-
tariat pokriva.

Delovno podroËje notariata se 
je v vseh teh letih spreminjalo, do-
slej predvsem v πkodo notariata, s 
prenosom izvajanja vrste storitev 
na proraËunsko financirane izva-
jalce in v breme vseh davkoplaËe-
valcev, Ëeprav ima koristi od tega 
le manjπina podjetniπko usmerje-

nih dræavljanov. Hkrati pa dræavi 
zmanjkuje proraËunskih sredstev 
na socialno humanitarnem podro-
Ëju, da je ≈prisiljena« ljudem krËiti 
æe pridobljene socialne pravice.

Pomembna πiritev delokroga 
notariata se æe vrsto let priËakuje 
s prenosom zapuπËinskih zadev 
na notarje, saj smo ena redkih 
dræav v Evropi, kjer zapuπËine πe 
vedno vodijo sodiπËa, kljub zna-
nim teæavam o sodnih zaostankih 
in dejstvu, da na sodiπËu dediËi ne 
morejo celovito urediti medseboj-
nih premoæenjskih razmerij, veza-
nih tudi na razdelitev dediπËine. 
Druga, niË manj pomembna in za 
ljudi teæko priËakovana spremem-
ba, pa bo celovit prenos sporazu-
mnih razvez zakonskih zvez na 
notarje. »eprav bo ta pristojnost 
sprva omejena le na zakonce brez 
mladoletnih otrok, bo to velik pri-
spevek dræave k deformaliziranju 
postopkov, ki so stvar svobodno 
izraæene volje ljudi in kjer navzoË- 
nost dræave ni potrebna. 

V kolikor bi bila resniËna pri-
pravljenost politike zaupati lju-
dem, da sami v kar najveËji moæni 
meri oblikujejo in formalizirajo 
svoje medosebne in premoæenj-
ske odnose, bi se dræava lahko πe 
marsikje umaknila s svoje nadzor-
stvene funkcije. Samo na tak naËin 
bi se vsi skupaj lahko izognili rak 
rani sodobne druæbe, ki se kaæe v 
prenormiranosti medosebnih in 
druæbenih odnosov. Æivljenje bi 
tako, na marsikaterem podroËju, 
lahko postalo svobodnejπe in eno-
stavnejπe.

Janez Novak, 
univ. dipl. pravnik,

notar v Kamniku

Vodstvo kamniπke obËine z æu-
panom Antonom Tonetom Smolni-
karjem se je z novim pismom Civil-
ne iniciative, ki s sveæimi podatki o 
pomanjkanju mest v vrtcih ponov-
no opozarja na probleme otroπkega 
varstva v Kamniku, znaπlo v niË kaj 
zavidljivem poloæaju. 

Dejstvo je, da naj bi jeseni brez 
varstva, tako rekoË na cesti, osta-
lo 480 otrok. ObËina sicer na-
poveduje, da bo v dobrih πtirih 
mesecih na tak ali drugaËen naËin 
zagotovila 240 mest in s tem reπi-
la prav toliko problemov starπev. 
Kaj pa ostalih 240, to je za spo- 
doben vrtec in pol prostorov, ali 
povedano drugaËe, gre za toliko 
otrok, ki bi napolnili kar osem raz-
redov sedanje osnovne πole?

Vsega vodstvo obËine in æupan 
s svojo ekipo le niso krivi. Tega 
bi se morala zavedati tudi Civilna 
iniciativa, ki napoveduje zelo ostre 
sankcije oziroma postavlja ob tem 
tudi zelo ostre zahteve, grozi s ka-

Spremeniti zakonodajo na 
podroËju otroπkega varstva

zenskimi ovadbami, napoveduje 
razreπitev æupana Smolnikarja in 
tako dalje. 

Menim, da je z zakonodajo na 
podroËju otroπkega varstva nekaj 
hudo narobe. Po eni strani obËi-
nam res predpisuje, da morajo za 
otroke zagotoviti ustrezno πtevilo 
mest, po drugi strani pa prav ni-
kogar ne zanima, kje bodo obËine 
dobile denar za nove vrtce, kdo 
bo pomagal pri Ëim krajπih rokih 
pri upravnih postopkih in podob- 
no. Dræava, posredno torej upravne 
enote, in obËine bi morale proble-
me reπevati z roko v roki. Tudi po-
deljevanje koncesij in organizacija 
zasebnega otroπkega varstva bi ter-
jalo spremembo zakonodaje v ti-
stem delu, ki govori o opremljeno-
sti prostorov. Naj bom kar odkrit: 
dejstvo je, da imajo mnogi malËki v 

vrtcih mnogo boljπe pogoje bivanja 
kot doma, kar je po svoje prav. Po 
drugi strani pa sem prepriËan, da 
bi marsikatera æenska, ki ima dovolj 
prostora, rada sprejela pod svojo 
streho doloËeno πtevilo otrok, Ëe 
ne bi bila zakonodaja tako stroga 
in po moje tudi zelo enostranska.

Kamniπki problem otroπkega 
varstva ni osamljen ali morda celo 
izstopajoË primer, ki kaæe, kaj je 
naredila prejπnja vlada z zakonom, 
ki omogoËa brezplaËno varstvo 
za drugega oz. nadaljnje otroke. 
To je bila, milo reËeno, zelo eno-
stranska in zlonamerna poteza, 
saj je veËino obËin pahnila v pro-
bleme zagotavljanja zadostnega 
πtevila mest v javnih vrtcih. Kam-
nik torej ni osamljen, morda ima v 
tem trenutku le zelo moËno, celo 
arogantno skupino starπev, ki se 

v imenu tako imenovane Civilne 
iniciative bojujejo z mlini na veter. 
Pravzaprav imajo po svoje prav, saj 
ne æelijo niË drugega kot le to, da 
bodo danes vedeli, kam bodo jutri 
lahko brez skrbi v ustrezno otroπko 
varstvo peljali svojega otroka. Tre-
ba jih je razumeti, vsakega posebej 
in vseh 240 ali 480 starπev, ki bodo 
le s teæavo sami reπevali svoje pro-
bleme.

Povsem razumem vse strani, ki 
so vpete v razreπevanje omenjenih 
problemov, menim pa, da je zdaj 
tudi Ëas, ko bi morali problemi 
otroπkega varstva ne le v Kamniku, 
temveË tudi v ostalih slovenskih ob-
Ëinah, tesno povezati vodstva obËin 
in prizadete starπe, da bi s skupni-
mi moËmi vplivali na spremembe 
tistega dela zakonodaje, ki govori o 
primernosti in neprimernosti pros-
torov, usposobljenosti vzgojiteljic 
in podobno. Mnogi smo zrasli med 
domaËimi πtirimi stenami, torej v 
Ëasu, ko so mnoge matere ostajale 
doma.  Miha Resnik

RA»UNOVODSKE STORITVE
za druæbe, s.p. in druπtva

PRVI MESEC BREZPLA»NO
MIBOS d.o.o.
Zikova ul. 4, Kamnik

e-mail: mibos@volja.net
tel.: 01/831-45-15, 031/305-451
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Brane GoluboviË 
napovedal kandidaturo 
za æupana obËine Kamnik

Tik pred zakljuËkom redakcije smo izvedeli, da kamniπki podæupan 
Brane GoluboviË zdaj tudi uradno napoveduje, da bo na jesenskih 
volitvah kandidiral za æupana obËine Kamnik s podporo obËank in 
obËanov.

Brane Golubo-
viË je svojo kandi-
daturo za æupana 
napovedoval æe 
konec lanskega 
leta, zato uradna 
najava kandida-
ture za æupana s 
podporo obËank 
in obËanov ne pre-
seneËa. Povedal je, 
da bo podpise za 
vloæitev kandida-
ture zaËel zbirati 
konec avgusta v 
stavbi obËine. Pro-
gram vodenja ob-
Ëine, ki bo upoπte-
val potrebe vseh 
obËanov in vseh 
generacij, pa bo 

predstavil konec poletja. Kot pravi, æeli pred tem dati priloænost vsem, 
ki æelijo sooblikovati dolgoroËni program obËine, da posredujejo svoje 
predloge ali pa ga povabijo na klepet. ≈»e æelimo æiveti v obËini, ki bo 
postavila potrebe in priËakovanja prebivalcev ob bok razvoju ter ne bo 
nikogar pustila zadaj, bomo morali nadaljevati zastavljene projekte, 
hkrati pa ustvarjati nove priloænosti ter aktivirati velik potencial, ki ga 
ima Kamnik v ljudeh,« pravi GoluboviË, ki se zaveda, da vodenje obËine, 
ki jo je kot podæupan dodobra spoznal, ni poklic, ampak naËin æivljenja. 
Prav zato je bil glavni pogoj pri odloËitvi za njegovo kandidaturo pod-
pora druæine, ki mu pomeni najveË.

Na naπe vpraπanje, kaj je botrovalo njegovi dokonËni odloËitvi za 
kandidaturo, Brane GoluboviË odgovarja: ≈Æe vrsto let delujem v kam-
niπki politiki kot obËinski svetnik, zadnja πtiri leta tudi kot podæupan, 
zato sem pripravljen sprejeti izziv vodenja in upravljanja obËine, na 
katero bomo resniËno ponosni. Zavedam se, da v obËini æivimo razliËni 
ljudje, ki smo razliËnih prepriËanj ter nas zanimajo razliËne stvari, a ne-
kaj imamo vsekakor skupnega — æivimo v skupni obËini in vsi si æelimo, 
da bo Kamnik prostor spoπtovanja javnega interesa, zadovoljstva ljudi, 
dobrih medsebojnih odnosov, medgeneracijske solidarnosti, obËutljivo-
sti za potrebe otrok, mladih, starostnikov in delovnega prebivalstva, so-
delovanja in sooblikovanja odloËitev, ekoloπke osveπËenosti ter sodob-
ne infrastrukture. Torej obËina, kjer so na prvem mestu ljudje. Zato si 
bom prizadeval za ustvarjanje pogojev za sodelovanje vseh — obËanov, 
podjetij, druπtev, πol, religioznih ustanov, civilne druæbe, politike in 
vseh drugih — saj se zavedam, da zastavljenih ciljev ne more doseËi no-
ben posameznik sam, tudi æupan ne. Lahko pa je æupan gonilna sila in 
povezovalni Ëlen, ki razliËne interese posameznikov in skupin, njihovo 
znanje in izkuπnje usmeri v dobro celotne skupnosti. Le s sodelovanjem 
vseh nam lahko uspe.«

SA©A MEJA»

Kamniπka poslanka Dræavnega 
zbora mag. Julijana Bizjak Mla-
kar je ponovno poskrbela, da so 
obËani in obËanke iz prve roke 
dobili odgovore na vpraπanja o 
aktualni problematiki. Poslanski 
veËer, ki je potekal v MatiËni knjiæ-
nici Kamnik, je bil dobro obis-
kan. Udeleæili so se ga tudi neka-
teri vidni KamniËani in lokalni 
politiki levih in desnih strank. 
V prvem delu smo se seznanili s 
poklicno kariero in delom mini-
stra za zunanje zadeve Samuela 
Æbogarja, ki je razkril tudi del 
svojega osebnega æivljenja. Gosta 
smo spoznali kot diplomiranega 
politologa, ki govori pet svetov-
nih jezikov. Je poroËen in oËe 
treh otrok. PraktiËne strokovne 
reference si je nabral na najbolj 
odgovornih mestih v razliËnih di-
plomatskih predstavniπtvih doma 
in v svetu (Zagreb, Beograd, Pe-
king, New York ...). Bil je direktor 
Instituta za strateπke πtudije, ko 

V soboto in nedeljo, 15. in 16. 
maja, je v Portoroæu potekal 10. 
redni nevolilni kongres MSi - pod-
mladka Nove Slovenije. Na kon-
gresu, ki je potekal pod geslom 
Dvignimo Slovenijo, se je zbralo 
preko 80 mladih delegatov iz vse 
Slovenije. Poleg ostalih gostov sta 
jih nagovorila tudi predsednica 
Nove Slovenije Ljudmila Novak 
in evropski poslanec Lojze Peter-
le kot vodji vseslovenskega Zbora 
za vrednote. Spregovorila sta tudi 
o pokonËni dræi in poπtenosti v 
politiki, ki je v Sloveniji na preiz-
kuπnji. 

Na kongresu so se zvrstili πte-
vilni gostje, ki so skupaj z delegati 
razpravljali o aktualnih temah in 
problematiki. Na temo malega 
dela in razvoja mladih je pred-
sednica ©tudentske organizacije 
Slovenije Katja ©oba predstavila 
poglede ©OS-a na predlog Zakona 
o malem delu in poudarila, da je 
predlog slab zaradi nedoreËenosti 
doloËenih podroËij in predvsem 
zaradi tega, ker ne reπuje kljuËnih 
problemov zaposlovanja diplo-
mantov in pridobivanja delovnih 
izkuπenj. Nekdanja ministrica za 

Brane GoluboviË na eni izmed mnogih prireditev 
v Kamniku.

Poslanski veËer 
z ministrom 
Samuelom Æbogarjem

ga je predsednik Vlade Borut Pa-
hor povabil, da prevzame vodenje 
Ministrstva za zunanje zadeve. 

Presenetile so nas ministrove 
humanitarne aktivnosti, saj je s 
pomoËjo udeleæbe na maratonu 
zbiral sredstva za otroke, ki so jih 
poπkodovale mine v BIH. Poslan-
ka ga je povpraπala tudi o stanju 
v Darfurju in o usodi pobude za 
politiËno in humanitarno pomoË 
Darfurju, ki so jo na Vlado RS in 
na Ministrstvo za zunanje zadeve 
naslovili nekateri poslanci Dræav-
nega zbora RS. Poudarila je nad-
strankarsko prizadevanje poslan-
cev in tudi ministra za realizacijo 
te pobude. V nadaljevanju so pri-
sotni ministru postavili vpraπanja 
o arbitraænem sporazumu med 
Slovenijo in Hrvaπko, na katera 
je odgovarjal mirno in argumen-
tirano. Ob koncu je poudaril, da 
bi bilo treba po potrditvi refe-
rendumske pobude strniti vrste 
za pridobitev vseh potrebnih ar-

gumentov za dose-
go Ëim ugodnejπe 
meje. Poslanskega 
veËera se je ude-
leæil tudi dr. Niko 
Toπ, nekdanji pro-
fesor ministra Æbo-
garja, ki je pohvalil 
naËin vodenja raz-
govora in povedal, 
da je ponosen na 
svojega nekdanjega 
πtudenta, ki odgo-
vorno in strokovno 
opravlja svoje delo. 
Takπnih zanimivih 
gostov poslanskega 
veËera si πe æelim.

Mojca 
JonËeska 
Malovrh

V æivahnem pogovoru s prisotnimi poslanka Juli-
jana Bizjak Mlakar in minister Samuel Æbogar.

Podmladek Nove Slovenije na 10. kongresu
delo, druæino in socialne zadeve 
Marjeta Cotman je z udeleæenci 
razpravljala o predlogu novega 
druæinskega zakonika. Kot je bilo 
priËakovati, je bilo najveË oËitkov 
namenjenih problematiki posvo-
jitve otrok s strani istospolnih 
partnerjev in definiciji druæine. 
O meji s Hrvaπko in arbitraænem 
sporazumu je razpravljal Dani-
jel Starman, ki je poudaril, da je 
predlog arbitraænega sporazuma 
za Slovenijo slab, saj je ogroæen 
slovenski vitalni interes. Kongres 
je sprejel πtiri resolucije in sicer 
resolucijo o problematiki mladih, 
o druæinskem zakoniku, o meji s 
Hrvaπko in referendum o arbitraæ-
nem sporazumu in nosilno resolu-
cijo — Dvignimo Slovenijo. 

Na kongresu so bila podeljena 
tudi odliËja in priznanja Mlade Slo-
venije. Priznanje za aktivnosti in 
opravljeno dosedanje delo je pre-
jel OO MSi Kamnik. Podmladek 
Nove Slovenije je v obËini Kamnik 
postal motor razvoja stranke, ki je 
v tem okraju zabeleæila najboljπi 
volilni izid po πtevilu glasov v vsej 
Sloveniji. Aktivnosti podmladka 
in njegovih Ëlanov so v Kamniku 

vidne tudi iz lokalnih medijev, saj 
podmladek poleg ostalih politiË-
nih dejavnosti, redno izvaja tudi 
druge projekte, ki so dobrodoπli 
za celotno obËino (nogometni 
turnir meπanih ekip, koπarkarski 
turnir, okrogle mize, organizacija 
dogodkov ob obletnici DEMOS-a, 
kolesarjenja, pohodi,...).

Srebrni znak je kot priznanje 
za aktivnosti in dosedanje oprav-

ljeno delo prejel tudi naπ obËinski 
svetnik Matej Slapar, ki æe veË let 
aktivno sooblikuje Mlado Slovenijo 
— podmladek NSi. V zadnjem Ëasu 
je πe posebej angaæiran na podro-
Ëju πtudentskih vpraπanj, posebej 
tistih, ki se tiËejo reforme πtudent-
skega dela. Je tudi Ëlan delovne 
skupine, ki je pripravila predlog 
reforme πtudentskega dela. Na dræ-
avni ravni se kot predsednik Sveta 
udeleæuje tudi drugih aktivnosti. 

Za OO MSi Kamnik
Romana UrπiË

Na nedavnem kongresu MSi je priznanje za aktivnosti in opravljeno 
dosedanje delo prejel OO MSi Kamnik, obËinski svetnik Matej Slapar 
(na skrajni desni) pa tudi srebrni znak.

Kaj vas je pritegnilo, da ste se odloËili kandidirati za 
funkcijo obËinskega svetnika leta 2002?

Najpomembnejπa okoliπËina, ki me je gnala h kandida-
turi, je bila nereπena mladinska problematika v obËini. 
Mladi nismo imeli institucije, ki bi nas krovno zdruæevala 
in nudila podporo naπim æeljam in ciljem. Veliko let smo 
potrebovali, da imamo danes sodoben mladinski cen-
ter ∑ Kotlovnico, ki zdruæuje dejavnosti mladih pod eno 
streho. Tja lahko mladi zahajajo na glasbene koncerte, 
potopisna predavanja, ustvarjalne delavnice, delajo lastno 
videoprodukcijo, v Kotlovnici najdeπ celo snemalni studio, 
zvoËno izoliran prostor za glasbene vaje ali pa samo miren 
kotiËek za prebiranje priljubljene revije ali deskanje po 
svetovnem spletu.
Ponosen sem tudi na to, da sem sodeloval tudi pri nastaja-
nju vedno odmevnejπega festivala Kamfest, ki predstavlja 
zlitje vsega kulturnega dogajanja v ObËini Kamnik. Kot 
obËinski svetnik sem kljuËno pripomogel, da je ObËina 
Kamnik omenjena projekta finanËno podprla v trenut-
kih, ko je bila to najbolj pomembno. Na zaËetku sem bil 
eden redkih obËinskih svetnikov, ki je verjel v uspeπen 
razvoj tako Mladinskega centra kot tudi Festivala in tudi 
kot prostovoljec sem pomagal pri vzpostavljanju obeh. V 
svetniπkih vrstah je bilo mogoËe sliπati oËitke, da lobiram 
v svojo korist s tem, ko skuπam zagovarjati denarna sred-
stva za delovanje Mladinskega centra in za sofinanciranje 
organizacije Festivala. Danes pa je v Kamniku nemogoËe 
najti obËinskega svetnika ali svetnico, ki ne bi podpiral 
delovanja centra Kotlovnica ali festivala Kamfest. 

Kakπna je vaπa ocena preteklega dela æupana An-
tona Smolnikarja?

Osem let nazaj, ko sem postal Ëlan obËinskega sveta, 
je bil moj pogled na delo sedanjega æupana in njegove 
uprave izrazito kritiËen. V letih medsebojnih sooËenj pa se 
je med nama izoblikoval korekten in spoπtljiv odnos. 
V mandatih njegovega vodenja je ObËina Kamnik spre-
menila svojo podobo in se odprla novemu prebivalstvu, 
gradbenim investitorjem, trgovcem. Seveda so se pri 
tem pojavile teæave, predvsem na prometnem in vzgojn-
ovarstvenem podroËju. Prometna problematika jutranjih 
in popoldanskih konic se je dobro reπila in tudi ostale po-
teze na tem podroËju so solidne. Sedaj je na vrsti najbolj 
pereËe varstvo predπolskih otrok. Nekatere reπitve so æe 
nakazane, potrebno pa jih je zaËeti realizirati. 
Anton Tone Smolnikar je Ëlovek s svojstvenim naËinom 
vodenja zadev. V konfliktnih situacijah sicer zna odreagi-
rati zelo osebno, vendar je z njim mogoËe vsako vse-
bino konkretno predebatirati in tudi dogovoriti. Je poπten 
Ëlovek in slednja dræa ga je verjetno pripeljala do veËkratne 
potrditve ljudstva na volitvah za æupana.

V kom vidite njegovega naslednika oziroma nasled-
nico na funkciji æupana?
Kandidat za æupana mora po mojem mnenju zadostovati 
dvema kriterijema: imeti mora izkuπnje z vodenjem obËin-
ske uprave oziroma poznati njene specifike in svoje de-
lovno podroËje ne sme imeti razdvojeno med veË fukcij, 
kot na primer istoËasno opravljanje poslanske in æupan-
ske funkcije. 
Trenutno tem kriterijem najbolj ustreza Brane Golubo-

viË, podæupan 
ObËine Kam-
n ik .  B rane ta 
spremljam vsa 
leta od mojega 
n a s t o p a  n a 
funkcijo obËin-
skega svetnika 
in v mojih oËeh 
je najbolj prim-
eren za nasled-
njega æupana. 
Z e l o  d o b r o 
pozna stanje na razliËnih podroËjih znotraj ObËine Kamnik, 
ima vodstvene sposobnoti obvladovati takπno delovno po-
droËje in kar je najpomembnejπe ∑ ima ambicije in pogum 
za nadgradnjo in izboljπanje poloæaja æupana.

Kaj boste poËeli po konËanem mandatu od jeseni 
dalje?

Nadaljeval bom z vodenjem druæinskega podjetja, ki se 
ukvarja z avtoπolsko dejavnostjo. V podjetju smo trenutno, 
poleg æe omenjene osnovne dejavnosti, polno zaposleni z 
novima produktoma - treningom varne voænje in seminarji 
za izbris kazenskih toËk. 
Svoj preostali Ëas porabim za snovanje ideje o izgradnji 
avto-motodroma v ObËini Kamnik. Trenutno sem v fazi 
pridobivanja somiπljenikov in idej, vendar moram priznati, 
da me odziv pozitivno preseneËa. Ljudje se zavedajo, da 
so takπne prometne povrπine potrebne za adrenalinsko 
sproπËanje in predstavljajo svojevrstni uæitek, prav tako pa 
tudi nove priloænosti za spoznavanja s svojimi jeklenimi kon-
jiËki. S sodelovanjem dræave, obËinskih oblasti in zasebnih 
investitorjev, je ta projekt moË izpeljati v nekaj letih. 

Nameravate ponovno kandidirati na mesto obËin-
skega svetnika?

Izkoristil bi priloænost in se na tem mestu zahvalil obËinski 
organizaciji Socialnih demokratov, ki me je dvakrat zapored 
uvrstila na volilno listo in mi s tem preko volilnega telesa te 
stranke omogoËila izvolitev v obËinski svet Kamnik. 
V drugem mandatu se mi je pridruæil tudi kolega Matjaæ Jug, 
ki je poleg poznavanja mladinske problematike dodatno 
okrepil ObËinski svet s sveæimi idejami na podroËju razvoja 
turizma, ki ima na Kamniπkem πe veliko sveæih rezerv. Sku-
paj sva marsikdaj prepriËala veËino v ObËinskem svetu o 
doloËenih reπitvah, za katere meniva, da so optimalne za 
prebivalstvo ObËine Kamnik.
Na mesto obËinskega svetnika na listi Socialnih demokratov 
ne nameravam veË kandidirati, saj menim, da sem v zadn-
jem mandatu premalo naredil za strankino prepoznavnost 
v lokalnem okolju in bilo bi nepoπteno od mene, da bi πe 
tretjiË zapored priËakoval njihovo podporo pri kandida-
turi. 
Podpiram pa trenutno zamisel o nastopu neodvisne liste 
svetnikov na lokalnih volitvah, katere namen bi bil pripeljati 
do realnosti prostorski naËrt, ki bi omogoËal umestitev prej 
omenjenega avto-motodroma na obmoËje ObËine Kamnik 
in bi se tudi drugaËe osredotoËala izkljuËno na segment 
prometa. 
Na takπni listi bi z veseljem kandidiral.   

O delu obËinskega sveta ObËine Kamnik, preteklem delu 
sedanjega æupana in mnenju o kandidatih za prihodnjega 
æupana je spregovoril Borut Æagar, obËinski svetnik SD 
ObËine Kamnik. 
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V teh dneh se lahko v razstavnem rastlinjaku pri stari upravni stavbi 
Arboretuma sprehodite med pisanimi tropskimi metulji iz Juæne in 
Srednje Amerike, Avstralije in Azije. Izlegajo se iz bub, ki so po po-
πti ≈pripotovale« z metulje farme v Veliki Britaniji. »as, potreben, 
da se izleæejo metulji, je odvisen od podnebja in vrste metulja, ne-
kaj pa je zagotovo dodal tudi ≈stres« med potovanjem. Zanimivo 
je, da se metulj izleæe iz bube z 
glavo navzdol, saj mu na ta naËin 
gravitacija pomaga, da se mu kri 
razporedi po krilih - zato je takoj 
ob izlegu metuljËek nekaj minut 
povsem nebogljen, dokler se mu 
krila ne posuπijo in utrdijo.

V Arboretumu so jim pripravili 
pravi hotel s 5 zvezdicami. Metulji 
prosto letajo med diπeËimi cvetli-
cami, hranijo se na diπeËih cvetovih, ki medijo, srkajo lahko sladkano 
vodo in sok iz koπËkov sadja, πe posebej radi imajo sok grenivke.

Nekaj zanimivosti o metuljih
Ali ste vedeli, da so njihovi glavni plenilci ptiËi? Zato metulji upo-

rabljajo mimikrijo oz. posnemajo barve in vzorce iz narave in okolja, 
v katerem æivijo (podobnost listom, lubju) ali pa postanejo podobni 
strupenim æivalim (steklokrilci oponaπajo srπene), da se jih ptiËi bojijo. 
Med najbolj pogosto opaæenimi metulji pri nas je osatnik (Vanessa 
cardui). Je selivec, ki prileti k nam v juniju iz juæne Evrope, ostane do 
jeseni, zato ga lahko opazujemo vse poletje.

Metulji se ne prehranjujejo in v povpreËju æivijo samo dva ted-
na. Vohajo z organi na tipalkah in podplatih. Odrasli metulji pijejo  
tekoËino nektar s cvetov in vodo, Ërpajo ga s sesalom - slamico. Med 
svatbenim plesom oddajajo diπave, da se najdejo, dvorjenje traja 20 

minut do ene ure, spolne organe 
imajo na zadku, zato se metulja, 
ki se parita, dotikata z zadki. Naj-
veËji metulj na svetu je atlasni 
noËni pavlinËek (Attacus atlas) z 
razponom kril do 30 cm, najdlje 
æiveËi metulj je monarh iz severne 
Amerike, ki æivi do 9 mesecev.

In kaj delajo metulji pozimi? V 
naπem podnebju metuljev pozimi ni. Vsi umrejo jeseni, za seboj pa 
pustijo potomce v obliki gosenic ali bub.

Gosenica je razvojna stopnja v æivljenju metulja. Nima kril in pra-
vih oËi, ima pa moËna usta in moËne noge. Njena naloga je, da ære 
liste, semena, cvetove, ponavadi so vezane le na eno rastlinsko vrsto.  
Da ne tratijo energije po nepotrebnem in iπËejo primernih rastlin, 
mama metuljËica odloæi jajËeca na rastlino, ki jo potem gosenice jejo. 
Gosenice morajo pojesti ogromno hrane, ker potem kot bube dolgo 
mirujejo in porabljajo to hrano.

Skratka, v Arboretumu VolËji Potok lahko izvemo mnogo zani-
mivega o metuljih, ob tem pa obËudujemo ta Ëudovita, æivopisana 
bitja. Kot so nam povedali v Arboretumu, bodo v kratkem razstavo 
dopolnili πe s primerki mrtvih metuljev, da jih bomo laæje prepoznali 
in spoznali. SA©A MEJA»

Letoπnji januar sem posvetil 
raziskovanju in prouËevanju tiste-
ga, za odpravo Ëesar smo si pred 
dvajsetimi leti moËno prizadevali, 
vendar danes zaradi razoËaranja 
nad sedanjimi sistemom v srcih 
mnogih vzbuja nostalgiËne spo-
mine. Z delegacijo Fakultete za 
druæbene vede (FDV) smo od-
potovali na Kubo, kjer smo se na 
lastne oËi prepriËali o socializmu 
21. stoletja. ≈Poznavalci« kuban-
skega socializma ga opisujejo kot 
≈socializem s prijaznim obra-

KUBA - DEÆELA TOBAKA, POLITI»NE 
EKSOTIKE IN PRIJAZNIH LJUDI
Vsi smo æe kdaj razmiπljali o tem, kako bi bilo, Ëe bi se vrni-
li v preteklost. V Ëase brez πtevilnih televizijskih programov, 
interneta, mobilnega telefona, v Ëase, ko smo po banane in 
praπek hodili Ëez mejo, ko smo opazovali prazne trgovinske 
police in se vozili samo ob sodih oziroma lihih dnevih. Kuba 
je deæela, ki nam omogoËa, da na poseben naËin podoæivimo 
Ëase naπega socializma. 

so imele javno razsvetljavo, parki 
so se zdeli urejeni. Pristanek na 
havanskem letaliπËu ni spominjal 
na nerazvito ali celo gospodarsko 
zaostalo dræavo.

Na havanskem letaliπËu nam je 
zanimivo preseneËenje pripravi-
lo letaliπko osebje, ki nas je zaradi 
≈nove gripe« priËakalo v maskah. 
Malce sem nam je zdelo smeπno, 
ko smo morali pred mnoæico 
zdravnikov izpolnjevati obrazce, 
da nimamo vroËine, da ne kaπlja-
mo, da ne kihamo in da nimamo 

Videli smo πe lade, moskviËe, bol-
he, πkode. Tovrstnih avtomobilov 
je bilo na naπih cestah πe pred tri-
desetimi leti mnogo.

Prvi dan potovanja sem zakljuËil 
v hotelu Reviera, tik ob havanski 
obali. Arhitektura, ki sem jo lahko 
spremljal med veËernim prevo-
zom skozi Havano, je name nare-
dila veliËasten vtis. Zaspal sem z 
dobrimi obËutki. Naslednjo jutro 
je prineslo novo preseneËenje. Po 
zajtrku se odpravim na kratko peπ 
turo po Havani. Glede na to, da je 
Havana veËmilijonsko mesto, so 
me presenetile relativno prazne 
ceste. Tripasovno avtocesto sem, 
tako kot ostali Kubanci, preËkal 
kot svojo domaËo tuhinjsko uli-
co. Dnevna svetloba je pokvarila 
dober vtis, ki ga je naredila noË. 
Havanske stavbe in vile so se po-
kazale v precej klavrni luËi. Bolj 
ali manj razpadajo! »e bi bile fasa-
de hiπ, ki so zgrajene v πpanskem 
kolonialnem stilu, obnovljene, bi 
bila Havana eno najlepπih svetov-
nih mest. Na æalost pa niso, kriv-
do za to nosijo slabe gospodarske 
razmere.

Kubanska ≈solidarnost 
in enakopravnost« 
kot jugoslovansko 
≈bratstvo in enotnost« 

Kubanske oblasti  v svojih 
uradnih izjavah zelo pogosto 
uporabljajo parolo o solidarnosti 
in enakopravnosti, vendar pa real-
no æivljenje kaæe, da je omenjena 
parola zgolj socialistiËna flosku-
la. Kljub uradnemu socializmu 
vsakodnevno æivljenje na Kubi 
poteka skoraj tako kot v vsaki ka-
pitalistiËni dræavi, seveda z nekaj 
izjemami in nekoliko poËasnejπim 
tempom. Ljudje dobivajo plaËo za 
svoje delo, ljudje trgujejo, prav vsi 
pa si na takπen ali drugaËen naËin 
prizadevajo zasluæiti kakπen peso 
(kubanska valuta). PovpreËna 
kubanska plaËa naj bi po uradnih 
podatkih znaπala 40 ¤, vendar pa 
ljudje na ulici brez zadrækov po-
vedo, da plaËa delavca v tovarni 
znaπa 15 ¤, zdravniki in uËitelji 

pa zasluæijo okrog 20 ¤ na mesec. 
Navidezno so plaËna razmerja v 
duhu solidarnosti in enakoprav-
nosti, vendar pa vrtoglave razlike 
v ≈plaËah« ustvarja delo na Ërno 
ali po domaËe povedano ≈fuπ«.

Teæko je verjeti, da je v neki 
socialistiËni dræavi, kjer naj bi 
ljudi nadzoroval strog represivni 
aparat, prisotne toliko Ërne eko-
nomije. RaËuna nisem dobil nik-
jer, za nobeno blago ali storitev. 
Taksisti, ki na primer veËinoma 
vozijo za dræavno taksi sluæbo z 
dræavnimi avtomobili, taksime-
ter uporabljajo zgolj kot ≈odme-
ro davka dræavi«. Za povpreËen 
mestni prevoz taksimeter pokaæe 
en konvertibilni peso, k temu pa 
taksisti dodajo πe πtiri pese ≈fuπa«. 
Biti voznik taksija na Kubi je zla-
ta jama, saj konkurence ni veliko, 
turisti pa so pripravljeni plaËeva-
ti ≈evropske cene« prevozov. Na 
neverjeten primer sem naletel v 
Havani, ko nas je skupino petih 
iz plesne hiπe v hotel peljal ≈tak-
sist« z novim Audijem A4, ki je v 
poplavi starinskih vozil moËno 
izstopal. Audi je imel belo regis-
trsko tablico, kar je pomenilo, da 
je naπ ≈taksist« uradno podnevi 
πofer enega izmed kubanskih 
ministrov, ponoËi pa je ≈fuπal« za 
lastne potrebe. Lahko bi πe v ne-
dogled naπteval zanimive primere 
dela na Ërno.

Dva svetova - eden 
cveti, drugi propada

Na Kubi poslujejo z dvema va-
lutama, ena je nacionalni peso, 
druga pa konvertibilni peso. Za 
en evro boste dobili 1,3 konver-
tibilnega pesa (januarja 2010), za 
en konvertibilni peso pa 25 nacio-
nalnih pesov. Konvertibilni peso 
je namenjen turistom, nacionalni 
pa domaËinom, kar pomeni, da 
turisti na Kubi vsakrπno storitev 
in blago plaËujejo 25-krat draæje 
kot domaËini. PovpreËno kosilo 
na Kubi stane 10 pesov, za katere-
ga bo domaËin plaËal 0,3 evra (10 
nacionalnih pesov), turist pa 7,7 
evra (10 konvertibilnih pesov). V 
osnovi gre za zanimivo ekonom-

Razstava tropskih metuljev v Arboretumu

Iz bube  
do pisanega metulja

Vrste pred trgovinami z æivili so navadno dolge, ponudba v trgovini 
pa skromna. 

Reklamnih pano-
jev na Kubi nisem 
opazil, je pa mogo-
Ëe opaziti simbole 
kubanske revolucije 
vsepovsod po dræavi. 
Slike Fidela, Cheja 
in Camila je mogo-
Ëe kupiti na vsakem 
koraku.

Arhitektura Havane navduπuje, prav tako avtomobili starodobniki,  
ki so na Kubi nekaj vsakdanjega.

zom«, podobno kot danes πtevilni 
govorijo o jugoslovanskem oziro-
ma slovenskem socializmu. 

Prvi vtis 
Naπo pot smo zaËeli na Brniku 

in se preko Pariza podali Ëez luæo 
v Havano. Pogled na Kubo iz letala 
je dajal vtis popolnoma normalne 
dræave z razvito komunalno infra-
strukturo in solidnimi gospodar-
skimi objekti, posejanimi vsepov-
sod. Ceste so bile asfaltirane, ulice 

drugih posebnih zdravstvenih te-
æav. Ni kaj! ©tevilËna zdravniπka 
ekipa, ki je sprejela potencialno 
okuæene evropske potnike, je 
naredila vtis dræave, ki je izjemno 
pozorna na zdravstveno varnost 
svojih dræavljanov.

Takoj po izstopu iz letaliπke-
ga kompleksa nas je razveselil 
≈muzej na prostem«. Okrog nas 
so vijugali petdeset let stari avto-
mobili, ki jih danes vidimo le πe 
v ameriπkih gangsterskih filmih. 

sko domislico, kako lahko dræava 
iz turistov iztisne kar najveË. Na-
Ëeloma turisti na Kubi ne smejo 
plaËevati z nacionalnimi pesi, 
vendar pa se je sem ter tja v Hava-
ni naπla tudi restavracija, kjer so 
sprejeli nacionalne pese in takrat 
je bilo kosilo resniËno poceni.

Najbolj cvetoËa kubanska indu-
strija je turizem. Vsak Kubanec, 
ki je vsaj malce podjeten, æeli na 
vsemogoËe naËine iz turistov iz-
tisniti kakπen konvertibilni peso. 
So pravi mojstri, vendar pa za raz-
liko od EgipËanov, Azijcev in πe 
koga niso vsiljivi. Turizem je naj-
bolj zaæelena gospodarska pano-
ga, v kateri æelijo delati Kubanci. 
UËitelji, pravniki in zdravniki, ki 
znajo tuje jezike, veËinoma prese-
dlajo med turistiËne vodnike, saj 
lahko v turizmu samo z napitni-
nami v enem dnevu zasluæijo veË 
kot prej v enem mesecu. UËitelj v 
enem mesecu s svojim delom za-
sluæi 20 konvertibilnih pesov (13 
evrov), kot turistiËni vodnik pa 
lahko z vodenjem ene avtobusne 
ture od vsakega turista dobi po 
en konvertibilni peso napitnine, 
kar ob polnem avtobusu znese 
petdeset pesov. Napitnine so na 
Kubi nekaj normalnega. »e se tu-
risti ne spomnijo sami, jih kuban-
ski turistiËni delavci opomnijo s 
koπarico.

Razen turizma, ki je v vzponu, 

je vse ostalo gospodarstvo v teæa-
vah. Kuba je s propadom sociali-
stiËnega bloka izgubila 80% svoje-
ga trga, ki pa ga zaradi ameriπke 
gospodarske blokade le steæka 
nadomeπËa. Zaradi slabe gospo-
darske situacije je znaËilno, da 
Kuba za uvoæeno blago plaËuje z 
zdravniki. Na primer za venezuel-
sko nafto kubanska oblast plaËuje 
s stotinami zdravnikov, ki odhaja-
jo v Venezuelo na zaËasno delo. 
TipiËno za socializem in tudi za 
Kubo je, da ima vsakdo, ki æeli 
delati, tudi delo, vendar tovrsten 
pristop hkrati generira zelo razli-
Ëno obremenjenost delavcev. Ne-
kateri garajo, drugi ne delajo niË, 
na koncu pa vsi dobijo enako pla-
Ëilo. Ne morem pozabiti primera 
havanske mesnice, v kateri so bili 
zaposleni πtirje mesarji, vendar v 
mesnici ta dan sploh niso imeli 
mesa. Pred trgovinami z æivili so 
navadno vrste, znotraj trgovine 
pa prazne police. Na drugi strani 
trgovine s tehniËnim blagom bolj 
ali manj samevajo. Na sploπno lah-
ko reËem, da Kubanci niso laËni, 
saj jim dræava meseËno razdeljuje 
posebne bone za hrano (riæ, olje, 
sladkor, ...), vendar pa si tudi ni-
Ëesar ne morejo privoπËiti, razen 
seveda strastnih uliËnih plesnih 
zabav.

VeË v prihodnji πtevilki ...
MATEJ TONIN

Takole izgleda ena izmed vsakdanjih kubanskih trgovin.

• Stanovanja so skrbno načrtovana in prilagojena starejši populaciji.
• Dodatno udobje prispeva tudi 24-urna nujna pomoč prek klicnega centra pa tudi socialna in zdravstvena oskrba.
• Vsako stanovanje ima balkon ali atrij in parkirno mesto v podzemni garaži.
• Pri načrtovanju nismo mislili le na vaše udobje, temveč tudi na kakovostno ter okolju prijazno gradnjo. Več kot
 30 odstotkov energije se pridobi iz obnovljivih virov.
• Lokacija je umaknjena iz mestnega vrveža v naravo, a je hkrati le 5 minut hoje do centra Kamnika.
• Parkirno mesto 10.000 EUR z DDV 
• Lokacija je v neposredni bližini doma starejših občanov Kamnik.
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JE SREDI MARCA 2010 ZA�ELO 

GRADITI I. FAZO PROJEKTA 

OSKRBOVANIH STANOVANJ V 

KAMNIKU. KON�ANA BODO 

MARCA PRIHODNJE LETO, 

LASTNIKI PA SE BODO LAHKO 

VSELILI MAJA 2011.  
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Objekte gradijo v zelo mirnem delu Kamnika, 

tik zraven Doma starejših ob�anov Kamnik in 

blizu starega mestnega jedra. Objekti bodo 

energetsko var�ni, veliko bo zelenih površin 

za po�itek, rekreacijo in sprehode 

stanovalcev. Prav tako bodo vsa parkirna 

mesta v parkirni hiši, kar je vsekakor najvišja 

možna raven kakovosti bivanja.�
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Dolenjgrad njihovim kupcem nudi pomo� pri prodaji 

njihove stare nepremi�nine brez provizije. Nudijo tudi 

brezpla�no preselitev. V primeru nakupa do konca 

junija 2010 so možne spremembe v stanovanjih, izbira 

materialov in upoštevanje drugih želja. 

Zagotavljajo 24 uro odzivnost na SOS tipko s 

pooblaš�eno inštitucijo in možnost vseh storitev Doma 

starejših ob�anov Kamnik.  
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V nedeljo, 23. maja, je v Budnarjevi muzejski hiπi potekala prva 
prireditev v okviru letoπnjih jubilejnih 40. Dnevov narodnih noπ in 
oblaËilne dediπËine − praktiËni prikaz zavezovanja peËe. Delavnico je 
v sodelovanju z Meto Pucelj, Joæico ©mid in Veroniko PogaËar vodil 
dr. Bojan Knific.

Kar 70 ljubiteljev naπe kulturne in etnoloπke dediπËine iz razliËnih 
kulturnih, turistiËnih in folklornih skupin se je udeleæilo delavnice. 
V osrednjem prostoru Budnarjeve domaËije — hiπi je dr. Bojan Knific 
predstavil zgodovino noπnje peËe ter njene znaËilnosti glede na raz-
liËne slovenske pokrajine. 

PeËe so navadno dober meter velike kvadratne rute iz tankega do-
maËega platna ali bombaænega blaga, pa tudi drugih materialov. Bile 
so vsakdanje in prazniËno pokrivalo æensk na Slovenskem v 1. polovici 
19. stoletja. V kmeËkem okolju so jih æenske vsakodnevno nosile æe 
v 15. in 16. stoletju, nato so se pojavile tudi avbe. PeËe so v 17. in 18. 
stoletju nosile tudi fevdalke in meπËanke, a so jih nato opustile in 
nadomestile z drugimi pokrivali, preteæno klobuki. Med kmeticami 
pa peËe ostanejo najpogostejπe pokrivalo vse do sredine 19. stoletja, 
ko jih zamenjajo pisane rute iz industrijskih materialov. 

PeËe, ki so bile nekdaj pokrivalo zakonskih æena, so ta pomen do 
sredine 19. stoletja æe izgubile, vseskozi pa se je ohranila njihova 
znaËilna bela barva. 

Vsakdanje, delovne peËe so bile najpogosteje izdelane iz domaËega 
platna in skromno vezene ali tudi nevezene, praænje pa so bile iz 
bombaænih tkanin, ki so jih predvsem na vogalu, ki je padal po hrbtu, 
krasile bele vezenine; te so bile zlasti bogate na Gorenjskem in okolici 
Trsta. Izbira blaga in koliËina vezenin in dodanih Ëipk sta nosilki peËe 
veËali ugled in izkazovali njeno stanovsko pripadnost.

PeËe so si æenske v 1. polovici 19. stoletja na glavo polagale in za-
vezovale na zelo razliËne naËine — samostojno ali Ëez avbo, prekriæano 
pod brado ali tilniku vrh glave, z obema koncema na ramah ali prsih. 
Najpogostejπi vezavi na vozel ali na pentljo se je v drugi polovici 19. 
stoletja pridruæila πe vezava na ≈petelina«, ki je πe danes ena glavnih 

Vespe na obisku v Kamniku
Ljubitelji vesp — ≈vespaËi« iz Ljubljane, Domæal in okolice so se v 

soboto, 29. maja, zbrali v Podutiku v Ljubljani in se v koloni odpeljali 
na tradicionalno pot do Maximarketa v centru mesta, na Zbilje in 
nato do Kamnika, kjer so se posladkali z vespa tortico na letnem 
vrtu kavarne in restavracije Majolka. Preko 30 zloπËenih in lepo ob-
novljenih vesp, med katerimi so bile nekatere stare tudi veË kot 30 
let, smo lahko obËudovali na parkiriπËu na Trgu prijateljstva. Nato jih 
je trasa vodila preko Domæal nazaj do Ljubljane. VespaËi so bili na 
poti deleæni velike pozornosti mimoidoËih, ki so jih z navduπenjem 
pozdravljali. V Vespa klubu Ljubljana je kar nekaj Ëlanov iz Kamnika, 
Podgorja, Mengπa, Radomelj in Domæal, tako da jih bomo πe sreËevali 
po kamniπkih in okoliπkih cestah. Saπa MejaË

Glasbeni Atelje Carl Orff je 
zasebna glasbena πola, ki v Kam-
niku deluje æe petnajsto leto. 
»eprav delujemo brez koncesije, 
poteka program glasbene vzgoje 
po uËnih naËrtih javnih glasbenih 

πol. DrugaËni pa smo predvsem 
po metodah pouËevanja, kjer de-
lujemo po principih Orffove ele-
mentarne glasbeno—gibalne vzgo-
je. Ta vkljuËuje veliko gibanja in 
plesa, gojimo petje in skupinsko 

muziciranje na klasiËnih in orffo-
vih inπtrumentih. Prav iz æelje po 
skupnem muziciranju so nastale 
razliËne glasbene skupine. 

Ena od skupin je kitarski an-
sambel mentorja Primoæa Krista-
na, ki je prav preko glasbenega 
izraæanja in vodenja te skupine 
v naπem ateljeju dobil navdih 
za lastne kompozicije in jih je 
izdal v zbirki ≈Zgodbe z vrtilja-

ka«. Strokovni svet Ministrstva 
za πolstvo je Kristanovo zbirko 
potrdil kot uËbenik za kitarsko 
komorno igro na glasbenih πo-
lah. Lani je Kristan s svojo skupi-
no kitaristov demonstriral svoje 
metode pouËevanja in predstavil 
lastne kompozicije profesorjem 
in uËencem na Konzervatoriju v 
Pragi. Po lanskem uspeπnem go-
stovanju so spet prejeli povabilo 

Glasbeni atelje Carl Orff z nami na srednjeveπkih dnevih

Ko se zasliπi ælahtna grajska glasba 

mag. Bernarda Rakar, ravnateljica Glasbenega Ateljeja Carl Orff v 
Kamniku: ≈Prav iz æelje po skupnem muziciranju so nastale razliËne 
glasbene skupine, po katerih je naπa πola prepoznavna. DrugaËni smo 
predvsem po metodah pouËevanja, kjer delujemo po principih Orffove 
elementarne glasbeno—gibalne vzgoje.«

Ansambel za staro glasbo v svoji prekrasni opravi, ki se nam bo z iz-
vajanjem stare plesne glasbe tradicionalno predstavil na srednjeveπkih 
dnevih na kamniπkih ulicah.

Kljunaste flavte v vseh uglasitvah: sopranino, sopran, alt, tenor, bas.

Udeleæenke delavnice so se skupaj z mentorji: dr. Bojanom Knificem, 
Veroniko PogaËar, Meto Pucelj in Joæi ©mid uËile pravilnega zavezo-
vanja peËe, za kar pa je potrebno veliko prakse.

V soboto bo staro mestno jedro Kamnika dobilo romantiËni 
pridih srednjeveπkih Ëasov, po ulicah se bodo sprehodili vitezi, 
plemkinje in plemiËi, glumaËi, goslaËi in ostali zabavljaËi. Med 
pisanimi srednjeveπkimi stojnicami, kjer bodo tradicionalno 
predstavljali stare obrti, bomo lahko videli in sliπali posebno 
skupinico deklet z njihovo mentorico v izvirnih srednjeveπkih 
oblekah, ki nam bo sobotno dopoldne polepπala z melodija-
mi flavt in staro plesno glasbo. V pogovoru z mag. Bernardo 
Rakar, ravnateljico Glasbenega Ateljeja Carl Orff na ©utni v 
Kamniku, ki æe vrsto let na kamniπkih srednjeveπkih dnevih 
zaigrajo grajsko glasbo, smo izvedeli, na kaπne naËine si pri-
zadevajo spodbujati h glasbenemu ustvarjanju in izraæanju, 
predvsem pa smo æeleli spoznati tiste male skrivnosti dobrih 
glasbenih pedagogov, s katerimi uspejo odrasle in otroke nav-
duπiti za uËenje starih inπtrumentov in starinskih skladb.

in se bodo æe Ëez teden dni po-
novno predstavili v Pragi.

Posebnost naπe glasbene 
πole pa je ansambel za staro 
glasbo. Ta glasbena skupina se 
deli na mlajπo in starejπo glasbe-
no skupino. Starejπo skupino, ki 
se sestaja projektno, sestavljajo 
dve profesorici, πtudentje in 
drugi odrasli. Nazadnje ste nas 
lahko sliπali na Japljevem simpo-
ziju. Prav pred desetimi leti pa 
smo z naπim ansamblom za 
staro glasbo prviË nastopili 
na kamniπkih srednjeveπkih 
dnevih. Spominjam se, da smo 
takrat πe razmiπljali, kako bi po-
enotili obleko za nastop, saj πe 
nismo imeli lastnih kostumov. Æe 
leto potem pa smo oblikovali in 
izdelali prva stilizirana starinska 
grajska oblaËila. Glasbena zased-
ba se spreminja in zajema igro 
na razliËnih inπtrumentih, kot so 
kljunaste flavte v vseh uglasitvah 
(sopranino, sopran, alt, tenor, 
bas), kitara, bobni in psalter, ki 
je leæeËe strunsko glasbilo podo-
bno citram. 

Mlajπo skupino ansambla za 

Srednjeveška dogajanja 
bo zaokrožil spektakel 
Carmina Burana

staro glasbo sestavljajo otroci, 
ki trenutno obiskujejo naπo 
glasbeno πolo in imajo tedenske 
vaje. Otrokovo pozornost pri-
tegne æe skupinska igra kot 
taka. Harmonija, ki nastaja 
pri skupinskem muziciranju 
in prijetnem druæenju, je po-
glavitni motivator za uËenje 
stare glasbe. Seveda pa dekle-
ta zelo pritegnejo tudi lepe, 
dolge obleke... (smeh). 

Sprejemni prostor z garderobo 
v naπem ateljeju krasi posebni 
motiv prve generacije ansambla 
v vsej svoji Ëudoviti opravi na 
Markovem trgu v Benetkah. Tam 
so si otroci z uliËnim igranjem za-
sluæili velike porcije sladoleda... 
(smeh). Vsako leto z veseljem so-
delujemo tudi kot gostje Veneri-
ne poti v ©kofji Loki.

Lepo vabljeni na ulice Kamni-
ka, kjer nas lahko sliπite na sred-
njeveπkih dnevih v soboto dopol-
dne. Odigrali vam bomo izvedbe 
stare poskoËne plesne glasbe. 

Pogovarjala se je 
NINA IRT

KAKO ZAVEÆEMO IN NOSIMO PE»O?

znaËilnosti ≈Ërne noπe«. Na tak naËin so si po letu 1870 zavezovali 
peËo na Dolenjskem in Gorenjskem, Primorskem do Postojne, na ©ta-
jerskem do Maribora. V osnovi gre za v zatilju pod viseËim vogalom 
prekriæano vezavo, ki je na temenu zavezana na vozel, in sicer tako, 
da oba roglja z bogato naπkrobljenimi Ëipkami stojita pokonci in sta 
razprta, tako da dajeta vtis petelinove roæe, kar omogoËajo bucike, 
skrito vsajene igle ali πivi. Zaradi opaznosti in izrazitosti je ta vezava 
postala, poleg zlato vezenih avb, najbolj prepoznavna sestavina na-
rodnih noπ, zlasti Ërnih noπ, Ëeprav dr. Knific poudarja, da se lahko 
nosi tudi na druge noπe.

Po teoretiËni predstavitvi je v hiπi in na dvoriπËu domaËije potekal 
praktiËni prikaz zavezovanja, v Ërni kuhinji pa so si obiskovalci lahko 
pogledali razliËne vzorce peË (razliËno vezene in razliËno bogatimi 
Ëipkami).

Mesec junij že tradicionalno zaznamujejo Srednjeveški dnevi v 
Kamniku. Letos praznujejo svojo 14. obletnico. Gre za eno najveËjih 
in najbolj razpoznavnih kamniških prireditev, ki je bila prviË izvedena 
leta 1997 v okviru mednarodnega projekta Venerina pot. Glavni cilj 
projekta je vzpodbujanje tako imenovanega kulturnega turizma na 
podlagi zgodovinskega ozadja - srednjeveške pesnitve, ki jo je napisal 
Ulrich Leichtensteinski Frauendiest (Ženska služba). Pesnitev opisuje 
Ulrichovo popotovanje skozi 52 mest, med katerimi je tudi sedem 
slovenskih in med njimi Kamnik.

To soboto bomo v starem delu mesta lahko zaËutili utrip srednje-
ga veka. Po srednjeveških ulicah se bodo sprehajali vitezi, grofiËne, 
mestna gospoda in beraËi, na stojnicah bo potekal srednjeveški sejem. 
Na poboËju Malega gradu bodo potekali srednjeveški dvoboji, pred-
stavljali se bodo srednjeveški obrtniki.  

Tudi letošnje dogajanje bo popestrilo streljanje z lesenimi katapulti 
za Vrtomirjev prstan v izvedbi Kulturnega društva Priden možic. Gre 
za posebne srednjeveške igre brez meja, ki temeljijo na bolj ali manj 
prezrti srednjeveški zgodbi o junaku Vrtomirju, ki pride v Kamnik, 
da bi našel izgubljeno sestro, pomiril nemirni duh umorjenega oËeta 
in premagal strašnega sedemglavega zmaja iz Kamniške Bistrice, kar 
se mu na koncu, po številnih prigodah, tudi posreËi. 

ZakljuËni spektakel bo scenska kantata Carmina Burana, eno naj-
bolj znanih del skladatelja Carla Orffa. Delo je na zanimiv naËin zdru-
žilo izvajalce iz  Kamnika in pobratenega mesta Andechs z Bavarske. 
Mesti namreË druži zgodovinska vez, segajoËa v visoki srednji vek, ko 
so grofje Andeški ustanovili Kamnik. Mešani pevski zbor Cantemus 
in Mešani pevski zbor Andechs sta stike navezala v preteklem letu in 
takrat se je porodila ideja o pripravi skupnega projekta, kateremu se 
je letos pridružil še Mešani pevski zbor Odmev.  

SA©A MEJA»
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Informacije in rezervacije: 01 83 44 100 - recepcija
info@terme-snovik.si, www.terme-snovik.si

V soboto, 12. junija, ob 14. uri vabljeni na 

8. tekmovanje v pripravi 
postrvi, 

ki bo potekalo na terasi restavracije PotoËka. 

Pripravili smo tudi izbor
razliËnih jedi iz postrvi.

Za dobro vzduπje bo poskrbela 
harmonikaπica Saπa Debeljak.

Vljudno vabljeni!
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Ob jubileju so stanovalci in 
delavci Doma pripravili tudi æe 
tradicionalno glasilo DSO Veroni-
ka, ki s svojo vsebino odraæa vso 
pestrost æivljenja in dogajanja v 
domu ob Nevljici. Ob tej priloæ- 
nosti smo za pogovor zaprosili 
direktorico Doma Marijo Rems, 
ki je v ustanovi zaposlena æe od 
novembra 1980, najprej dvajset 
let kot socialna delavka, sedaj pa 
æe deseto leto uspeπno vodi dom 
kot direktorica.

Katera leta v 35-letni zgodo-
vini Doma starejπih obËanov 
bi lahko oznaËili kot prelom-
na?

Prelomna leta v razvoju naπega 
doma so bila ob koncu 80-ih in 
90-ih let, saj je takrat dom glede 
na vse veËje potrebe starejπih po 
domskem varstvu priËel z inve-
sticijami za poveËanje kapacitet 
od prvotnih 144 na 223 postelj, 
zgradil je sodobne prostore za 
ambulanto, delovno terapijo, 
fizioterapijo, veËnamenski pros-
tor - dvorano, poveËal jedilnico in 
avlo, priËel izboljπevati bivanjski 
standard (nove dvoposteljne in 
enoposteljne sobe, obnova opre-
me in nakup novih sodobnih 
aparatur). V teh letih je dom po-
sebno skrb posveËal tudi izobra-
æevanju in zaposlovanju strokov-
nih delavcev. Razvili so se novi 
trendi obravnave starostnikov z 
namenom Ëim dlje ohranjati nji-
hove psihofiziËne sposobnosti in 
samostojnost ter zasebnost. Zato 

Pogovor z Marijo Rems, direktorico Doma starejπih obËanov Kamnik, ob njegovi 35-letnici delovanja

Starejπi obËani æe dobra tri desetletja 
uæivajo kvalitetne storitve 
Pred petintridesetimi leti, v aprilu leta 1975, je Dom starejπih 
obËanov v Kamniku, ki leæi na robu mesta pod Starim gradom 
ob Nevljici, odprl vrata prvim stanovalcem. V tistem Ëasu je bil 
ena najsodobnejπih ustanov za varstvo starejπih v Sloveniji.
Na praznovanju, ki so ga s pisanim kulturnim programom po-
pestrili sami stanovalci, pevci in recitatorji pod taktirko delo-
vne terapevtke Ksenije Kozjek, so se s posebnimi priznanji 
spomnili letoπnjih jubilantov med oskrbovanci in zaposlenimi 
v Domu. Posebej so poËastili po staæu najstarejπo oskrbovanko 
Marijo KorenË, ki je edina v Domu vse od njegove ustanovitve 
- leta 1975. Med delavkami v Domu pa sta letos zabeleæili 30 let 
sodelovanja direktorica Marija Rems in Mojca Hribar, finanË-
no raËunovodska delavka.

delno ali celotno pomoË. 
Kakπno je stanje danes in kakπ-

ne kriterije upoπtevate pri spre-
jemanju novih oskrbovancev?

Trenutno je v domu 223 stano-
valcev, od tega dobrih 77 % ob-
Ëanov Kamnika in 5 % obËanov 
Komende. Preostali odstotek 
predstavljajo stanovalci iz drugih 
obËin, pri Ëemer pa prevladujejo 
stanovalci Mestne obËine Ljublja-
na (skoraj 9 %).

Prednost pri sprejemu imajo 
obËani Kamnika in Komende, 
pa tudi prosilci iz drugih obËin, 
ki imajo v Kamniku oæje svojce. 
Pri sprejemu upoπtevamo tudi 
zdravstvene in socialne razmere, 
ki opraviËujejo prednostno obra-
vnavo proπnje. 

Koliko delavcev in delavk je 
danes zaposlenih v Domu? 
Ali njihovo πtevilo in struktu-
ra ustrezata normativom? So 
veljavni normativi po vaπem 
mnenju ustrezni? 

Trenutno je redno zaposle-
nih 108 delavcev, 9 delavcev pa 
je zaposlenih v okviru izvajanja 
programa javnih del. Polovica 
je zdravstvenih delavcev (bolni-
Ëarji, srednje medicinske sestre, 
dipl. medicinske sestre, fiziotera-
pevt, delovni terapevt), ki izvajajo 
zdravstveno nego. Ostala polovi-
ca pa so delavci, ki skrbijo za so-
cialno oskrbo (Ëistilke, streænice, 
vzdræevalci, receptorji, delavci v 
kuhinji, pralnici, gospodinja, ani-
mator, socialna delavca ter delav-

vode, namestili termostatske 
ventile na grelna telesa po vseh 
prostorih doma, postopno od 
kurilnega olja preπli na ogreva-
nje in kuhanje na zemeljski plin, 
zamenjali smo dotrajana okna in 
balkonska vrata, obnovili del stre-
he. Redno smo posodabljali tudi 
drugo opremo, ki jo potrebujemo 
pri svojem delu.

V lanskem letu smo dokonËali 
dve veliki investiciji: zgradili smo 
novo kotlarno na plin ter obnovi-
li streho na celotnem vzhodnem 
delu doma. 

Nam predstavite vaπ pester 
program prireditev, sreËanj 
in drugih dogodkov? 

V domu skrbimo tudi za dru-
æabno in kulturno æivljenje stano-
valcev z organizacijo prireditev, 
na katerih nastopajo pevski zbori, 
gledaliπke skupine in posamezni-
ki, s pripravo piknikov in sreËanj 
tako za stanovalce kot svojce, 
pripravo razstav likovnih del in 
drugih kulturnih prireditev in 
druæabnih sreËanj. Posebno po-
zornost v zadnjem Ëasu namenja-
mo razvoju medgeneracijskega 
sodelovanja v obliki prostovolj-
nega dela (sodelovanje z uËenci 
osnovnih πol, dijaki srednjih πol, 
πtudenti fakultet ter prostovoljk 
s strani upokojencev) in sodelo-
vanja z vrtci ter πolami v obliki 
nastopov, koncertov in aktivnega 
druæenja z namenom medseboj-
nega spoznavanja generacij. 

Ali morda razmiπljate o orga-
nizaciji dnevnega centra in 
kakπne so moænosti v tem po-
gledu? Kako boste sodelovali 
s sosednjimi oskrbovanimi 
stanovanji, ki so v gradnji? 

D o m  t r e n u t -
no nudi dnevno 
varstvo zunanjim 
u p o r a b n i k o m 
(5 uporabnikov 
dnevno), o dnev-
nem centru, ki bi 
bilo zbiraliπËe za 
starejπe obËane iz 
okolice, πe ne raz-
miπljamo. Stanoval-
cem Jesenskih dvo-
rov bomo glede na 
njihove potrebe in 
æelje nudili storit-
ve, ki jih æe sedaj 
nudimo obËanom 
v obËinah Kamnik 

in Komenda (razvoz kosil ali mo-
ænost prehrane v domski jedilni-
ci, pranje perila, izposoja orto-
pedskih pripomoËkov, kopanje 
in nudenje pomoËi pri kopanju 
v domski kopalnici, fizioterapevt-
ske storitve (pedikura...), ËiπËenje 
prostorov, patronaæno dejavnost 
ter nego na domu in moænost 
obiskovanja prireditev druæab-
nih sreËanj ter verskih obredov 
v domu.

V Sloveniji naj bi na sprejem 
v domove starejπih ta Ëas Ëa-
kalo okrog 17.000 ljudi. Ko-
liko prijav imate trenutno v 
vaπem zavodu in od kod jih 
je najveËj? 

©tevilo proπenj je v zadnjih le-
tih res moËno naraslo, vendar pa 
ta πtevilka zagotovo ni realna. Na 

leto prejmemo Ëez 400 proπenj, 
med njimi pa je veliko prosilcev, 
ki proπnjo podajo za primer, Ëe 
sami ne bi mogli skrbeti zase. 
Realno πtevilo ËakajoËih, ki so v 
tem trenutku pripravljeni priti v 
dom oz. nujno potrebujejo insti-
tucionalno varstvo, je torej veliko 
manjπe. Samo iz obËin Kamnik 
in Komenda je trenutno na sez-
namu ËakajoËih nekaj Ëez 400 
proπenj, po naπi oceni pa je med 
njimi aktualnih morda le kakπnih 
50. NajveËje povpraπevanje je za 
bolniπki oddelek. 

Ali sedanje cene oskrbe omo-
goËajo normalno gospodarje-
nje v Domu? Kako usklajujete 
prilagajanje cen oskrbe z na-
stajajoËimi stroπki (morda v 
sodelovanju s sorodnimi za-
vodi)?

Cene socialnovarstvenih stori-
tev v domu se oblikujejo v skladu 
s Pravilnikom o metodologiji za 
oblikovanje cen socialno varstve-
nih storitev, ki ga izda minister za 
delo, druæino in socialno varstvo. 
Pri oblikovanju cene se upoπteva-
jo naslednji elementi cene: stro-
πki dela (53 %), stroπki materiala 
in storitev (32,6 %), stroπki amor-
tizacije (11,7 %), stroπki investi-
cijskega vzdræevanja (2,7 %) in 
stroπki financiranja pri koncesio-
narjih. Viπino posameznega stro-
πka ob vsakoletni redni uskladitvi 
cene 1. februarja doloËi minister 
za delo druæino in socialne zade-
ve s sklepom. Na podlagi sklepa 
o viπini stroπkov se izraËuna cena 
oskrbe v standardni dvoposteljni 
sobi in sluæi kot podlaga za izra-
Ëun ostalih cen oskrbe v domu 
(npr. v enoposteljni sobi, veËpo-
steljni sobi itd.). Ceno na predlog 

direktorja sprejme svet zavoda, 
soglasje k ceni pa izda πe Ministr-
stvo za delo, druæino in socialne 
zadeve.

Kalkulativni elementi cene 
(stroπki materiala in storitev, 
amortizacije in investicijskega 
vzdræevanja) ne pokrivajo dejan-
skih stroπkov, ki nastanejo pri 
izvajanju storitev oskrbe. Zato je 
skozi vse leto potrebna smotrna 
poraba sredstev, da dom lahko 
posluje brez primanjkljaja.

V prihodnosti bo potrebno v 
ceno vkljuËiti viπja sredstva za 
investicijsko vzdræevanje, kar bo 
poslediËno poviπalo ceno oskrbe, 
vendar bo ta πe vedno bistveno 
niæja od cen pri koncesionarjih, 
ki so viπje tudi do 10 evrov na 
dan od cen v javnih zavodih, kot 
je naπ, katerih lastnik je dræava.

Direktorica Remsova je πe po-
vedala, da je deleæ stanovalcev 
samoplaËnikov veË kot 84 %, za 
dobrih 15 % stanovalcev (glede 
na njihovo socialno stanje) razli-
ko doplaËajo obËine. Nekaj teæav 
opaæajo v zvezi s plaËili Zavoda 
za zdravstveno zavarovanje za 
izvajanje zdravstvene sluæbe v 
domu, zato bodo morali resno 
razmisliti, kako pokriti vse ve-
Ëje stroπke materiala za zdrav-
stveno oskrbo in seveda ob tem 
zagotoviti ustrezne plaËe zapo-
slenih. Sicer pa so po anketah so-
deË stanovalci s pogoji bivanja v 
Domu kar zadovoljni. S svojimi 
predlogi k temu pripomore tudi 
svet stanovalcev, ki ga vodi He-
lena Stele, sestaja se vsak mesec 
in zbrane pripombe in predloge 
posreduje upravi Doma.

F. Svetelj

Ob jubileju Doma so prisrËen kulturni program z naslovom ≈Kjer je sonce, tam smo doma« pripravili pevci, 
recitatorji in igralci ∑ stanovalci doma.

Civilni obred biserne poroke 
je bil na ObËini v Kamniku, kjer 
sta pred matiËarko in æupanom 
ponovno obnovila zakonsko za-
obljubo in si izmenjala prstana, 
nato pa je potekala πe slovesna 
poroËna maπa v cerkvi sv. Tomaæa 
na Lokah. Po konËanem poroË- 
nem obredu se je slavljencema 
zahvalil vnuk Igor za vso dobro-
to in ljubezen, ki sta jo dajala 
in jo πe dajeta svojim otrokom, 
vnukom in pravnukom, ter orisal 
æivljenjsko pot bisernoporoËen-
cev. Veselo slavje se je potem na-
daljevalo v gostilni pri »ibru do 
veËernih ur.

Amalija Koncilija, dekliπko 
Urankar, se je rodila 13. aprila 
1925 v Snoviku v πtevilni druæini 
osmih otrok, po domaËe pri Bur-
ju. V sami rosni mladosti so otroci 
izgubili mamo. Malki je bilo ko-
maj 13 let, ko je morala, namesto 
da bi uæivala v brezskrbni mlado-
sti, skupaj s sestrami prevzeti na 
svoja otroπka ramena vse delo, ki 
ga na tako veliki kmetiji ni bilo 
malo. To so bila leta tik pred 
drugo svetovno vojno, obdobje 
velike gospodarske krize in po-
manjkanja.

Jernej Koncilija se je rodil 8. 
8. 1924 v vasi Pirπevo. Tudi on je 
odraπËal v veliki kmeËki druæini 

BISERNA POROKA AMALIJE IN JERNEJA KONCILIJA IZ PIR©EVEGA V TUHINJSKI DOLINI

VeËna zvestoba okronana z biseri
Pisalo se je leto 1950, ko sta prviË stopila pred oltar in si obljubila 

veËno zvestobo v cerkvi sv. Tomaæa na Lokah.
V soboto, 22. maja 2010, so se pred domaËijo bisernoporoËencev 

zbrali πtevilni svatje, ki so slavljencema voπËili predvsem zdravja in 
zadovoljstva v jeseni æivljenja. Le malokateremu zakonskemu paru 
je dano, da stopi pred oltar po πestih desetletjih skupnega æivljenja. 
Manjkal ni niti godec, ki je veselo raztegoval svojo harmoniko.

desetih otrok, in sicer sedmih 
fantov in treh deklet. Zaradi πte-
vilne druæine in majhne kmetije, 
ki ni prinaπala dovolj dohodka za 
veliko laËnih ust, so morali otroci 
oditi sluæit na druge kmetije, da 
so se preæivljali.

Mati je bila gospodinja, oËe 
pa je delal po okoliπkih gozdo-
vih, kjer je tesal les za ostreπja. S 
seboj je vzel tudi svoje sinove, da 
so mu pomagali.

Jernejeva mlada fantovska leta 
je moËno zaznamovala vojna. 
Kot veËina njegovih vrstnikov je 
bil prisilno mobiliziran v nemπko 
vojsko, kjer je bil na ruski fronti 
ranjen. Poslan je bila na zdrav-
ljenje na Dunaj, od koder je po-
begnil in se prikljuËil partizanom, 
kjer je ostal do konca vojne. Ko 
se je vrnil domov, je priπel na po-
goriπËe domaËije, kajti Nemci so 
tik pred koncem vojne poægali 
tudi vas Pirπevo. V vojni vihri je 
izgubil dva brata, ki sta padla 
kot partizana.

ZaËela so se leta obnove. Z ve-
liko vnemo se je ob pomoËi star- 
πev lotih izgradnje novega doma. 
To so bili izredno teæki Ëasi, saj 
je bilo veliko pomanjkanje grad-
benega materiala in vsega osta-
lega. Bili pa so svoboda, mladost 
in vera v lepπe æivljenje.

Jernej in Malka sta se poznala 
iz otroπkih in πolskih let, saj sta 
æivela v sosednjih vaseh. Med 
njima se je vnela ljubezen, ki 
dræi πe danes. PoroËila sta se 20. 
maja 1950. Kot ≈ta mlada« sta si 
ustvarila druæino na domu Jerne-
ja na Pirπevem. Rodilo se jima je 
pet otrok. Usoda je hotela, da je 
eden od sinov æe kmalu po roj-
stvu umrl.

H kruhu sta spravila dva sino-
va in dve hËeri. Vzgojila sta jih v 
pridne in poπtene ljudi. Vsi so si 
ustvarili svoje druæine, vendar se 
πe vedno radi zberejo v domaËi 

hiπi na Pirπevem. V veliko vese-
lje bisernoporoËencema pa je 7 
vnukov, ki so si æe ustvarili svoje 
druæine, in pa æe 9 pravnukov. 
Ob praznikih, ko se vsi zberejo 
na njunem domu, je hiπa komaj 
dovolj velika za vse.

Kljub letom sta slavljenca do-
brovoljna in vesela Ëloveka, ki  
sta v æivljenju doæivela veliko 
teækih, a hkrati tudi lepih tre-
nutkov. Nikdar jima ni bilo æal 
prehojene poti, saj sta znala ra-
zumeti drug drugega, se medse-
bojno spoπtovala ter se πe vedno 
imata rada.

so se priËele uvajati nove vsebine 
in programi za izboljπanje kvalite-
te æivljenja stanovalcev na podro-
Ëju zdravstvene nege, socialnega 
dela, delovne in fizioterapije, du-
hovnega in druæabnega æivljenja 
ter povezovanja z okolico. Tako 
je dom svoje storitve priËel nuditi 
tudi zunanjim uporabnikom.

Ob ustanovitvi  so v dom 
prihajali v glavnem zdravi 
starostniki, veËina iz obËi-
ne Kamnik; kako se je z leti 
spreminjala struktura stano-
valcev glede na zdravstveno 
stanje in kako je vplivala na 
prostorsko πiritev oziroma 
prilagajanje doma?

V letu 1975, ko je dom odprl 
svoja vrata, je bil zgrajen za po-
trebe zdravih starostnikov, ven-
dar se je takoj pokazalo, da bodo 
v dom prihajali tudi starostniki, ki 
bodo potrebovali tudi zdravstve-
no nego, ne samo oskrbo. Zato so 
morali takoj del sob preurediti za 
stanovalce, ki so potrebovali veË- 
ji obseg storitev in zdravstveno 
nego. Z leti je πtevilo takπnih sta-
novalcev samo πe naraπËalo. Tako 
je dom v fazi poveËanja kapacitet 
konec 80-ih let zgradil prizidek 
πe s 26 posteljami, namenjenim 
tem stanovalcem. Danes æe skoraj 
70 % vseh stanovalcev potrebuje 

Marija Rems, direktorica Doma starejπih ob-
Ëanov, je ob jubileju Doma zabeleæila tudi svoj 
osebni jubilej ∑ tri desetletja dela v tem domu.

ci v upravi). ©tevilo zaposlenih v 
domu in struktura ustrezata tre-
nutno doloËenim normativom 
tako s podroËja zdravstva kot so-
cialnega varstva. Æeleli pa bi, da se 
doloËi tudi normativ za delovno 
mesto oskrbovalke, saj bi z zapo-
slitvijo tega kadra zagotovili kvali-
tetnejπo oskrbo stanovalcem. 

V zadnjih letih ste veliko po-
zornosti namenili izboljπeva-
nju bivanjskih pogojev, pre-
novi prostorov, gospodarnej- 
πi preskrbi z ogrevanjem itd. 
Lahko omenite najpomemb-
nejπa vlaganja v preteklih 
letih?

V zadnjih dvajsetih letih smo 
poleg dograditve novih prizidkov 
skrbeli tudi za obnovo doma, po-
sebno pozornost smo namenili 
izboljπanju bivanjskih pogojev 
za stanovalce, zato smo prenovili 
vse sanitarije, zamenjali pohiπtvo 
po sobah, obnovili tlake, sistem 
zaklepanja sob, obnovili dvigala, 
zgradili kapelo, nekaj neuporab-
nih prostorov pa preuredili v 
enoposteljne sobe. Posebno skrb 
smo namenili tudi zagotavljanju 
veËje energetske uËinkovitosti 
stavbe in prostorov ter racional-
nejπi porabi energije. Zato smo 
obnovili celotni sistem central-
nega ogrevanja in priprave tople 
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Svoje srednjeπolsko izob-
raæevanje si leta 1998 zaklju-
Ëil kot maturant na kamniπki 
gimnaziji, ki letos praznuje 
svojo 60-letnico. Kakπni so 
tvoji spomini na gimnazijska 
leta?

Spomini so nedvomno zelo 
lepi. V gimnaziji sem se dobro 
poËutil. S soπolci smo πe danes 
zelo dobri prijatelji in se veliko 
druæimo. Bili smo prava klapa, 
ki smo obËasno naredili tudi ka-
kπno neumnost in tako razjezili 
uËitelje. 

Nedvomno ti je gimnazija 
dala dragoceno popotnico za 
nadaljnje izobraæevanje in 
tudi æivljenje. 

Gimnazija mi je dala dobro 
podlago za nadaljnji πtudij. Je-
ziki, matematika, zgodovina ter 
znanja, pridobljena pri ostalih 
predmetih, pridejo prav na vsa-
kem koraku. Navsezadnje pa sem 
prve ≈raziskovalne korake« nare-
dil v gimnaziji, ko sem skupaj s 
soπolci napisal dve raziskovalni 
nalogi, eno na podroËju geogra-
fije in eno na podroËju fizike. Po 
moji oceni je srednjeπolsko izob-
raæevanje v Sloveniji na precej vi-
soki ravni v primerjavi z ostalimi 
dræavami.

Kako in zakaj si se odloËil 
za πtudij ekonomije?

Ko sem se odloËal za πtudij 
ekonomije, niti sam nisem naj-
bolje vedel, v kaj se spuπËam. 
Takrat me je zanimalo veË razli-
Ënih stvari. Ekonomija je bila ne-

Izkuπnja s Cambridgea je 
neprecenljiva

©olsko leto se bliæa h koncu in v obdobju, ko kamniπka gim-
nazija praznuje svojo πestdesetletnico, maturantje pa z mislimi 
na πtudentska leta in pogledom v prihodnost sredi maturitet-
nih izpitov preæivljajo πe svoje zadnje dneve v srednjeπolskih 
klopeh, smo h pogovoru povabili Damjana Pfajfarja - pred 
dobrim desetletjem uspeπnega dijaka kamniπke gimnazije, 
danes pa enega najboljπih mladih ekonomistov na svetu, ki 
se lahko pohvali celo z doktoratom s slovite Univerze Cam-
bridge. Enaintridesetletni Damjan, sin kamniπkega podæupa-
na in zdravnice, ki se je πe prej kot za ekonomijo navduπil za 
koπarko, kateri rekreativno ostaja zvest πe danes, æe nekaj let 
æivi v tujini, zadnji dve leti na Nizozemskem. Zaposlen je kot 
docent na Univerzi Tilburg, poleg tega je tudi raziskovalec na 
Evropskem banËnem centru (EBC Tilburg), Centru za ekonom-
ske raziskave (CentER Tilburg) in na Centru za mednarodno 
makroekonomijo in finance na Univerzi v Cambridgeu (CIMF 
Cambridge).

kakπna opcija, Ëe se ne spomnim 
niË boljπega, potem bom πel na 
Ekonomsko fakulteto. Na sreËo 
sem kmalu ugotovil, da se nisem 
napaËno odloËil. Nedvomno pa 
takrat nisem mislil, da bom nada-
ljeval πtudij tudi na podiplomski 
ravni in da bom nekoË zaposlen 
na univerzi.

Kakπna je bila tvoja pot od 
ljubljanske ekonomske fakul-
tete do nizozemske univerze, 
kjer delaπ danes kot eden naj-
boljπih mladih ekonomistov 
sveta? Kako si sploh ≈zaπel« v 
tujino?

©tudentje Ekonomske fakulte-
te v Ljubljani smo imeli moænost 
πtudijske izmenjave po progra-
mu Socrates Erasmus. Ker me 
je æe od nekdaj zanimal πtudij v 
tujini, sem se prijavil na Univerzo 
v Glasgowu. Tako sem 4. letnik 
opravil v Glasgowu in se prviË 
seznanil z angleπkim naËinom 
πtudija, ki temelji predvsem na 
individualnem delu. Kmalu po 
prihodu so me tamkajπnji profe-
sorji prepriËali, da se prijavim na 
magistrski πtudij.

Leta 2002 sem odπel na Uni-
verzo v Warwicku. V okviru ma-
gisterskega πtudija, ki je obiËajno 
precej naporen, saj je celoten 
program strnjen v eno leto, sem 
≈odkril«, kaj me v okviru ekono-
mije najbolj zanima, kaj bi æelel 
delati za magistrsko in kasneje 
doktorsko disertacijo. Od takrat 
naprej je moje podroËje razisko-
vanja osredotoËeno na makroe-

konomijo oziroma bolj natanËno 
na monetarno ekonomijo.

Po konËanem magisteriju sem 
se za eno leto vrnil v Kamnik, 
vendar pa sem æe kmalu zaËel 
pogreπati ekonomijo, tako da 
sem zaËel iskati primerno uni-
verzo in primernega mentorja za 
doktorski πtudij. Takrat sem imel 
sreËo, da se je moj kasnejπi men-
tor ravno preselil na Cambridge. 
Ko sem to izvedel, sem stopil z 
njim v kontakt in se kmalu dogo-
voril za mentorstvo. Ko sem bil 
uradno sprejet na univerzo, sem 
se moral prijaviti tudi na college. 
Na Univerzi v Cambrigeu deluje 
31 collegev. Jaz sem tako konËal 
na Trinity Hall, ki je eden izmed 
starejπih collegev. V collegu 
obiËajno πtudentje stanujejo in 
preæivljajo veËino prostega Ëasa. 
College pa tudi skrbi za izobraæe-
vanje dodiplomskih πtudentov, 
saj imajo zaposlenih kar nekaj 
predavateljev. Zanimivo je, da 
v okviru tega sistema praktiËno 
vsi πtudentje uspeπno dokonËajo 
πtudij. Padci na izpitih so izjemno 
redki. Po konËanem πtudiju sem 
sprejel sluæbo na Univerzi v Til-
burgu in se preselil iz Anglije na 
Nizozemsko.

Zagotovo je eden od veËjih 
mejnikov tvojega æivljenja 
prav vpis na slovito Univer-
zo Cambridge, ki je lani praz-
novala æe svojo 800-letnico? 
Kakπno teæo ima doktorat s 
takπne univerze?

Tako πtudij, kot tudi samo æiv-
ljenje v Cambridgeu, sta daleË 
presegla moja priËakovanja. Sta-
rodavno mesto, tradicija, πtudij, 
predvem pa kolegi, ki so prihajali 
praktiËno iz vsega sveta, so nare-
dili to izkuπnjo neprecenljivo. 

Nedvomno je pomembno, na 
kateri univerzi doktoriraπ, vendar 
je bolj kot to pomembno, kako iz-
koristiπ pridobljeno znanje. V aka-
demskem svetu je najpomembne-
jπe, v katerih znanstvenih revijah 
objavljaπ svoje raziskave. Je pa 
vsaj zaËetek laæji, Ëe doktoriraπ 
na priznani univerzi.

Kakπno je bilo πtudijsko æiv-
ljenje v Cambridgeu? V Ëem je 
tako drugaËno od πtudija pri 
nas? 

©tudij temelji na individual-
nem delu v skladu z dogovorom 
z mentorjem. Poleg tega pa ti 
univerza omogoËa, da obiskujeπ 
razliËne predmete, tudi tiste na 
drugih fakultetah, ki bi ti lahko 
pomagali pri nadaljnem razvoju. 
Tako je dejansko πtudijsko æivlje-
nje precej odvisno od tvojih am-
bicij in predhodnega znanja. V 
okviru univerze so vsakodnevno 
organizirana predavanja prizna-
nih gostujoËih profesorjev, da so 
tako profesorji kot tudi πtudentje 
seznanjeni z najnovejπimi raziska-
vami. Univerza je osredotoËena 
na raziskovalno delo in ne samo 
na prenaπanje znanja na πtuden-
te. Le v tem primeru so lahko 
profesorji dovolj usposobljeni, 
da omogoËijo svojim πtudentom 

najboljπo moæno izobrazbo in 
pripravo na samostojno razisko-
valno kariero.

Kako so potekali tvoji πtu-
dijski dnevi?

V Camridgeu sem preæivel tri 
leta in pol. Poleg πtudija je velik 
poudarek tudi na izvenπtudijskih 
dejavnostih. NajveË prostega Ëasa 
sem namenil koπarki, pa tudi 
druπtvu Slovencev na Univerzi v 
Cambridgeu, ki smo ga ustanovili 
leta 2005. Bil sem tudi Ëlan uni-
verzitetnega moπtva Cambridge 
Blues. Sodelovali smo v angleπki 
univerzitetni koπarkarski ligi, vsa-
ko leto smo igrali tudi proti Uni-
verzi v Oxfordu v okviru Varsity 
iger. V oviru tega tekmovanja je 
tudi slavni veslaπki dvoboj med 
Cambridgem in Oxfordom na 
Temzi. »lani zaËetnih postav v 
najpomembenjπih πportih (seve-
da po angleπkih merilih) potem 
dobijo naziv Cambridge Blue ozi-
roma Half Blue in dobijo pravico 
do noπenja svetlo plavega suknji-
Ëa in do vËlanitve v slavni Hawks 
Club. To je elitni klub πportnikov 
na Univerzi v Cambridgeu, ki ima 
med svojimi Ëlani veË nosilcev 
olimpijskih medalj. Z igranjem 
koπarke sem si pridobil Ëlanstvo 
v tem klubu in tako postal eden 
i z m e d  d v e h 
Slovencev,  ki 
sva Ëlana tega 
kluba.  Z igra-
njem koπarke 
nadaljujem tudi 
v Tilburgu, kjer 
sem Ëlan univer-
zitetnega kluba 
Pendragon, ki 
tekmuje v tretji 
nizozemski ligi. 

Nekaj poseb-
nega je  tudi 
starodobni ob-
red podelitve 
doktorskega 
naziva. Kako 
poteka?

Obred pode-
litve diplom je 
star skoraj toli-
ko kot sama uni-
verza in je poln 
simbolike. Po-
teka izkljuËno 
v latinπËini, kjer 
vsakega kandita-
ta posebej ≈sprejmejo« v doloËen 
naziv. Obred se zaËne v collegu, 
kjer se zberejo vsi kandidati colle-
ga in se v skupni procesiji odpra-
vijo proti senatni hiπi univerze, 
kjer se razvrstijo po pomembno-
sti oziroma starosti collegev. Nato 
vsi skupaj odidejo v senatno hiπo, 
kjer poËakajo na prihod akadem-
skega zbora na Ëelu z rektorjem 
univerze. Po uvodnih formalno-
stih Junior Proctor vsakega col-
legea predstvi svoje kandidate 
akademskemu zboru, pri Ëemer 
ga morajo kandidati dræati za des-
no roko ali prst kar simbolizira 
≈prenos« znanja na kandidate. Naj 
omenim, da imajo pri tem obredu 
vsi prisotni moænost, da izreËejo 
≈Non placet« ali ni zadovoljil. V 
primeru da se to ne zgodi, Junior 
Proctor predstavi vsakega kandi-
data za naziv z naslednjimi bese-
dami v latinπËini: ≈Nadvse spoπto-
vani rektor in vsi Ëlani univerze, 
predstavljam Vam tega gospoda, 
za katerega vem, da je sposoben 
tako po karakterju kot po svojem 
znanju, da se ga sprejme v naziv 
doktorja znanosti; zato zastavljam 
svojo vero v Vas in vso univerzo.« 
Nato kandidat poklekne pred 
rektorjem, le-ta ga prime za roke 
in posveti v doloËen naziv. Tudi 
ta del obreda je poln simbolike, 
saj morajo vsi kandidati gledati 
rektorja globoko v oËi, ker naj bi 
se tako prenesla njegova modrost 
na kandidata. Kandidat po obredu 
vstane, se prikolni rektorju in odi-
de iz senatne hiπe. Obred je zelo 
formalen. Kandidati so obleËeni 
v akademsko ogrinjalo, kapuco in 
trakove, poleg tega pa je skrbno 
doloËena tudi barva vseh ostalih 
delov oblaËil, obleke, srajce in 
celo nogavic.

Doktorat ti je verjetno od-
prl vrata na πtevilne priznane 
ekonomske institucije. Na t. i. 
delovnem trgu, kjer se zbere-
jo ekonomisti z vsega sveta, 
pa si bil le eden od dveh Slo-
vencev. Kaj je delovni trg in 
kako izgleda?

Pribliæno 600 delovnih mest je 
odprtih za ekonomiste, ki zaklju-

Ëujejo doktorski πtudij, medtem 
ko boljπe univerze na leto podeli-
jo okoli 1000 doktoratov znanosti 
iz ekonomije. Da bi Ëim bolje iz-
koristili alokacijo delovnih mest, 
se vsako leto prvi teden v januar-
ju v enem izmed veËjih ameriπkih 
mest organizira t.i. job market v 
okviru konference Ameriπkega 
zdruæenja ekonomistov. Proces 
se zaËne septembra in oktobra, 
ko se objavijo razpisi za delovna 
mesta. Vsak doktorant, ki se na-
merava udeleæiti job marketa, po-
πlje obiËajno med 80 in 130 pri-
jav na razpise in potem Ëaka na 
klice potencialnih delodajalcev, 
ki navadno v zaËetku decembra 
izberejo πirπi krog kandidatov. 
Le-te potem intervjujajo v pr-
vem tednu v januarju v okviru 
konference. ObiËajno delodajal-
ci dobijo med 200 in 600 prijav 
za delovno mesto, izberejo pa 
okoli dvajset kandidatov za prvi 
razgovor, ki traja od pol ure do 
ene ure. Najboljπi kandidati ima-
jo tudi deset intervjujev v enem 
dvevu (konferenca traja 3 dni). 
To so obiËajno zelo stresni dnevi 
tako za kandidate kot tudi za de-
lodajalce. Po konËani konferenci 
univerze najboljπe kandidate po-
vabijo na celodnevni intervju (t.i. 

Ëenega na vpliv priËakovanj v 
monetarni ekonomiji in na vpliv 
finanËnih frikcij na transmisijski 
mehanizem monetarne politike. 
To sta dva vidika, na katera mora 
biti centralna banka pozorna, 
ko doloËa obrestno mero. Pri 
tem kombiniram razliËne meto-
de raziskovanja, tako teoretiËne 
modele, empiriËno preuËevanje 
podatkov, kot tudi eksperimen-
talne metode, kjer preuËujem 
obnaπanje posameznikov v eko-
nomskem laboratoriju.

Moji naËrti so trenutno vezani 
predvsem na raziskovalno delo in 
pripravo Ëlankov za objavo v stro-
kovnih revijah. Kot veËina mojih 
kolegov, sem tudi jaz na t.i. ≈tenu-
re track« sistemu, kar pomeni, da 
je moje napredovanje in pogod-
ba za zaposlitev za nedoloËen Ëas 
odvisna od ugleda in πtevila objav 
v strokovnih revijah.

V tujini æiviπ æe veË let. Kako 
pogosto se vraËaπ v Kamnik? 
Nameravaπ v tujini tudi osta-
ti?

V Kamnik se vraËam kar po-
gosto. Domov pridem vsake 3-4 
mesece. Trenutno je moja karie-
ra osredotoËena na raziskovalno 
delo, za katerega imam najboljπe 
pogoje v tujini. NekoË bi se seve-

Damjan Pfajfar ∑ πtudij na Uni-
verzi Camridge je presegel vsa 
njegova priËakovanja.

Damjan Pfajfar na starodavnem obredu podelitve doktorskega naziva na Univerzi Camrid-
ge. Obred, ki poteka izkljuËno v latinπËini in je star æe osemsto let, prav toliko kot univerza 
sama, je poln simbolike, saj morajo vsi kandidati gledati rektorja globoko v oËi, ker naj bi 
se tako njegova modrost prenesla na njih.

flyout), kjer se kandidat sestane s 
profesorji in predstavi eno izmed 
svojih raziskav v okviru seminar-
ja. Ta intervju obiËajno traja od 
9. ure zjutraj, zakljuËi pa se po 
10. uri zveËer, po koncu veËerje. 
Univerze obiËajno za vsako delo-
vno mesto povabijo na razgovor 
pet do sedem kandidatov. Le kan-
didati, ki se najbolje izkaæejo, do-
bijo ponudbo za zaposlitev. 

Zdaj æe drugo leto delaπ na 
nizozemski univerzi Tilburg. 
Kakπno je tvoje podroËje 
dela? Kakπne naËrte, æelje 
imaπ v stroki?

Moje  podroËje  je  makro-
ekonomija oziroma monetarna 
ekonomija. VeËino mojega raz-
iskovanja je trenutno osredoto-

Zahvala za pomoË - ob zbiranju 
sredstev za dvigalo za Saro

Ko sem se minuli petek vrnila z dobrodelnega koncerta, ki je bil 
namenjen Sari, sem bila v solzah. To so bile solze hvaleænosti.

Seveda sem najbolj vesela, da je Sara doæivela πe eno novo izkuπnjo 
v svojem æivljenju: veËerni izhod, posluπanje Ëudovite glasbe in Ëu-
tenje, da je veliko ljudi z njo. Prav to spoznanje - koliko ljudi je bilo 
in je πe z nama, koliko podpore in spodbudnih, prijaznih besed je na 
tem svetu namenjenih, ËuteËih samo za naju - naju bo spremljalo na 
vsakem koraku v prihodnosti.

Kot pravi slovenski rek, da se dobro vraËa 
z dobrim, si jaz æelim, da se vam povrne 
vaπa dobrota, ne samo desetkrat, temveË 
neπtetokrat!

Z dobrodelnim koncertom smo akcijo 
zbiranja sredstev pripeljali skoraj do konca. 
V dveh mesecih se je tako z vaπo pomoËjo 
nabralo pribliæno 12.000 evrov, kar je tik 
pred ciljem: 13.000 evrov. Hvala organiza-
torjem, KPZ ©utna iz Kamnika, vsem nasto-
pajoËim za Ëudovit veËer, prav tako prisrËna hvala vsem prisotnim, 
da ste nama pomagali!

V teh dveh mesecih so nama pomagali in naju podpirali tudi drugi: 
podjetja in posamezniki z donacijami, Lista Toneta Smolnikarja - Za 
Kamnik s 3. dobrodelnim æupanovim plesom, g. Matjaæ Kranjec z 
Iskrico Nedeljskega, ostali mediji in radio Hit s πiritvijo vesti, domaËi, 
sorodniki, prijatelji, soπolci in sosedje - vsem najlepπa hvala!

Æelim si, da bi se za vsakogar naπla neskonËna sreËa, da bi se vsi 
ljudje, ki potrebujejo pomoË, poËutili tako, kot se poËutiva midve s 
Saro v teh dneh: pozitivno, optimistiËno in sprejeto.

Stremimo za tem, da bi s pogledom in srcem prinaπali soËutje...
Vemo, da je sreËa drugih ljudi naπa sreËa...
Zavedamo se, da lahko vsaka beseda, vsak pogled, vsako dejanje 

in vsak nasmeh prinese sreËo drugim ljudem.
(Thich Nhat Hanh)
NAJLEP©A HVALA!                 Sarina mamica Petra Vrankar

Univerza na Primorskem
Fakulteta za management Koper

razpisuje v ©kofji Loki: 

©tudijska programa 1. stopnje:

MANAGEMENT - redni in izredni 
πtudij

MEDNARODNO POSLOVANJE 
- izredni πtudij

Redni πtudij bo potekal veËinoma dopoldne in je 
zato namenjen zgolj nezaposlenim, izredni πtudij pa 
bo potekal popoldne; vpis je moæen v vse tri letnike.

©tudijska programa 2. stopnje (strokovna magisterija):

MANAGEMENT - redni in izredni 
πtudij

EKONOMIJA IN FINANCE - 
redni in izredni πtudij

Redni πtudij bo potekal v popoldanskem Ëasu in bo 
za πtudente brezplaËen; v 1. letnik se lahko vpiπejo 
vsi (tudi redno zaposleni), ki izpolnjujejo vpisni 
pogoj in πe niso pridobili sedme ravni izobrazbe. 
Tisti, ki pa æe imajo sedmo raven, se lahko 
vpiπejo kot izredni πtudenti direktno v 2. letnik.

INFORMATIVNI DAN 
bo v Ëetrtek, 17. 6., ob 17. uri v prostorih 
Ljudske univerze ©kofja Loka, Partizanska 1 
(bivπa vojaπnica).

Informacije: 04/506-13-70 ali www.fm-kp.si ali 
www.lu-skofjaloka.si

da rad vrnil v Slovenijo, vendar 
pa v tem trenutku ne morem reËi, 
kdaj bo to.

Gimnazijci prav v teh dneh 
konËujejo maturo. Kaj bi jim 
svetoval kot uspeπen πtudent 
in ekonomist, ki se je kalil 
prav na kamniπki gimnaziji?

Svetujem jim, naj se Ëim bolje 
pripravijo na maturo in πtudij. Pa 
tudi to, da je πtudij v tujini doseg-
ljiv bolj, kot si marsikdo predstav-
lja. V primeru dobrega πtudijskega 
uspeha, volje in seveda malo sreËe 
se lahko pride na najboljπe univer-
ze na svetu. Leta 2006 je bilo na 
Univerzi v Cambridgeu veË kot 20 
πtudentov iz Slovenije.

JASNA PALADIN
Foto: Arhiv Damjana Pfajfarja

Glasbeni atelje Carl Orff Kamnik
vabi k VPISU za πolsko leto 2009/10

V programe glasbeni vrtec, predπolska glasbena vzgoja,
glasbena pripravnica in nauk o glasbi 1 ter 
inπtrumentalne oddelke klavir, kitara, kljunasta in preËna 
flavta vpisujemo otroke od 4. do 8. leta.

Vpis bo potekal 15. in 16. junija, ob 18. uri, v prostorih  
Glasbenega ateljeja na ©utni, Raspov prehod 2 (prizidek æupniπËa - zadaj).

Otroci, stari 7 in 8 let, pred vpisom opravijo sprejemni preskus posluha.



Leto je zopet naokoli. Leto, 
polno dogodivπËin, zmag, po-
razov, vzponov in padcev. Leto 
zmagoslavja in novih priloænosti, 
mladih obetavnih vaterpolistov in 
njihovih zgodb.

Ne govorimo o novem letu, 
temveË o novemu prihajajoËemu 
dnevu vaterpolistov. Kot vsako 
leto zapored, bomo tudi letos 
pripravili æe 17. dan vaterpoli-
stov. Zabava se bo zaËela v petek 
18. junija, vrhunec doæivela v so-
boto 19., poslovili pa se bomo v 
nedeljo 20. junija. Skozi vse leto 
se skrbno pripravljamo, da bi dan 
vaterpolistov potekal na Ëim bolj 
zanimiv in sproπËen naËin, da bi 
se skupaj pozabavali in naigrali, 
ob enem pa se nauËili nekaj no-
vega. Tudi letos bodo sodelovale 
ekipe iz vseh klubov v Sloveniji. 
Da pa bo vse πe bolj zanimivo, 
smo tudi tokrat v goste povabili 
ekipe iz tujine. Gostili bomo eki-
po MedveπËaka, Opatije in Pado-
ve. Mladi obetavni vaterpolisti se 
bodo pomerili v πtevilnih tekmah. 
Odigrana pa bo tudi veteranska 
tekma, na kateri ne bo manjkalo 
uigranosti. Vsi rekreativci se bo-
ste lahko dokazali v malem vater-

Pripravite se, prihaja 17. dan vaterpolistov!
polu, radovedneæi pa 
si boste tekme lahko 
ogledali s tribun. 
Organizirane bodo 
tudi πtevilne zani-
mive igre, sreËelov 
in πe marsikaj. Malo 
bolj resno bodo svo-
je znanje pokazali de-
Ëki do 13 let, ki bodo 
odigrali zadnji turnir 
v sezoni 09/10, prav 
tako kot deËki do 11 
let, ki bodo na tekmi 
poizkusili dodati πe 
eno zmago na sez-
nam uspehov.

Vabljeni ste vsi 
radovedneæi, ki bi 
se radi spoznali z 
naπimi vaterpolisti, se pozabavali 
ali pa bi si le radi malo popestrili 
vikend. Mi bomo tam, pridruæite 
se πe vi!

Minuli konec tedna pa se je 16 
vaterpolistov (kadetov in najmlaj-
πih) odpravilo na kratke priprave 
v Varaædin, kjer so preæiveli lep 
vikend in doæiveli nekaj prijetne-
ga s koristnim. 

Vesela novica, ki razveselju-
je vse vaterpoliste in Kamni-

Ëane: konec naslednjega ted-
na se odpira kamniπki bazen. 

Ne le za dneve vaterpolistov, 
odprt bo vso sezono, torej vse po-
letje. Veselje v ekipah pa je seveda 
nepopisno. 

V tem Ëas pa se pribliæuje tudi 
zakljuËni preizkus znanja vater-
polo plavalne πole. ZaËenjamo 
poletne tabore in pestre izbore 
aktivnosti, ki jih organiziramo 
za mlade raziskovalce. ZaËenjajo 

se tudi poletne VS© in V©, kjer 
otroci lahko preæivijo lep zaËe-
tek poËitnic. V bliænji prihod-
nosti si æelimo organizirati tudi 
finalni turnir kadetov, saj naπi 
perspektivni vaterpolisti veljajo 
za finaliste. Torej, mesec junij bo 
pesterin poln radosti, ki jih pri-
naπa æivljenje. 

Ajda Leskovec
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V organizaciji Teniπkega kluba 
Kamnik je v Kamniku od 22. do 
30. maja potekalo mednarodno te-
niπko prvenstvo iz serije ITF Futu-
res z nagradnim skladom 10.000 
evrov. Æe v kvalifikacijah smo 
gledali zelo kvalitetne in napete 
boje, nobenemu od slovenskih 
igralcev pa se ni uspelo prebiti v 
glavni turnir, kjer je nastopilo 32 
igralcev. Za organizatorje je pravi 
πok priπel æe prvi dan tekmovanja, 
saj je prvi nosilec turnirja in eden 
glavnih kandidatov za zmago Aljaæ 
Bedene zaradi poπkodbe moral 
dvoboj prvega kroga predati πe 
pred zaËetkom. Njegovo odsot-
nost je najbolje izkoristil drugi 
Slovenec Blaæ Rola, Ëlan mladin-
ske reprezentance Slovenije, ki 
je pred dvema letoma osvojila 
naslov evropskega prvaka. Blaæ je 
vse do finala zelo suvereno pre-
magoval vse svoje nasprotnike. 
Tudi v finalu je na zaËetku dvo-
boja zaigral odliËno in hitro dobil 
prvi niz, nato pa mu jo je zagodel 
deæ, ki je onemogoËil igranje na 
prostem in to kljub dejstvu, da so 
klubski delavci po vzoru najveËjih 
tekmovanj centralno igriπËe po-
krili s ponjavo. Organizatorji so 
bili prisiljeni dvoboj nadaljevati v 
Litiji, kjer imajo teniπko dvorano 
s peπËenimi igriπËi, tam pa se naπ 
mladi igralec ni najbolje znaπel 
in je dvoboj na koncu izgubil. V 
konkurenci dvojic sta zmagoval-
ca postala ©panec Oscar Sabate 
Bretos (ESP) in Ricardo Urzua 
Rivera (CHI), ki sta v finalu pre-
magala Alexandra Satschka in 

Mednarodno teniπko prvenstvo 
Kamnika - zmaga v NemËijo

Gera Kretschmerja (oba GER), 
naπ par Martin Rmuπ in Blaæ Rola 
pa se je uvrstil na tretje mesto. Po 
mnenju veËine igralcev in vrhov-
nega sodnika je bilo tekmovanje 
ITF Futures Kamnik Open 2010 
organizirano povsem v skladu s 

pravili mednarodne teniπke zve-
ze, najveËji problem, to je hrup 
zaradi bliæine ceste, pa bo do na-
slednjega leta potrebno na takπ-
en ali drugaËen naËin reπiti, sicer 
tekmovanja v Kamniku naslednje 
leto ne bo.

Najboljπi teniπki dvojici (z leve): zmagovalca Oscar Sabate Bretos (ESP) in 
Ricardo Urzua Rivera (CHI), drugouvrπËena Alexander Satschko in Gero 
Kretschmer (oba GER) in Matjaæ PogaËar, direktor tekmovanja.

Rezultati: Posamezno: 
»etrtfinale: Rosenzweig (FRA) - MijaËeviË (CRO) 6:2 6:4
Rola (SLO) - Rath (AUT) 6:2 6:3
»iriË (SRB) - Lang (AUT) 6:4 6:4
Linzer (AUT) - Zimmermann (GER) 6:7 6:7
Polfinale: Rosenzweig - Rola 2:6 2:6
»iriË - Zimmermann 6:7 6:7
Finale: Rola - Zimmermann 6:3 2:6 4:6
Dvojice: 
Polfinale: Kretschmer (GER)/Satschko (GER) - Rmuπ (SLO)/Rola (SLO) 
6:2 6:3
Sabate Bretos (ESP)/Urzua Rivera (CHI) - Burrieza (ESP)/Marti (ESP) 
6:4 6:3
Finale: Kretschmer/Satschko - Sabate Bretos/Urzua Rivera 7:6 3:6 9 -11

Rado Vengust med svetovno veteransko elito v tenisu

Z loparjem v roki πe vedno  
v odliËni formi

V Umagu je med 23. in 29. majem potekalo mednarodno veteran-
sko prvenstvo Hrvaπke v tenisu v kategorijah nad 35 let. Na turnirju 
je nastopalo veË kot 300 veteranov, tako da turnir sodi med najmoË-
nejπe turnirje te vrste na svetu. Nastopali so bivπi profesionalci in veË 
sedanjih svetovnih prvakov. 

Najbolj zveneËe ime je 12-kratni svetovni prvak Avstralec Rea, ki je 
Rada Vengusta zaustavil na poti v finale turnirja do 60 let. Rado se 
je kot 204. igralec iz svetovne lestvice prebil do polfinala po zmagah 
nad Smoljaninom (6:2, 6:1), OstojiÊem (6:2, 6:2) in tretjim nosilcem 
Italijanom Carusonom s 6:2 in 6:2. V polfinalu je po sanjski predstavi 
in pred mnoæico gledalcev izgubil proti svetovnemu prvaku Rei s 6:2 
in 6:3. Avstralec je kasneje tudi zmagal v finalu. Rado Vengust je 
osvojil 50 novih toËk za svetovno lestvico in se bo povzpel med 60 
najboljπih na svetu. 

Rado, ki ima v svojih vitrinah æe 15 naslovov dræavnega prvaka 
ter 2 naslova mednarodnega prvaka, je znova dokazal, tako kot æe 
v mladih letih, da je lahko konkurenËen vsem najboljπim teniπkim 
igralcem sveta v svoji kategoriji.

Peti vzpon na Veliko planino
TuristiËno druπtvo Tuhinjska dolina bo v soboto, 19. junija, æe petiË 

pripravilo vzpon z gorskimi kolesi iz Term Snovik na Veliko planino. 
Tradicionalno 28 kilometrov dolgo progo z okrog 1500 metri viπinske 
razlike bo æe v petek popoldne pretekel tudi poznani tekaË in Ëlan 
KGT Papeæ Ivan Urh iz »rne pri Kamniku. Iz Snovika bo πtartal ob 
16. uri.

Koπarkarji smo dejavni 
tudi ko ne tekmujemo v liga-
πkih tekmovanjih. Tako smo 
pred nekaj leti priskoËili na 
pomoË pri obnovi igriπËa pri 
O© Toma Brejca, letos pa smo 

Koπarkarji Calcit Mavrica 

Krst obnovljenega igriπËa  
s koπarkarskim maratonom

se pridruæili KS Duplica pri 
obnovi legendarnega igriπËa 
≈za Vilo«.

Kljub slabemu vremenu smo 
v soboto, 22. maja, æe v zgodnjih 
dopoldanskih urah zavihali roka-

ve in se lotili dela. 
O d s t r a n j e v a n j e 
starih in zarjavelih 
tabel nam je vze-
lo kar nekaj Ëasa, 
πe bolj zapleteno 
je bilo varjenje in 
montiranje novih 
tabel na obstojeËe 
stebre. 

Koπarkarje Mavri-
ce veseli, da igriπËe, 
kjer je bilo odigra-
nih veliko koπarkar-
skih tekem, poËasi 
dobiva novo podo-
bo, in upamo, da 
bo πe naprej prepo-
znaven kot prostor, 
kjer se bo zabavalo 
πe mnogo rodov du-
pliπkih otrok.

Koπarkarji bo- 
mo obnovljeno 

igriπËe na Duplici preizkusili 
v soboto, 19. junija, ko bo na 
Duplici potekal tradicionalni 
koπarkarski maraton. 

Letos smo se odloËili za 781 mi-
nut koπarke, kjer se bodo pome-
rili koπarkarji CALCIT MAVRICE, 
okrepljeni z ekipo DupliËanov, in 
meπana ekipa, ki jo bodo sestav-
ljali igralci iz okolice Duplice, 
Stranj in ©D Policist. 

V zgodnjih popoldanskih urah 
bodo na svoj raËun priπli tudi 
najmlajπi igralci Mavrice. Pionirji 
U-10,U-12 in U-14 se bodo pome-
rili med seboj ter pokazali, kaj so 
se nauËili v zadnjem letu, ko so 
uspeπno zastopali barve Calcit 
Mavrice v ligaπkih tekmovanjih. 

V soboto, 19. junija, boste na 
Duplici ob hrani, pijaËi in sreËe-
lovu lahko spremljali atraktivne 
koπarkarske predstave. Dogodek 
se bo priËel ob 8. uri in zakljuËil 
minuto Ëez devetnajsto, nato pa 
se bomo razvedrili ob zvokih pri-
jetne glasbe. Veseli bomo vaπe 
udeleæbe.

Robert Prosen

V soboto, 29. maja, so duatlon-
ci tekmovali na 1. Dnevnikovem 
duatlonu v Termah »ateæ. Zaradi 
πtevilnih πportnih prireditev in po-
zne objave same prireditve ni bilo 
priËakovanega mnoæiËnega obiska. 
Kljub temu bo naπi tekmovalki Ma-
teji ©imic, ki je bila absolutna æen-
ska zmagovalka, ostal v spominu, 
saj je domov odpeljala nov skuter. 
Z zmago si je novo kolo pritekla in 
privozila tudi Klara Stehar, ki je sla-
vila pri deklicah. Na tretji stopniËki 
se ji je pridruæila Gaja Perko. Tudi 
Matej Strehar je tokrat stal na najviπji 
cicibanski stopniËki. V svoji katego-
riji je srebrno medaljo dobil πe Jan 
Lipovπek, bronasti pa Liza UrπiË in 
Domen Leskovec.

Isti dan se je v avstrijskem 
Sankt Pöltnu na Ironkidsu po-
merilo lepo πtevilo naπih naj-
mlajπih tekmovalcev. Tokrat so 
otroci tekmovali v duatlonu, saj se 
je organizator odloËil, da je tempe-
ratura vode za triatlonske mladiËe 
prenizka. Na razglasitvi so nekateri 
Avstrijci æalostno gledali, saj so Slo-
venci odnesli lep izkupiËek liËno 
oblikovanih pokalov. 

Prvo mesto so osvojili Jan ©krjanc, 
Tjaπa VrtaËiË, Katarina Humar, Ma-
tevæ Planko in Lovro Humar. Drugo 
mesto si delita Luka Bela KoËar in 
Drejc Kregar, na tretjem mestu pa 
sta pristala Nejc Flis in Lovro Plan-
ko. Z dvakratno tekaπko preizkuπnjo 
in zahtevnim kolesarskim delom 
— kombinacija asfalt makadam, kjer 
je marsikdo na enem od ovinkov 
podrsal po tleh (tudi naπ Drejc), so 
uspeπno opravili πe: Karin Dobov- 
πek, Teo Flis, Æiga Berlec, Mark Man-
diË in Teo Podobnik.

Nedeljsko jutro je nekatere 
popeljalo v Mursko Soboto, na-
tanËneje v PeËarovce, kjer so se 
na duatlonu ponovno pomerili 
najboljπi. Mateja ©imic je s progo 
opravila, kot bi kolo zamenjala z 
novim skuterjem in tudi v teku je 
≈razturala«. Tokrat stan se ji je na 
tretji stopniËki pridruæila naπa nova 
duatlonka Barbara Galjot. Vsem bo v 

spominu zagotovo ostal 18 % klanec, 
ki ni bil ravno znaËilen za pregovor-
ne prekmurske ravnice. Zadovoljni 
z uvrstitvami so domov odπli πe Jurij 
Strehar (1. mesto), Jaka PauliË in Jan 
Lipovπek sta se uvrstila na drugo me-
sto, Ëeprav je Janu ponagajalo kolo, 
tretje mesto si je prisluæil Æiga Zajc, 
na petem mestu pa je pristal Leon 
Obreza.

Preizkuπnja je bila zadnja dua-
tlonska tekma za Pokal Slovenije 
in ponosni smo na skupne zmago-
valce oz. osvajalce lovorik; 1. mesto 
so si prisluæili Matevæ Planko, Jan 
Lipovπek in Simon Koæelj, 2. mesto 
so zasedli Jurij Strehar, Aleπ Suπnik, 
Liza UrπiË in Barbara Galjot, ki je 
osvojila 2. mesto tudi v absolutni 
razvrstitvi med æenskami, 3. mesto 
pa sta si prisluæila Drejc Kregar in 
Miro Kregar.

Nedelja pa ni bila æivahna le v 
Prekmurju, ampak tudi severno od 
naπe deæele. V Avstriji so se ob 
Vrbskem jezeru, v kraju Pörtsch- 
ach, ogrevali naπi najmlajπi, ki 
so se preizkusili v akvatlonu, 
ki πteje za pokal Alpe Adria. Da 
z mladimi delamo dobro, so tokrat 
potrdili Jan ©krjanc (2. mesto), Jan 
Grilj (3. mesto), Teo Flis (4. mesto) 
in Nejc Flis (7. mesto). Na stopniË- 
ke je stopil tudi Mark MandiË (1. 
mesto), ki se prvo leto ukvarja s tri-
atlonom.

Za njimi so se preizkusili triatlon-
ci. Najprej v super πprint triatlonu, 
kjer je med dekleti slavila Liza UrπiË, 
nato pa πe v πprint triatlonu, kjer so 
se izkazali varovanci vodje πole tri-
atlona TK Alprem Trisport Grege 
Zoreta: Katarina Ogrin (3.), Maruπa 
Vrhovnik (5.), Simon Koæelj (4.) in 
Rok Vrhovnik (3.).

PoloviËni Ironman v St. Pölt-
nu: Dobri atleti in navduπeni 
navijaËi

Najteæja in najdaljπa preiz-
kuπnja pa je v St. Pöltnu Ëakala 
veËje fante oz. moæe, ki so se 
odloËili, da se pomerijo v pol-
oviËnem Ironmanu. Med nasto-
pajoËimi se je pojavilo skoraj 70 

Slovencev, saj je sploπno znano, da 
je do sedaj tekma veljala za neurad-
no dræavno prvenstvo na tej razda-
lji. Prireditev je bila zanimiva tudi 
za gledalce, saj pozitivna energija 
napolni prav vsakogar, ki se pojavi 
na prizoriπËu. Na Pöltenskem stadi-
onu oziroma teniπki areni je mrgo-
lelo tako triatletov kot navduπenih 
navijaËev, ki so spodbujali prav vse 
tekmovalce, ki so prihajali v cilj kot 
najveËji zmagovalci. 

Plavalna proga je potekala v dveh 
jezerih, med katerima se okrog 400 
m preteËe po suhem, kar je zelo za-
nimivo tudi za gledalce. Kolesarski 
del triatlona je speljan po izredno 
lepi pokrajini, kjer ne manjka vino-
gradov. Fantje pravijo, da bi se kdaj 
splaËalo oditi v te konce na izlet, ki 
ne bo povezan s tekmo in Ëasom, 
paË pa z okuπanjem produkta, ki ga 
dobimo iz sadeæa vinske trte. Kljub 
izredno slabi vremenski napovedi, 
so imeli tekmovalci na kolesarski 
progi sreËo, saj napovedanih nali-
vov, razen deæja na 20 km ravnin-
skem odseku proge ob Donavi, ni 
bilo.

Tekaπka proga se je vila od stadi-
ona in teniπke arene, katere tribune 
so bile nabito polne gledalcev, do 
studia TV ORF. PreteËi je bilo po-
trebno dva 10,5-kilometrska kroga, 
za porcijo sproπËanja adrenalina v 
tekmovalcu pa je poskrbelo petkrat-
no preËkanje arene, ki je vibrirala od 
navijanja gledalcev, ki so bili razpo-
rejeni ob celotni tekaπki progi.

Kar nekaj Ëasa smo se v cilju spra-
πevali, kam neki je po prihodu v cilj 
izginil Matic Romπak. Ko se je le 
prikazal, smo izvedeli, da je bil eden 
od nakljuËnih izbrancev za doping 
kontrolo. Po dveh urah izolacije in 
popitih treh litrih vode, mu je le 
uspelo oddati æeljen vzorec urina. 
≈Na poti domov sem potem hodil 
na malo potrebo vsakih 15 min,« je 
v πali povedal Matic. 

Miro Kregar (4:17:40) nas je æe 
razvadil in tudi tokrat nas ni pustil 
na cedilu. V svoji kategoriji je zase-
del 2. mesto (drugi je bil tudi med 
vsemi Slovenci). Zadovoljni so, za 
navadne smrtnike v Ëasu kosila, 
v cilj pritekli πe Ëlani TK Trisport: 
Alen Kralj (4:26:19), srebrni olimpi-
jec iz Sidneya Andraæ Vehovar (4:35
:59), Matic Romπak (4:45:30), Tomaæ 
Planko (5:08:36), naπ najboljπi jekle-
ni veteran Anton ©krlep (5:11:18) in 
na novo pol-jekleni Klemen KoËar 
(5:26:55). Preizkuπnjo je uspeπno 
æe drugo leto zapored opravil tudi 
KamniËan Ivan Maradin (5:12:11).

Uspeπen vikend je dal vsem no-
vih moËi. Postavljajo se novi cilji, za-
stavljajo se πe veËji izzivi, vabijo nas 
bazeni, jezera, ceste in najrazliËnejπe 
poti. Mira, Matica, Toneta in Andraæa 
Ëaka 4. julija nastop na IRONMANU 
v Celovcu, Mateja ©imic je na vrhun-
cu priprav za nastop na Evropskem 
prvenstvu na olimpijski razdalji. 
Pesti bomo dræali 3. julija. O njej 
in njenih letoπnjih veË kot uspeπ- 
nih nastopih bomo pisali v eni od 
naslednjih πtevilk.

Tekmovalcem æelimo πe naprej 
uspeπno sezono.

NATA©A PLANKO

TRISPORTOVCI PETKRAT V AKCIJI 
Zadnji majski vikend je bil za kamniπke Trisportovce tek-

movalno zelo zahteven. Pojavili so se na petih tekmah, od ka-
terih sta dve potekali na domaËem terenu, tri pa so se odvijale  
v sosednji Avstriji.

V St. Pöltnu po razglasitvi: zadaj: Karin Dobovπek, Æiga Berlec, Mark 
MandiË, Tjaπa VrtaËiË, Katarina Humar; na sredini: Teo Podobnik, 
Luka Bela KoËar, Drejc Kregar, Matevæ Planko, Lovro Humar, Lovro 
Planko, Teo Flis, Jan ©krjanc, Nejc Flis; spredaj: Andraæ Vehovar, 
Tomaæ Planko, Miro Kregar in Klemen KoËar
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Bliæa se  
KAMSPORT 2010

Prvi vikend v juliju, 3. in 4. julij, bo v znamenju treh velikih 
πportnih dogodkov pod skupnim imenom KAMSPORT 2010. 
Priprave na dogodek, ki bo zdruæeval dræavno prvenstvo v gor-
skem kolesarjenju — Kamniπki kros 2010, Triatlon Kamnik za 
pokal Alpe Adria 2010 ter 4. Rekreativni kolesarski maraton 
Alpe-SCOTT, so v polnem teku. Za sobotno veËerno dogajanje 
bosta na Glavnem trgu v Kamniku poskrbeli skupini Billysi in 
Tabu. Dogodek bo finanËno podprla tudi ObËina Kamnik. 

Organizatorji vseh treh πportnih dogodkov: Calcit bike team, 
Trisport Kamnik ter KD Alpe so v zaËetku leta priËeli s pripra-
vami na skupni dogodek, s katerim æelijo pribliæati nekatere 
oblike πporta in rekreacije πirπi javnosti, celotno dogajanje pa 
narediti zanimivo tako za udeleæence in obiskovalce kot za 
KamniËane in okoliËane. K sodelovanju so povabili ©tudentski 
klub Kamnik, ki bo v zakljuËku prvega dne poskrbel za brez-
plaËen koncert skupin Krik, Billysi in Tabu.

Kamniπki kros 2010 πteje za dræavno prvenstvo in je najpo-
membnejπa slovenska gorsko-kolesarska prireditev v disciplini 
kros, V soboto, 3. julija, bo v Kamnik privabila naπe najboljπe XC 
kolesarje. Razgibana proga, ki sodi med tehniËno srednje za-
htevne proge, bo speljana, tako kot doslej, po bliænjem gozdu 
s πtartom in ciljem v centru mesta. 

Po nekaj letih se v Kamnik ponovno vraËa triatlon. Triatlon 
Kamnik 2010 bo πtel za pokal Alpe Adria, zato se organizatorji 
nadejajo moËne mednarodne udeleæbe. Hkrati bo tekma na-
menjena tudi rekreativnim πportnikom, ki se bodo lahko po-
merili v kategoriji ≈triatlon za vsakogar«. ©tart triatlona bo na 
kamniπkem bazenu, tek in kolesarjenje pa se bosta odvijala v 
centru mesta.

Zadnje dejanje KAMSPORT-a 2010 je nedeljski, æe 4. Rekrea-
tivni kolesarski maraton Alpe — SCOTT, ki zaradi svoje atraktiv-
nosti privablja z leta v leto veË kolesarjev. 131 km dolga trasa 
maratona povezuje 11 slovenskih obËin in 2 dræavi, speljana je 
okoli Kamniπko-Savinjskih Alp, Ëez tri slikovite alpske prelaze, ki 
za kolesarje, ki na poti premagajo kar 2000m nadmorske viπine, 
predstavljajo najveËji izziv. V preteklih letih so se maratona 
udeleæili znani kolesarji, kot so Jure RobiË, Marko Baloh, Primoæ 
©trancar, Aleπ UdoviË itd. Letos bo prviË uvedeno elektronsko 
merjenje Ëasa. 

VeË informacij v naslednjih dneh na spletni strani www. 
kamsport.si

S finalnim turnirjem mini od-
bojkaric v Kanalu se je konËala 
sezona za vse ekipe Calcit Vol-
leyballa. Najmlajπe kamniπke od-
bojkarice pod vodstvom Barbare 
Novak in Æive Cof tudi tokrat niso 
razoËarale πtevilnih navijaËev, ki 
so se odpravili na Primorsko. V 
polfinalni tekmi so v ≈lokalnem« 
derbiju odpihnile igralke Vitala z 
igriπËa in se tako uvrstile v veliki 
finale, kjer so se pomerile z doma-
Ëinkami. KamniËanke so taktiËno 
tekmo dobile z ≈drugo« postavo 
in set gladko izgubile. V drugem 
setu pa se je tekma obrnila na 
glavo in boljπa kamniπka ekipa je 
gladko premagala drugo Kanalsko 
ekipo. Tako je o naslovu dræavnih 
prvakinj odloËal tretji set, kjer sta 
se pomerili najboljπi ekipi v Slo-
veniji. DomaËinke so tudi tokrat 
dokazale, da so letos premoËne 
in predvsem previsoke za kam-
niπko ekipo in tekmo brez teæav 
dobile. Kljub temu KamniËanke 
po koncu tekme niso skrivale nav-
duπenja nad osvojitvijo drugega 
mesta v dræavi, kar dokazuje, da 
v Kamniku izjemno dobro delajo 
tudi z najmlajπimi. Konec koncev 
so vse ekipe Calcit Volleyballa v 
vrhu slovenske odbojke, kar uvrπ-
Ëa kamniπki klub med najboljπe 
slovenske klube. Klub, v katerem 
v dræavnem prvenstvu tekmuje 17 
ekip in ima preko 250 registrira-
nih igralcev in igralk, si ta naziv 
nedvomno zasluæi.

V maju sta bili dve tekmi za 
Pokal Slovenije v gorskih tekih: 
tek na Osolnik in tek na Grad 
(dræavno prvenstvo gor-dol). 
Pri mlajπih deklicah je nepre-
magljiva Ana MiloviÊ, saj je 

KamniËani ligo konËali 
na tretjem mestu

»lanska ekipa Teniπkega kluba Kamnik je letos zaigrala v viπjem 
rangu tekmovanja, to je v drugi republiπki ligi. Kljub dejstvu, da so 
se v domaËe vrste vrnili Boπtjan Repanπek, Igor Knez ter Urban in 
Anæe »evka, ki so πe lani igrali v prvi ligi za ekipo Domæal, so si Kam-
niËani za cilj zadali zgolj uvrstitev v srednji del lestvice, kar jim je na 
koncu tudi uspelo. V prvem in drugem krogu so KamniËani izgubili 
— najprej proti favorizirani ekipi Slovana Ljubljana (za Slovan nasto-
pa kar pet igralcev, ki so na ATP lestvici), v drugem krogu pa proti 
ekipi Rivala Ljubljana. Tekma bi se prav gotovo odvila drugaËe, Ëe bi 

»lanska ekipa Teniπkega kluba Kamnik: Miha CrnkoviË, Igor Knez, 
Anæe »evka, Urban »evka, Aleπ PogaËar, Boπtjan Repanπek in Nejc 
LemiË

MINI ODBOJKARICE CALCIT  
VOLLEYBALLA DRUGE V DRÆAVI

Za viceprvakinje Slovenije so v 
Kanalu zaigrale: Æana Drolc, Eva 
PogaËar, Ana Pibernik (razglaπe-
na za najboljπo igralko ekipe), 
Eva Loboda, Anja Hribar, Patricija 
Porovne »erne, Kaja Podgorπek, 
Maruπa Petek, Æiva ©ubelj, Nina 
©midovnik, Tajda Kladnik, Ve-
ronika Beznik, Neæa Ladinik in 
Lucija Plot.

Vse kamniπke ekipe so se s tre-

ningi preselile na odbojkarska 
igriπËa Pod Skalo vse do septem-
bra, ko bo kamniπka hala zopet 
odprla vrata in se bomo lahko 
skupaj veselili uspehov naπih 
ekip.

Na igriπËih za odbojko na mivki 
pa je æe potekalo prvo tekmova-
nje osnovnih πol. Med seboj so se 
pomerile ekipe letnikov 1996 in 
mlajπi. Pri dekletih so zmago sla-

vile igralke O© Toma Brejca, pred 
O© Frana Albrehta in O© Stranje. 
Pri deËkih pa so bili najboljπi 
uËenci O© Frana Albrehta, pred 
O© ©martno in O© Toma Brejca. 
Prvi dve kipi sta se uvrstili na po-
droËno prvenstvo, ta teden pa 
osnovnoπolce Ëakata πe prvenstvi 
za l. 1995 in 1997.

Cico1.

Suzana Orehek Ëetrta.
Tudi mladinci so se odliËno 

odrezali. Naslov dræavnega pr-
vaka v teku gor-dol je dosegel 
Matic Slabe, v konkurenci starej-
πih mladincev je bil odliËni peti 

Mitja Kotnik, Denis MiliÊ 
pa sedmi.

Med Ëlani je naslov 
dræavnega podprvaka do-
segel Sebastjan Zarnik, na 
teku na Osolnik pa je bil 
tretji. Marjan ZupanËiË je 
bil na DP sedmi. Na teku 
na Osolnik je bil drugi 
Igor ©alamun med ml. ve-
terani, tretji med st. vete-
rani pa Lado Urh. Na DP 
gor-dol je bil prvak med 
st. veterani Ivan Urh, sle-
dil mu je klubski kolega 
Tone Klemenc, med ml. 
veterani je bil tretji Bojan 
Koæuh.

Najmlajπi tekaËi pa so 
na teku v Avstriji (Lipizza-
ner lauf) spet posegli po 
najboljπih mestih z zavid-
ljivimi rezultati. 1. mesto 
so dosegli: Ana MiloviÊ, 
Matevæ ©krtiË, Klemen 
Golob, Karmen Orehek 

in Nuπka UraniË, 2.mesto Uroπ 
»iroviÊ, Manca Oraæem in Igor 
CosiÊ, 3. mesto pa Suzana Ore-
hek in Tjaπa »iroviÊ. 

OdliËni rezultati tekaËev so 
odraz kvalitetnega in trdega 
dela tekaËev in trenerjev. Æelja 
najboljπih pa je nastop na sve-
tovnem prvenstvu, saj svetovno 
prvenstvo ni vsako leto, πe na 
vsakih deset let ne. 

Prizadevni in delovni Ëlani 
organizacijskega odbora SP z 
vso odgovornostjo opravljajo 

dela in na-
loge, ki so si 
jih zadali, saj 
je organiza-
cija priredit-
ve na sveto-
vnem nivoju 
Ëast, pa tudi 
velika odgo-
vornost.  V 
sodelovanju 
z delavci in 
uËenci  O© 
Stranje je bila 27. maja slovesno 
odprta razstava Velika planina 
skozi Ëas, kjer je bila ob boga-
tem kulturnem programu tudi 
predstavitev 26. svetovnega 
prvenstva v gorskih tekih na 
Veliko planino, ki se bo 4. in 
5. septembra odvijalo v Kamni-
ku. Prireditev in razstavo si je 

ogledalo veliko ljudi: ljubiteljev 
edinstvene Velike planine in 
prijateljev gorskega teka. Vsem 
sodelujoËim in nastopajoËim se 
πe enkrat zahvaljujemo za veli-
ko delo, ki so ga opravili. 

©pela Papeæ
foto:  Miran ©krtiË

obakrat zmagala, na Gradu 
pa dosegla πe naziv dræavne 
prvakinje. Pri mlajπih deËkih 
je bil Klemen Golob prvi na 
teku na Osolnik. Sledil mu je 
Luka UraniË, Matej ©lebir je bil 
peti. Na Osolniku je bil odliËni 
drugi Matevæ ©krtiË, na dræav-
nem prvenstvu pa Ëetrti. Uroπ 
»iroviË je bil πesti. V kategoriji 
deklice je bilo tretje mesto na 
obeh tekmah rezervirano za 
Karmen Orehek. Na DP je bila 
med deklicami Ana Majnik πe-
sta, pri starejπih deklicah pa 

Dræavno prvenstvo gor-dol: tretjeuvrπ-
Ëena Karmen Orehek (levo) in dræavna 
prvakinja Ana MiloviÊ (desno).

Podprvak Sebastjan Zarnik s svojim varovancem Mati-
cem Slabetom, dræavnim prvakom med mladinci.

lahko nastopil poπkodovani 
Anæe »evka in Ëe se ne bi 
igralo na travnati podlagi, 
ki jo KamniËani niso vajeni. 
V nadaljevanju lige so do-
segli tri zmage, premagali 
so ekipo Medvod, BenË 
sporta Ljubljana in Krke 
OtoËec ter na koncu osvojili 
tretje mesto. Pri KamniËa-
nih se je s πtirimi zmagami 
- in to na prvi deski najbolj 
izkazal Boπtjan Repanπek, 
ki je edini dvoboj izgubil 
proti Janezu Semrajcu, ki 
je na ATP lestvici na 350. 
mestu, brez poraza v treh 
dvobojih pa je na zadnji 
deski ostal Anæe »evka.

Rezultati: 1. krog Kam-
nik — Slovan 2/5, 2. krog 
Rival — Kamnik 4/3, 3. krog 
Medvode — Kamnik 3/4, 4. 
krog BenË sport — Kamnik 
2/5, 5. krog Kamnik — Krka 
OtoËec 5/2.

���������������

��������������

�����������������������

�������������

����������������

�������������

�����������������

���������������������������

�������������������������

������������������

�����������������������
�����������������

�����������������������
������������������������������

����������������������������������������
�������������������������������

Lipizzaner Lauf: deseterica tekaËev, vsak s svojo medaljo in pokalom.

Ob aktivnih pripravah za svetovno prvenstvo 
πe odliËni rezultati tekaËev KGT Papeæ
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Festival Pozdrav iz Kotla  
je za nami

Tokrat smo æe petiË pomahali πe eni uspeπni sezoni in pod streho 
spravili πtiri pestre festivalske dneve. V sredo so nas navduπevali break 
dance plesalci iz Slovenije in tujine, Ëetrtek je bil na koæo pisan lju-
biteljem bolj alternativne glasbe, v petek smo æonglirali ter bruhali 
ogenj, na koncu pa so nas ≈zaægali« πe glasni metal ritmi. V soboto so 
svoje znanje in pogum pokazali ≈skejtarji«, ki si moËno æelijo, da bi v 
Kamniku imeli ≈skejt« park, spremljali smo uliËno predstavo Mesto, 
se smejali odrskim improvizacijam in pogruntavπËinam stand up ko-
mikov Tanje Kocman in Janeza Usenika. Festival smo zakljuËili z rock 
koncertom in zvezdami veËera — skupino Tide. Nekaj utrinkov smo 
ujeli tudi v fotografski objektiv, ogledate si jih lahko na spletni stra-

ni www.pozdra-
vizkotla.si. Ekipa 
Kotlovnice pa πe 
ne odhaja na po-
Ëitnice — Ëaka nas 
πe poËitniπko var-
stvo za uËence in 
uËenke prve tri-
ade osnovnih πol. 
Kakπne zabavne 
aktivnosti naËrtu-
jemo in veË o pri-
javi pa na www.
kotlovnica.si. 

Za  konec  pa 
kliËemo en velik 
≈Hvala!« vsem 
obiskovalcem, 
sponzorjem, do-
natorjem in dru-
gim podporni-
kom ter seveda 
ekipi, ki se je tru-
dila vse πtiri dni 
festivala Pozdrav 
iz Kotla 5!

Tjaπa PetroËnik
MC Kotlovnica 

KALAIA GRE NA Rock OtoËec 2010
Letoπnji festival Rock OtoËec se bo odvijal od 2. do 4. julija. Uveljav-

ljenim imenom rock glasbe, letos bodo na glavnem odru med drugimi 
tudi - Niet, ©ank rock, Dado TopiÊ, Zbogom Brus Li, Tarja, Noctiferia, 
Alen IslamoviÊ, bo organizator prikljuËil pet neuveljavljenih sloven-
skih rock skupin. Te je izbral po posebnem kljuËu. 

Najprej so bili predizbori v desetih slovenskih regijah. PodroËno tek-
movanje za gorenjsko regijo je bilo 10. aprila v kamniπki Kotlovnici. 
Na njem je zmagala mlada kamniπka skupina Kalaia in se uvrstila na 
finalni izbor, ki je potekal 11. maja v Kinu ©iπka.

Skupino, ki ima svoje zametke v letu 2006, v sedanji sestavi pa 
nastopa od jeseni 2009, sestavljajo: Aleπ Jamπek — bobni, Luka ©arc 
— kitara in vokal, Tilen Vake — solo kitara in vokal, Marko KlobËar — bas 
in vokal in Grega Kotnik - vokal. Aleπ in Luka sta dijaka 3. letnika 
kamniπke Gimnazije, Tilen je dijak 3. letnika Srednje veterinarske 
πole, Marko je πtudent 1. letnika fakultete za elektrotehniko, Grega 
pa æe nabira delovna leta v druæinskem podjetju.

Pravila finalnega nastopa so enostavna. Vsaka skupina je imela 
30 minut Ëasa, da se je predstavila strokovni komisiji, ki so jo tokrat 
sestavljali glasbeni uredniki Vala 202 Andrej Karoli, Aida KurtoviË in 
Jernej Vene. V programski Ëas je vπtet tudi prihod in odhod z odra, 
zato mora skupina kar najhitreje preurediti glasbeno opremo svojim 
potrebam, da ji ostane Ëim veË Ëasa za igranje, ki mora vsebovati vsaj 
polovico avtorskih skladb.

V sredo, 12. maja, je v nemπki rezidenci na Zbiljah 
potekala  slavnostna podelitev nemπkih jezikovnih 
diplom, ki so se je udeleæili tudi dijaki Gimnazije 
Kamnik. Diplome oz. priznanja je podelil nemπki 
veleposlanik Matthias Kummer. Priloænostno pri-
znanje je prejelo tudi osem slovenskih srednjih πol, 
ki izvajajo nemπko jezikovno diplomo, med njimi 
©CRM — Gimnazija Kamnik. PomoËniku ravnateljice 
kamniπke gimnazije Pavlu ©kobernetu jo je izroËila 
kulturna referentka Theresa Ziehe (na sliki).

Med diplomanti nemπke jezikovne diplome je 
bila tudi dijakinja iz 3.d razreda Karin Kregar, ki 
je pred kratkim osvojila 4. mesto in s tem zlato pri-
znanje na dræavnem tekmovanju iz nemπËine.

LEDENI©KI TE»AJ AO KAMNIK
Na ledeniku Glacier du Geant v bliæini Mont Blanca je od 24. do 

27. aprila potekal ledeniπki teËaj AO Kamnik. Nekaj dni pred teËajem 
smo imeli udeleæenci predpripravo - suho vajo reπevanja iz ledeniπkih 
razpok in teoretiËno predavanje.

V soboto, 24. aprila, smo se æe zgodaj zjutraj podali proti Cour-
mayeurju, od tam pa se z gondolo dvignili do koËe Torino na nad-
morsko viπino 3329 m. Lepo vreme in Ëudovita lokacija v osrËju Alp 
sta nas takoj prevzela, zatem pa nam je sapo vzelo preko 240 strmih 
stopnic do zgornje koËe in izhoda na ledenik. Na robu ledenika smo 
se razgledali po okolici, napravili ledeniπke naveze in ponovili vrvno 
tehniko reπevanja iz razpok.

Drugi dan dopoldan je bil namenjen plezanju in spoznavanju le-
deniπkega sveta. Plezali smo na Aiguille De Toule (3538 m) in Tour 
Ronde (3792 m). Po sestopu smo poiskali primerno ledeniπko razpoko, 
v kateri smo opravili vajo reπevanja iz ledeniπke razpoke. Sledil je krst 
tistih, ki so se prviË povzpeli nad 3500 m.

Tretji dan je bil v celoti rezerviran za plezanje, zato smo izbrali 
daljπe pristope in smeri. Tri naveze so si za cilj izbrale markantni Ve-
likanov zob — Dent du Geant (4013 m), ostale pa Tour Ronde. Vzpon 
in sestop je bil uspeπen za vse naveze. Izkusili smo hitro spreminjajoËe 
se alpske vremenske razmere, od sonca do sneæenja, v koËo pa smo 
prispeli v gosti megli.

Ker smo æe v prvih 
treh dneh dosegli in 
v nekaterih pogledih 
celo presegli zaËrtane 
cilje, smo Ëetrti dan 
izkoristili za sproπËen 
povratek v dolino, 
analizo ture in varno 
pot domov.

TeËajnik i  in  pr i -
pravniki smo bili nad 
organizacijo in izved-
bo letoπnjega lede-
niπkega teËaja nav-
duπeni. Spoznali smo 
nov del Alp, se veliko 
nauËili, predvsem pa 
spoznali, da glavnina 
znanja pride πele s 
prakso. Inπtruktorji so 
z nami nesebiËno deli-
li svoje bogato znanje 
in izkuπnje, za kar smo 

jim zelo hvaleæni.
TeËaja so se udeleæili teËajniki Monika Planinc, David Knez, Primoæ 

LavriË, Saπa »ad, Gaber Andolπek, Marko Gradiπnik, Sarah Dobnik, 
Peter Bertoncelj; pripravniki Simon Berlec, Franci Brcar, Roman Pir-
nat, Roæle Repanπek, Samo Resnik, Uroπ Resnik, vodili so ga gorski 
vodniki, alpinistiËni inπtruktorji in alpinisti Marjan Kregar, Damjan 
KoËar, Aleπ Holc, Marko Petek, Miha Bogataj, Matej Humar, Urban 
Novak, Jure Prezelj.

Simon Berlec

PLANINSKE KO»E SO ODPRTE
Poletna sezona je pred vrati in planinske koËe odpirajo svoja vrata. 

Tako so æe stalno odprte naslednje planinske koËe in domovi: »eπka 
koËa na Spodnjih Ravneh, Dom na Menini, Dom planincev v Logarski 
dolini, Domæalski dom na Mali planini, Frischaufov dom na Okreπlju, 
Kocbekov dom na Koroπici, pa tudi Jarπki dom na Mali planini. Od 
12. junija naprej pa do jeseni bodo stalno odprti: Cojzova koËa na 
Kokrskem sedlu, »rnuπki dom na Mali planini, Kamniπka koËa na Kam-
niπkem sedlu in KoËa na KlemenËi jami pod Ojstrico. Dom na Gospincu 
bo stalno odprt od 19. junija naprej, Kranjska koËa na Vodinah pa 
od 25. junija.

Z juænih strani je v glavnem æe pobralo sneg, tako da so na poteh 
samo πe njegovi ostanki. Na severnih straneh pa ga je πe precej. Zato 
je potrebna posebna previdnost, Ëe se bo kdo podajal npr. z Okreπlja 
na Kamniπko sedlo ali pa s »eπke koËe na Mlinarsko sedlo in πe kod 
drugod. Tudi cepin nekaj Ëasa ponekod ne bo odveË, da o Ëeladi 
sploh ne govorimo.

Iz kotlovnice

PLANINSKI KOTI»EK

Na break dance tekmovanju Rock & Roll 2 so se 
pomerili slovenski in tuji break dance plesalci...

Sport Touring Club Panther 
Kamnnik, sekcija MK Power 
Kamnik je 16. maja organiziral 
tekmovanje v spretnostni voænji 
z motornimi kolesi za dræavno pr-
venstvo in pokal Power Kamnik s 
poudarkom na πoli varne voænje 
za ozaveπËanje v cestnem prome-
tu. Tekmovanja se je udeleæilo 68 
tekmovalcev, ki so vozili v razli-
Ënih kategorijah. Med tekmovalci 
smo zasledili tudi predstavnice 
neænejπega spola, ki so pokazale 
enakovredno obvladovanje mo-
torja med keglji kot moπki del tek-
movalcev. Med prireditvijo tudi 
ni manjkalo padcev, ki pa so se k 

SPORT TOURING CLUB PANTHER KAMNIK
sreËi konËali zgolj s praskami na 
motorjih. Najmlajπi tekmovalec 
je bil star komaj 6 let, najstarejπi 
pa 57 let. Organizator je priËako-
val veËjo udeleæbo, predvsem na 
tekmi za dræavno prvenstvo, ki pa 
se je mnogi niso udeleæili zaradi 
nepredvidljivih vremenskih raz-
mer. K sreËi pa se je tekmovanje 
odvijalo v idealnih vremenskih 
pogojih brez padavin. 

Prireditev so popestrili vozni-
ki πtirikolesnikov (ATV) z voænjo 
po dveh kolesih in veteran Dra-
go ReËnik z motorjem s prikoli-
co znamke BMW R 75/5, letnik 
1973.

Organizator se za-
hvaljuje Ëlanom AMD 
Tunjice pri varni iz-
peljavi prireditve, 
Ëlanom MK Power 
Kamnik, sponzor-
jem in donatorjem, 
obËini Kamnik, PGD 
Duplica za poæarno 
varnost, Pacientu za 
zdravstveno oskrbo 
in vsem prostovolj-
cem za sodelovanje 
pri organizaciji pri-
reditve.

Tekst in Foto: 
Roman Æavbi

Jezikovna diploma kamniπki gimnaziji

VAJA DRU©TVA GRS KAMNIK
Letoπnja vaja GRS Kam-

nik pred poletno sezono 
je bila na Sivnici in pod 
njo, v Kamniπki Bistrici. 
32 Ëlanov in pripravnikov 
druπtva GRS in pripadnika 
gorske policijske enote 
so na posameznih delo-
vnih toËkah pod budnim 
oËesom zdravnice in inπ-
truktorjev GRS Janeza 
Aæmana, Boπtjana Griljca, 
Vilka Rifla, Genadija ©tu-
parja in Jerneja Laniπka, 
ki je bil tudi vodja celo-
tne vaje, vadili detajle 
prve pomoËi in tehnike 
reπevanja. Tako so na eni 
toËki nudili prvo pomoË 
ponesreËencu s poπkodovano hrbtenico in varen transport do mesta 
helikopterskega prevoza. Na drugem mestu so izdelovali vrvno ograjo 
in vadili hojo ob njej. Na tretji delovni toËki so izdelovali sidriπËa in 
nato vadili spust in dvig reπevalca s pomoËjo statiËne vrvi in πkripcev. 
Na Ëetrti toËki so se pa spuπËali Ëez steno s pomoËjo raznih naprav. 
Vaje se je udeleæil tudi gost iz postaje GRS Æelezna Kapla in tako na-
daljeval tradicijo dobrososedskih odnosov, poveljnik πtaba CZ Kamnik 
Matjaæ Srπa in podæupan obËine Kamnik Brane GoluboviË. 

≈URADNO ODPRTJE« BIVAKA 
IN PANORAMSKE PLO©»E

Konec oktobra lan-
skega je GRS Kamnik 
postavila na Velikih po-
dih pod Grintovcem nov 
bivak. PD Kamnik pa je 
istega dne postavilo 
na vrhu Grintovca pa-
noramsko ploπËo. Ker 
je nato kmalu zapadel 
sneg, ni priπlo do ≈u-
radnega odprtja« biva-
ka, niti ne do ≈uradne 
predaje« panoramske 
ploπËe svojemu name-
nu, kar se bo zgodilo v 
soboto, 26. junija. Med 
osmo in deveto uro dopoldne bo predaja panoramske ploπËe na vrhu 
Grintovca in nato med deseto in enajsto uro πe odprtje bivaka pod 
Grintovcem.

BojË

Reπevanje iz ledeniπke razpoke 
(Foto. U. Resnik)

Mlada kamniπka skupina Kalaia se bo na letoπnjem festivalu Rock Oto-
Ëec pridruæila uveljavljenim imenom rock glasbe. Od jeseni 2009 jo 
sestavljajo (z leve): Aleπ Jamπek, Tilen Vake, Gregor Kotnik, Marko 
KlobËar in Luka ©arc.

Na vrhu Sivnice med dvigovanjem.

Bivak na Velikih podih slikan z JV grebena 
Grintovca

©landrova brigada je izgubila borca
Brigada IV. Op. Cone Slavka ©landra je izgubila dva borca. 94-let-

nega Mirkota Podbevπka, ki je bil po osvoboditvi zaposlen v tovarni 
Titan Kamnik, kjer se je tudi upokojil. Mnogi se ga spominjamo tudi 
po njegovem Ëudovitem petju, saj je kot tenorist prepeval v Delavsko 
kulturno prosvetnem druπtvu Solidarnost. Pevci Solidarnosti so mu 
tudi poslednjiË zapeli v slovo. 

Poslovili pa smo se tudi od Boæa MatiËiËa, predsednika odbora 
Slavka ©landra. Bil je daleË naokrog poznan harmonikar, ki je s svojo 

harmoniko in oglaπevalno napravo 
popestril prireditve na proslavah 
in komemoracijah NOB. S svojo 
harmoniko je odhajal tudi v tujino, 
kamor so ga vabili naπi izseljenci, 
ki jim je ponesel slovensko pesem. 
Ob slovesu so zadonele æalostinke 
kamniπke godbe, v kateri je tudi 
sam igral, in æalostinke pevcev. 

Borci NOB brigade Slavka ©lan-
dra bomo naπa soborca moËno 
pogreπali. 

FRANC TRDIN

V veliko ≈bajto« na Malo 
planino, v veselo druæbo,

iπËemo dipl.med. sestro 
(upokojenko) 

za julij in avgust za pomoË 
pri negi in za druæbo.
PlaËilo po dogovoru.

Tel: 01/839 26 99 od 18. do 
19. ure ali GSM 041/363 074.

Kalaia je nastopila kot druga po vrsti s πtirimi avtorskimi skladbami, 
in sicer Bodi kar si, Dno, Nevihta in Prepovedan ples, za ≈bis« pa so 
udarili πe Sex on fire skupine Kings of Leon. Slednjo je sicer Andrej 
Karoli v neformalnem razgovoru (upraviËeno) malce skritiziral, zato 
pa je upanje med Ëlani skupine in njihovimi privræenci, nekateri med 
njimi so se tja podali kar s posebnim avtobusom, zaËelo dobivati 
oprijemljivo podlago. Nastop so namreË kljub temu, da so se prviË 
sreËali s tako kvalitetnim ozvoËenjem in tako velikim avditorijem, 
opravili suvereno, skoraj profesionalno. OptimistiËno priËakovanje 
je πe bolj raslo iz nastopa v nastop, saj skupin z zvoki hard in metal 
rocka praktiËno ni in ni bilo konca. Kalaia pa goji malce mehkejπi in 
bolj muzikaliËen rock in ta je oËitno naletel na prava uπesa tudi pri 
strokovni komisiji.

Ko je Andrej Karoli nekaj po polnoËi na poziv Francija Keka, le-
gendarnega organizatorja Rock OtoËca, kot prvo ime prebral Kalaia 
in jih namesto proti »rnuËam usmeril proti Dolenjski, nepopisnega 
veselja ni bilo konca. »estitamo. Se vidimo v nedeljo, 4. julija, ob 
bregovih zelene Krke. 

SIMONA PIRNAT



Ne jokajte na mojem grobu,
le tiho k njemu pristopite, 
spomnite se, kako trpela sem,
In veËni mir mi zaæelite.

ZAHVALA

V 66. letu nas je zapustila naπa draga 
mami, stara mama in taπËa

TEREZIJA PIRC
Kavarjeva Rezka

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izreËena soæalja, darovano cvetje, 
sveËe in darove za svete maπe. Hvala gospodu æupniku za 
lepo opravljen obred, stranjskim pevcem, nosaËem, trobentaËu 

ter vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. 
ÆalujoËi: sin Branko z æeno Marijo in vnukinja Ingrid

April 2010

Nekje na vrhu zvezd je prostor za par mest,
le redki so povabljeni se blizu Njega vsest,
©tefka, tam poËij, v svetlobo se zavij,
toplo zavij.

ZAHVALA

V 72. letu se je od nas poslovila 
mama, babica, prababica, sestra, teta, 

neËakinja in taπËa

©TEFANIJA ZUPAN»I»
Jaklnova mama

iz Srednje vasi 18 pri Kamniku
Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, znancem 
in sodelavcem za izreËeno soæalje, podarjeno cvetje, sveËe ter 
za darove svetih maπ. Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni 
zadnji poti. Posebna hvala tudi osebju Negovalnega oddelka 
bolniπnice Golnik Kope za prijazno pomoË in spremljanje 
v njeni bolezni. Hvala gospodu æupniku Danijelu Kaπtrunu 
za lepo opravljen pogrebni obred ter pevcem in trobentaËu. 
Hvala vsem, ki ste se in se boste pokojne ©tefke spominjali 

v molitvi. Vsem in vsakemu posebej πe enkrat hvala.

Vsi njeni
Srednja vas, maj 2010

Æivljenje celo si garal,
z veseljem zemljo obdeloval,
za dom, druæino si skrbel.
Zdaj dom je prazen in dvoriπËe,
zaman oko te naπe iπËe.

ZAHVALA

V 84. letu je za vedno zaspal naπ 
dragi

ANTON GERBIC st.
PavleËev ata iz Stranj

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izreËeno soæalje, podarjeno cvetje 

in sveËe ter darove za sv. maπe.
Zahvala g. æupniku, pevcem in trobentaËu za lepo opravljen 

pogrebni obred.
Iskrena hvala Slavki Slevec in sosedi Slavki Koæelj ter vsem, 

ki ste ga radi obiskovali na domu.
Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

ÆalujoËi: sinova Jernej in Tone ter hËerka Mira z druæinami 
in drugo sorodstvo.

Maj 2010

POGREBNIK d.o.o.
Pogrebne storitve, Dvorje 13, 4207 Cerklje

TEL.: 04/25-21-424, GSM: 041/624-685, www.pogrebnik.com

• PREVOZI S KRAJA SMRTI (na dom, v mrliπko 
veæico, na upepelitev ∑ po Sloveniji in tujini)

• PRODAJA POGREBNE OPREME
• SPREJEM NARO»IL IN DOSTAVA CVETJA 
• NARO»ILA PEVCEV IN TROBENTE 
• POVE»AVA FOTOGRAFIJE POKOJNEGA
• FOTOGRAFIRANJE IN SNEMANJE POGREBA 
• OBJAVA OSMRTNIC V JAVNIH MEDIJIH
• IZKOPI ÆARNIH IN KLASI»NIH JAM 
• UREJANJE POKOPALI©» IN GROBOV
• VZDRÆEVANJE POSLOVILNIH VEÆIC
• PREKOPI 
• NAGROBNI SPOMENIKI, KLESANJE IN 

ZLATENJE »RK 
• OZVO»ENJE PRI POGREBU, NOSA»I 
• UREDITEV DOKUMENTACIJE (matiËni, ZZZS)

NIZKOGRADNJE,
asfaltiranje in tlakovanje

dvoriπË, dovoznih poti in parkiriπË,
polaganje robnikov in pranih ploπË,
izdelovanje betonskih in kamnitih 
opornih zidov - ≈πkarp«

AdroviË & Co., d.n.o., Kamnik, Jelovπkova 10

Tel.: 01/83 94 614, 041/680-751.

www.razgledi-perovo.si

KONTAKTNA ŠTEVILKA
01/300-98-91

Na ekskluzivni lokaciji na Perovem v Kamniku gradimo
6 dvojčkov in 6 samostojnih hiš, ki jih krasi izjemna arhitekturna
zasnova in energetska odličnost.

Ob praznovanju 200-letnice vam predstavljamo MILLESIM 200 - serijo preopremljenih avtomobilov po 
preugodnih cenah! Ugodnostim dodajamo še posebno ponudbo Peugeot fi nanciranja s podaljšano garancijo 
na 4 leta*, ki jo prejmete ob doplačilu le enega eura.

PEUGEOT 207 & 308

www.peugeot.si

PEUGEOT PRAZNUJE 200 LET!

207 za 9.990€ 308 za 13.990€
PREOPREMLJENI MODELI PO PREUGODNIH CENAH!

Poraba (kombiniran način vožnje, l/100 km): od 5,3 - 7,4. Izpuh CO2 (g/km): od 140 - 181. 
Cena velja samo pri nakupu s pomočjo Peugeot fi nanciranja (fi nančni lizing) za fi zične osebe za vozila dobavljiva do 31. 8. 2010. 
*4-letna garancija vključuje 2 leti pogodbene garancije in 2 leti dodatne podaljšane garancije ali 80.000 prevoženih kilometrov.

RODEX d.o.o.
Rova, Rovska cesta 2 - 1235 Radomlje
Tel. 01 729 92 00

LANEN CVET
tekstilna trgovina

Moste pri Komendi 74,
tel.: 01/8341-660

Odprto od 9. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 13. ure

KLINIKA
ZA MALE ÆIVALI
VETERINARSTVO
TRSTENJAK-ZAJC d.o.o.
Ulica padlih borcev 23,
Ljubljana

Tel.: 01/56-55-120
www.klinika-vtz.si
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ZARJA KOVIS d.o.o.

Ogrevajte ceneje in okolju prijazno - ogrevajte s plinom!
ZARJA KOVIS, prejemnik nagrade za energetsko 
najuËinkovitejπi projekt v sloveniji na podroËju 

obnovljivih virov energije (toplotne Ërpalke, 
sonËni kolektorji) nudi dobavo in montaæo

Plinske peËi za ogrevanje in pripravo tople 
sanitarne vode

- split in multi-split klimatske naprave  SANYO
- kurilne naprave na piomaso
- servisiramo plinske peËi in oljne gorilce
- sonËni kolektorji
- toplotne Ërpalke

Notranje plinske instalacije vkljuËno s 
pogodbo za dobavo plina

NUDIMO IZDELKE IZ INOX PROGRAMA

Izvajamo vse strojne in elektro instalacije, kronsko 
vrtanje æelezobetona, ,steklarska in pleskarska 

dela ter kljuËavniËarska dela vkljuËno z inox 
programom.

PomoË pri pridobivanju nepovratnih sredstev

NUDIMO UGODNE PLA»ILNE POGOJE
BrezplaËno svetovanje za izvedbo strojnih in elektro instalacij

Informacije:
01-83-08-608, 041-245-936, 041-633----779, 041-677-341

http://www.zarja-kovis.si/
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Ste nezadovoljni s trenutnim bančnim pos -
lovanjem in iščete alternativne ponudbe? V
UniCredit Bank v Kamniku pokrijemo želje in
potrebe celotne družine. V široki paleti osebnih
bančnih paketov boste zagotovo našli pravega
zase, pa tudi na najmlajše nismo pozabili.
Predstavite svet denarja najmlajšim članom
družine in jih naučite gospodarnega ravnanja

že z njihovimi prvimi prihranki. Ob odprtju
bančnega paketa Palček ali Car za otroka in
bančnega paketa Master za vas, bomo otroka
nagradili s privlačnim darilom – v okviru pake -
ta Palček bomo za spodbudo k varčevanju na
varčevalni račun dodali kar 40 evrov, va še -
ga najstnika pa bomo v paketu Car obdarili z
MP3 predvajalnikom Sony!

Paket Palček je namenjen otrokom do 11. leta
starosti, Car pa najstnikom od 11. do 18. leta.
Poslovanje pa je popolnoma brezplačno. 

Z bančnim poslovanjem v UniCredit Bank
boste lahko starši z najrazličnejšimi oblikami
varčevanja poskrbeli tudi za varnejšo prihod -
nost vaših otrok. Oglasite se v poslovni enoti
UniCredit Bank v Kamniku vsak delovnik med
8:30 in 16:30 ter si oglejte ostalo našo ponud -
bo na www.unicreditbank.si.

Daniel Makšan, vodja PE UniCredit Bank v
Kamniku: »Poslovanje z otroškim in mladin -
skim računom je v UniCredit Bank brez -
plačno, več o naši ponudbi lahko preverite na
Ljubljanski 4b. Veselimo se vašega obiska.« 

Dodatne informacije: 
UniCredit Bank PE Kamnik
Ljubljanska cesta 4b, 1241 Kamnik

Telefon: 
+386 1 8396 500

Elektronski naslov:
daniel.maksan@unicreditgroup.si

Oglasno sporočilo

Poskrbite za svoje bančno
poslovanje in obenem 
nagradite svojega otroka

UniCredit Bank v Kamniku
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OPTIKA
OÈESNA AMBULANTA

Helena Dolinšek s.p.

STEKLARSTVO IRMI
HOMEC  -  DOMÆALE

* ALU in PVC okna in vrata
* izdelava termopan stekla
* bruπenje stekla in ogledal
* izdelava izboËenih stekel
* peskanje stekel
* fuzije - vitraæi
* okvirjanje slik

tel.: 01/722 70 89, 041/956 537,
041/676 198

faks:  01/722 89 98
www.irmi.si, e-mail: steklarstvo.irmi@siol.net

 • Pestra izbira dnevno sveæega 
kruha, peciv in slaπËic

• KRUH IN DOMA»E LEPINJE 
ZA PIKNIKE

• BUREK

Odprto vsak dan, tudi ob nedeljah, od 6h do 22h

NaroËila tudi po tel.: 051/447 766

V centru Kamnika, Glavni trg 11
nekdanja mesarija Podgorπek

Ljubljanska 3/d, v Svetilniku

TEHNI»NA TRGOVINA
ÆELITE ZA SVOJ DENAR KUPOVATI NAJCENEJE?!

Usnjarska 9, Kamnik (nasproti nekdanje tovarne Utok) tel.: 83-17-203

UGODNA PONUDBA!

AKCIJSKE CENE IN POPUSTI VELJAJO PRI PLA»ILU Z GOTOVINO DO PRODAJE ZALOG
UGODNO PONUDBO SI OGLEJTE V NA©I PRODAJALNI

MALI
GOSPODINJSKI 
APARATI

KOLESA

SVETILA

ORODJE

POSODA

AKUSTIKA

AVTOAKUSTIKA
BELA

TEHNIKA
PRALNI

STROJ

DISKONT NEÆIVIL MOJ DOM
Domæale, Karantanska 6, tel.: 01/72 11 255

- POSTELJNIH
  GARNITUR
  VSEH VELIKOSTI
  (platno, krep, saten)

- KOPALNH BRISA»
- PVC MIZE
- PVC STOLI
- PVC POSODE,
  KOZARCI


